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 Oblíbený seriál České televize si za místo děje pro 
jednu z epizod vybral i Kamenický Šenov. V druhém záři-
jovém týdnu se na dvoře sklárny Bratři Jílkové rozložili 
filmaři se svým štábem. Mezi skláři jste mohli potkávat 
známé herce a jedna z pecí společnosti CKV (současný 
nájemce sklárny) byla zapálena jen pro natáčení filmu. 
 Zápletka se bude odehrá-
vat kolem sklářského řemesla, 
svou roli sehraje i naše sklář-
ská škola, jejíž studenti si za-
hrají v komparsu. I zde bylo 
třeba dublérů, ale tentokrát ne 
pro kaskadérské kousky. 
Místní skláři jako např. pan 
Hajný (obrázek č. 2) zastupují 
herce při scénách u sklářské 
pece. To, že člověk není sklář, by bylo poznat na první 
pohled, říká s úsměvem pan Vacek, jeden ze spolumajite-

(Pokračování na stránce 2) 

 Slíbila jsem, že Vás budu pravidelně 
informovat, věřte mi, že se poctivě sna-
žím, přestože těch „žhavých“ zpráv je stá-
le mnoho a situace se neustále mění. A 
protože je to definitivně poslední článek 
před volbami, vezmeme to pěkně po po-
řádku. Taková veřejná rekapitulace zdarů 
i nezdarů je dle mého ve veřejné správě 
naprostou nutností. 

Finance.  
 O těch jsme obšírně informovali 
v minulém čísle, takže mi dovolte pouze 
shrnutí. Město jsme dále nezadlužovali, 
ustáli jsme vyrovnaný rozpočet, přestože 
se neustále objevují další a další závazky 
z minulých dob. Byl splacen úvěr na ska-
tepark a domluveny podmínky dalšího 
kontokorentního úvěru – v našich pod-
mínkách dosti strastiplné, méně výhodné, 
přesto ale existuje. Dále jsme řešili pokuty 
za nedodržení dotačních titulů – KLVC+ 
DPS  - bez drahých poradců, jako 
v minulosti. Za nesmírně důležité považu-
ji přísné hlídání provozních nákladů všech 
složek města, revizi smluvních vztahů, 
odběrů vody a elektriky, telekomunikač-
ních sítí. Jako všude, šetří se od koruny, i 
malé částky můžeme použít na opravu 
vybavení technické čety. Přes všechna 
opatření je poctivé říci, že se nesnažíme 
přes menší úspory či udržení stavu skrý-

vat větší úkoly, které před sebou město 
má. O vnitřních a vnějších dluzích 
z minulých let jsem psala v posledních 
novinách, nebudu se opakovat, za oprav-
dový problém považuji stav školek, někte-
rých budov a chodníků. Velice špatný stav 
městského majetku nás bez ohledu na stav 
financí donutil provést nejnutnější opatře-
ní k udržení funkčnosti.  V uplynulých 2 
měsících proběhla oprava topení a výmě-
na radiátorů v mateřské školce v Mistro-
vické ulici, nejnutnější oprava střechy 
školky na Pískovci, kam již léta zatéká, 
oprava komunikace Huťská, plánována je 
oprava komunikace na Pískovci ještě v 
letošním roce. Přesto trvám na tom, že na 
takové problémy je několikaměsíční man-
dát přece jen krátký a peněz ještě méně.  

Radnice.  
 Naším cílem byla radnice „otevřená“ 
občanům. Zní to možná líbivě, ale mys-
lím, že pokud tomu tak není, dříve či poz-
ději dojde občanům či dalším zastupite-
lům trpělivost. Osobně preferuji přímou, 
někdy i ostřejší výměnu názorů, než shlí-
žení na občana přes stůl s doporučením na 
podatelnu a zdá se mi, že se občané začali 
obracet na úřad s větší otevřeností.   MÚ 
má o dva o zaměstnance méně, u jednoho 
z těchto pracovníků byla situace složitá, 

(Pokračování na stránce 2) 
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Gabriela Mervínská reprezen-
tovala Českou republiku                    
a Kamenický Šenov na první 
mláde žn ické  o lympiádě 
v Singapuru – rozhovor nalez-
nete na str. 28 v rubrice: Jak 
se vede úspěšným absolventům 
Šenovské základní školy?  
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lů sklářské společnosti.  
    Když už jsme byli ve sklárně, nedalo mi 
nezeptat se pana Vacka, jak se daří v dnešní 
nelehké době. „Přežíváme.“ zněla krátká od-
pověď, která ale v dnešních dnech zní spíš 
optimisticky. Vždyť dávají práci 23 zaměst-
nancům.  
„Nám samotným tato sklárna nepatří, jsme tu 
společně ještě s jednou menší firmou v pod-
nájmu. Sklo, které produkujeme, má ale 
značku „Bratři Jílkové“, dozvídám se od pa-
na Vacka. 
Mezitím na monitoru sleduji natáčení, které 
se odehrává v malém kumbálku sklárny 
(obrázek č.3). Hrdina jednoho dílu, kterého 
ztvárňuje pan Pohan, vyrábí skleněné sošky. 

Snažím se udělat pár fotografií. Do záběru 
občas vstupuje akademický malíř Vladimír 
Jelínek, který je sám absolventem naší sklář-
ské školy z 50. let 20. století. Panu Pohanovi 
něco upravuje či vysvětluje. Musím přiznat, 
že mám pocit, jako bych se dívala do histo-
rie. Na dvoře se objeví zarostlý Jiří Schmit-
zer, poprosím ho o fotografii do našeho mě-
síčníku . Je velmi přátelský a ochotně vyho-
ví.  

Nová série tedy vypráví o bezčasí Husákova 
režimu. Hlavním jádrem celé řady, která za-
číná rokem 1976, je snaha postihnout pod-
houbí dnešní morálky. Ústřední postavou je 
opět Antonín Maděra, jehož příběh se uzavře 
v porevolučním roce 1990. Režisérem je Hy-
nek Bočan. K divákovi se tyto díly dostanou 
v roce 2012. 
 
    Kateřina Ditterová 

(Pokračování ze stránky 1) 

VE SKLÁRNĚ BRATŘÍ JÍLKŮ 
SE NATÁČÍ ČTVRTÁ SÉRIE 

ZDIVOČELÉ ZEMĚ  

více se k tomu nebudu vracet, myslím, že 
to není třeba. Došlo k přeorganizování slo-
žek kultury pod jednu organizační složku 
tak, abychom pokryli všechny služby kina, 
I-centra z řad vlastních zaměstnanců – 
krok nepopulární, leč nutný. Chtěla bych, 
aby se náš úřad ještě více zabýval „ osob-
ním „ jednáním / i když výsledek takového 
jednání nemusí být vždy pro každého ob-
čana příjemný /, než aby se podobal 
magistrátu hlavního města, kde si každý 
občan musí dojít pro pytle na odpadky 
s pořadovým číslem do třetího patra.     

Technická četa.  
 Máme nového vedoucího TČ, pracovi-
tého a myslím, že mi dovolí, i rázného člo-
věka. Kromě stálých zaměstnanců využí-
váme i pracovníků z úřadu práce. A musím 
chválit, je vysekáno, drobný majetek se 
opravuje, zkrátka chlapi jsou vidět a město 
se mění. S takovým technickým vybave-
ním je to skoro zázrak. Nicméně i zde mu-
sím chválit, nikdo z technického úseku mi 
na stůl nepoloží fakturu s libým úsměvem 
co já na to, ale snažíme se otázku drob-
ných oprav a nákupů řešit průběžně a své-
pomocí. Tomu se říká osobní přístup.  

Muzeum, KLVC.  
 I zde musím chválit za osobní přístup 
zaměstnanců, se kterým se vrhli do úkolu 
udělat za malé prostředky senzaci. Máme 
co nabídnout a svět musí vědět, že se 
v Šenově něco děje, dle mého i tato strán-
ka byla dříve, řekněme, opomíjena. Vstup 

do muzea je opraven a zkrášlen, byla obo-
hacena tradice sezonních výstav. Stran 
parkoviště, nebudu lhát, s takovým projek-
tem jsem nesouhlasila a dle mého nám při-
nese ještě mnoho starostí (viz minulé čís-
lo, doplácení na chod parkoviště). Přesto 
zde je a my jej v žádném případě nemůže-
me přehlížet, jsme vázáni podmínkami 
dotace. I zde se tedy snažíme zkvalitnit 
služby s udržením provozních nákladů. 
Knihovna je přímou ukázkou toho, že zod-
povědný zaměstnanec dokáže nejlépe za-
ručit kvalitní služby bez zásahu „ shora“, i 
nad rámec ve formě akcí pro děti a senio-
ry. Zvláštní pozornost a poděkování věnuji 
tvůrcům Šenovských listů. Přestože sku-
tečně nedošlo k úplné soběstačnosti novin, 
úroveň, kterou si – chce-li někdo – za naše 
peníze kupujeme (a rozdíl jsou nyní sku-
tečně tisíce) je nesrovnatelná. Velký dík 
celému tvůrčímu týmu, který se na přípra-
vě novin podílí. Netřeba zdůrazňovat, že 
naše vedení do chodu redakce nikdy neza-
sahovalo a noviny jsme si přečetli po za-
koupení. A zakoupili jsme rádi.  

Reklamace.  
 Jsou dokončeny práce na aule ZŠ a 
začaly práce na opravě střech DPS. Přesto-
že ne vše je podle našich představ, je důle-
žité, že se konečně přešlo od papírování 
k činům, což je po zkušenostech z minu-
lých měsíců úkol téměř nemožný. Za veli-
ký nezdar považuji to, že se nepodařilo 
ukončit reklamaci na zápach ve školní dru-
žině. Přes všechny tlakové, vzduchové 
zkoušky a šetření se nepodařilo zdroj zá-
pachu lokalizovat – přesto práce dále po-
kračuje, stejně jako úkol pro nové zastupi-
telstvo.  

Pozemky.  
 Vytvořili jsme pevnou směrnici pro 

pronájem a prodej pozemků. Občané si 
mohou pozemek pronajmout s nebo bez 
předkupního práva. Stran prodeje je situa-
ce složitější. V původním návrhu byla ob-
sažena pouze obálková metoda, která je 
skutečně jedinou průhlednou metodou, 
nicméně zohledňuje pouze finanční hledis-
ko. Po velké debatě jsme dospěli k tomu, 
že forma prodeje zůstává v kompetenci 
zastupitelstva (včetně obálkové metody), 
jak ukázal poslední vývoj, přinese nám 
toto rozhodování mnoho vysvětlování. 
Nicméně každý zastupitel musí umět své 
rozhodnutí obhájit. 

Školství.  
 Nepřísluší nikomu z nás hodnotit práci 
škol. Pouze chci poděkovat pracovníkům 
velké školy za obrovské nasazení při řeše-
ní reklamací na družině a aule. Prácheňské 
škole za úlohu nejenom školského, ale i 
kulturního zařízení, kterou tak s láskou 
plní. A zaměstnancům školek za trpělivost, 
se kterou musí zvládat nedobrý technický 
stav těchto zařízení. 
 Bylo by toho mnoho, co je ještě třeba 
říci, stejně jako nápadů, které je možné 
sdílet. 
Nicméně to by již hraničilo s předvolební 
agitací, což je nejenom v tomto díle našich 
novin nezákonné, pro mne však především 
nemorální. Dovolte mi nyní tedy ještě jed-
nou poděkovat za spolupráci zaměstnan-
cům úřadu, radním a všem zastupitelům, 
členům výborů a všem aktivním občanům. 
 Také bych ráda poděkovala své rodině 
za podporu.  
 S přáním hezkého a klidného podzimu 
a štěstí při volbě toho svého zastupitele           
na radnici,  
Jitka Bouchalová,  místostarostka města 
Kamenický Šenov. 

(Pokračování ze stránky 1) 

DOBRÝ DEN 
Z RADNICE  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ Č. 44 ZASTUPITELSTVA MĚSTA KAMENICKÝ ŠENOV  
25. SRPNA 2010 

dle prezenční listiny 13 členů  
Přítomni:  Andrysík J., Bouchalová J., Daniel J., Flégl L., 
Jech Z, , MUDr.Kramářová M., Kypusová L.,  
Marek J. (odchod v 19:25), Mazáková M., MUDr. Prokop T., 
Rozšafná I., RSDr. Šulc J., Vičan J.,  
Omluveni: Kožíšek.P., Mgr.Raiter O.,  
Ostatní: Ing. Antoniacíová M., Braunová H., Ditterová K., 
Ing. Fridrichová J., Fof  M., Ing.Hrubá R.,  
Chlup B., Bc. Kučera F., Šrámková H. 
Host: Ak. mal.František Janák, ředitel SUPŠS 
 
Zastupitelstvo města bere na vědomí: 
zprávu předsedy kontrolního výboru o trvání úkolů  
převod sbírek sklářského muzea  
ZM ukládá starostovi osobně dohlédnout na pravidelné spláce-
ní pohledávky vůči FÚ Česká Lípa a pravidelně o tomto infor-
movat na ZM 
ZM ukládá starostovi města ve smyslu smlouvy o dílo OLO-
2172 z 18.12.2002 předložit vyčíslení smluvní pokuty 
v případě neodstranění závad na budovách DPS-A,B vůči fir-
mě VCES a ve smyslu smlouvy o dílo VSS-1243 z 08.11.2000 
v případě neodstranění zápachu v budově školní družiny ZŠ 
Kamenický Šenov vůči firmě VCES. ZM ukládá starostovi 
města doložit do 15.07. 2009 splnění obou výše uvedených 
úkolů.  
ZM ukládá starostovi jednat s případnými partnery a zástupci 
Libereckého kraje o možnostech financování SUPŠS 
(probíhá) 
ZM ukládá starostovi města jednat se zástupci KÚ Liberecké-
ho kraje a požádat je o stanovení jasných kritérií, která musí 
být splněna pro zachování SUPŠS v Kamenickém Šenově. 
Dále ZM  žádá KÚ o předložení rozboru hospodaření za po-
sledních 5 let a dále za jakých  podmínek by byl Liberecký 
kraj ochoten převést majetkovou podstatu na Město Kamenic-
ký Šenov jako případného zřizovatele. -starosta obdržel dopis 
od náměstka školství LBK  
úkoly z předchozího zasedání ZM  
ZM ukládá starostovi uzavřít kupní smlouvy na prodeje, nákup 
a převod pozemků u bodů 42.2/4/2010 - 42.2/13/2010. 
(splněno) 
starostovi podepsat Mandátní smlouvu č. SML2010016 
s firmou A.W.A.L. s.r.o- nepodepsána z důvodu nesouhlasu ze 
strany A.W.A.Lu – nově předloženo-bod jednání 
 
Zastupitelstvo města bere na vědomí: 
informace o kontrolách  FÚ Č.L. – ZŠ-přístavba stravovacího 

zařízení, veřejná knihovna a DPS 
ZM vzalo na vědomí–v poměru hlasů všichni  pro 13 :0 
informace o žádosti na úhradu nákladů od  p. Friče 
ZM vzalo na vědomí–v poměru hlasů všichni  pro 13 :0 
informace o stavu reklamací na budovách DPS a ZŠ 
ZM vzalo na vědomí–v poměru hlasů všichni  pro 12 :0 
informace o probíhajících jednáních k zachová ní SUPŠS 
v Kamenickém Šenově 
ZM vzalo na vědomí–v poměru hlasů všichni  pro 12 :0 
 
Zastupitelstvo města schvaluje: 
program jednání – stažený, doplněný o body 
do 6.1 vložit bod  6.1.9 – revokace usnesení  43.2/13/2010 a 
43/14/2010 -  doplněný  
Mandátní smlouva s firmou A.W.A.L  -  doplněný  
Pověření zastupování vlastníka bytových jednotek  -  doplněný 
8.2  Dopravní značení při výkopových pracích -  doplněný p 
ZM schválilo–v poměru hlasů: pro: 12  ;  proti:  1 (MUDr 
Kramářová M.) 
 
ověřovatele zápisu:   JAN MAREK, MARCELA MAZÁKO-
VÁ 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 13 :0 
 
návrhovou komisi:   
předseda: JIŘÍ VIČAN 
členové:  IRENA ROZŠAFNÁ, RSDr. JOSEF ŠULC 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 13:0 
 
rozpočtové opatření č. 7/2010 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 13:0 
 poskytnutí půjčky z FRBKŠ ve výši 20 000,-Kč a ve výši              
15 000,-Kč  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 13:0 
odkoupení  p.č.2890 v k.ú. Kam. Šenov za 100,-Kč/m2  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 13:0 
odložení prodeje p.č. 541/3 v k.ú. Prácheň na příští jednání 
ZM 06.10.2010. 
ZM schválilo–v poměru hlasů: pro odložení: 9  ;  proti:  4 
(I.Rozšafná,L.Kypusová, RSDr.Šulc,J. Vičan) 
prodej části p.č.2388/5 v k.ú. Kam. Šenov  k výstavbě dvojga-
ráže a to smlouvou o budoucí kupní smlouvě za 200,-Kč/m2 a 
náklady spojené s prodejem pozemku  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 13:0 
prodej části p.č. 2388/5 v k.ú. Kam. Šenov  k výstavbě dvojga-

(Pokračování na stránce 4) 

SVOZ SMĚSNÉHO KOMUNÁLNÍHO           
ODPADU (POPELNICE, KONTEJNERY) 

KAŽDÉ ÚTERÝ 
Svoz probíhá od 6 hodin ráno, včas nepřistavené nádoby ne-
budou vyvezeny. 
Co do popelnice a kontejneru na komunální odpad nepatří:  
- stavební odpad  
- horký popel 

- odpad, který lze vytřídit (papír, plasty, sklo, textilie, polysty-
ren, kovy atd.) 
- uhynulá zvířata  
- objemné odpady 

 
SVOZ TŘÍDĚNÉHO ODPADU (PYTLE) SUDÉ TÝDNY 

VE STŘEDU 
středa 6. a 20. října 2010 

Svoz probíhá od 8 hodin ráno, včas nepřistavené pytle nebu-
dou svezeny. 
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ČESKOLIPSKO – STOMATOLOGICKÉ  POHOTOVOSTNÍ  SLUŽBY 
ORDINAČNÍ HODINY soboty, neděle, svátky  od 8.00 – 12.00 hodin    

ROZPIS – ŘÍJEN 2010 

sobota   2.10. 
MUDr. Pavla Antošová 
Bendlova 2236, Česká Lípa 
tel. 487 832 131 
 
neděle   3.10. 
MUDr. Ivana Adamcová 
Markvartice 98, Jablonné v Podještědí 
tel. 487 762 223 
 
sobota   9.10. 
MUDr. Ladislav Záruba 
Jižní 1903, Česká Lípa 
tel. 487 871 429 
 
neděle   10.10. 
MUDr. Jana Vejvodová 
Prokopa Holého 149, Česká Lípa 
tel. 487 524 577 

sobota    16.10. 
MUDr. Milena Palková 
B. Egermanna 231, Nový Bor 
tel. 487 727 840 
 
neděle    17.10. 
MUDr. Martin Bartoň 
Dlouhá 99, Jablonné v Podještědí 
tel. 487 762 377 
 
sobota   23.10. 
MUDr. Eva Frýdová 
Hvězdovská 178, Mimoň 
tel. 487 862 176 
 
neděle   24.10. 
MUDr. Jiří Kraus 
Malá 1167/22, Česká Lípa 
tel. 487 834 603 

čtvrtek   28.10. 
MUDr. Dita Lacinová 
Purkyňova 1849, Česká Lípa 
tel. 487 954 901 
 
sobota   30.10. 
MUDr. Jaroslav Lysický 
Bulharská 844, Česká Lípa 
tel. 487 823 530 
 
neděle   31.10. 
MUDr. Zdeňka Lysická 
Ústecká 2855, Česká Lípa 
tel. 487 521 663 

ráže a to smlouvou o budoucí kupní smlouvě za 200,-Kč/m2 a 
náklady spojené s prodejem pozemku  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 12:0 – MUDr Kra-
mářová mimo jednací sál 
prodej  p.č. 2764/34 (29m2)v k.ú. Kam. Šenov za 120,-Kč/m2 a 
náklady spojené s prodejem pozemku. 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 12:0 – MUDr Kra-
mářová mimo jednací sál 
majetkoprávní vypořádání p.č. 1267/8 v k.ú. Kam. Šenov- 
nákup  p.č. 59/5 za 120,-Kč/m2 a prodej  pozemku 
p.č.1267/54, p.č. 1267/55, nákup p.č.1267/57 a prodej 
p.č.1267/58 –, prodej p.č.1267/59  za 120,-Kč a náklady spoje-
né s prodejem pozemku. 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 13:0 
prodej p.č. 1100/1 ( 940m2) v k.ú. Kam. Šenov za 100,-Kč/m2, 
s tím, že příjezdovou cestu si musí žadatel vybudovat na vlast-
ní náklady. Kupní smlouva s předkupním právem města. 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 13:0 
upravenou verzi Mandátní smlouvy č. SML2010016 s firmou 
A.W.A.L. s.r.o se sídlem Eliášova 20, 160 00  Praha 6 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 13:0 
pověřuje místostarostku Jitku Bouchalovou v zastupování 
Města Kamenický Šenov při jednáních sdružení vlastníků by-
tových jednotek  a to s hlasovacím právem zástupce města 
jako majitele bytových jednotek v jednotlivých SVBJ.   
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 13:0 
dodatek č. 3 k úplnému znění zřizovací listiny č.j.: MUKS-
3099/2005-SO ze dne 19.12.2005. 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 13:0 
 

Zastupitelstvo města ukládá: 
starostovi uzavřít kupní smlouvy na prodeje, nákup a převod 
pozemků u bodů 44.2/6/2010 - 44.2/12/2010. 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 1 3:0 
starostovi podepsat upravenou verzi Mandátní smlouvy č. 
SML2010016 s firmou A.W.A.L. s.r.o se sídlem Eliášova 20, 
160 00  Praha 6 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 13:0 
Zastupitelstvo města revokuje 
usnesení č. 41.2/9/2010 ze dne 31.03. 2010 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 12:0 -  
J..Bouchalová mimo jednací sál 
 
Zastupitelstvo města neschvaluje: 
zpětný odkup p.č.1011/10 k výstavbě RD v k.ú. Kam. Šenov, 
ZM schvaluje zrušení předkupního práva městu Kamenický 
Šenov k p.č. 1011/40 
ZM neschválilo odkup–v poměru hlasů pro neschválení  11  ; 
zdržel:1 (MUDr Kramářová) ; proti:  1 (MUDr Prokop.) 
revokaci usnesení ZM43 z 30.06. 2010 o prodeji části pozem-
ků č. 95 k.ú Prácheň (usnesení č. 43.2/13/2010) a p.č. 96/1 k.ú 
Prácheň (usnesení č. 43.2/14/2010) a ukládá RM projednat 
změnu prodeje a předložit ji ZM na příštím zasedání 
k rozhodnutí o prodeji těchto pozemků dle zásad směrnice č. 
3/2010. 
ZM neschválilo revokaci–v poměru hlasů pro schválení  3 
(J.Andrysík,L. Flégl, MUDr. Prokop) ; zdržel: 3 (Z..Jech,M. 
Mazáková, MUDr. Kramářová) ;  proti:  7  
 
Zapsala: Jarošová Jana  
- redakčně upraveno s ohledem na ochranu osobních údajů 

(Pokračování ze stránky 3) 

Termín zasedání Zastupitelstva města v přednáškovém sále městské knihovny 
v září se nekoná, poslední zasedání před komunálními volbami bude 6. 10. 2010. 
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Každá bouřka je tvořena nejméně jed-
nou bouřkovou buňkou, která prochází 
stádiem cumulu, stádiem dospělosti               
a nakonec stádiem rozpadu. Bouřka mů-
že vzniknout i během několika desítek 
minut. 
Ve stádiu cumulu vystupuje masa vlh-
kého a teplého vzduchu vzhůru. Tento 
pohyb nazýváme konvekcí. Vodní páry 
ve vzduchu se prudce ochlazují za vzni-
ku drobných kapek, které pozorovatel ze 
země vnímá jako oblak cumulus medi-
ocris. Rychlost výstupných proudů je 
umocněna tím, že prohřátý vlhký 
vzduch je mnohem lehčí než suchý, byť 
stejně teplý, takže na něj působí mno-
hem větší vztlakové síly, navíc při kon-
denzaci dochází k uvolňování dalšího 
tepla. Takto se také vytváří oblast nízké-
ho tlaku vzduchu pod bouřkovým obla-
kem. Vzniká cumulus congestus. Mrak 
typu cumulus  
Stádium zralosti - nahromaděná vodní 
pára se rozpíná v horních vrstvách tro-
posféry a rozprostírá se do kovadliny 
(incus). Výsledný oblak se nazývá cu-
mulonimbus. Vodní pára kondenzuje              
a vznikají těžké kapky a ledové částice, 
které padají dolů pod oblak. Pozorovatel 
na zemi je vnímá jako déšť. Teploty                
v horních vrstvách troposféry jsou velice 
nízké, takže se kapky mění v led a pada-
jí dolů jako kroupy. V tomto stádiu stále 
existují výstupné proudy, padající déšť 
vytváří také sestupné proudy. Existence 
obou těchto proudů vyvolává vnitřní 
turbulence, které jsou příčinou vzniku 
silného větru, blesků, ale také tornád. 
Konečně v posledním stádiu, stádiu 
rozpadu, ustávají výstupné proudy               
a pokračují převážně slabé sestupné 
pohyby. Protože většina vzdušné vlh-
kosti vypadla z oblaku v podobě srážek, 
není již dostatek vlhkosti v nižších vrst-
vách vzduchu k udržování tohoto cyklu. 
Buňka zaniká. 
 
Čeho se během bouřky vyvarovat? 
Za bouřky není žádné místo absolutně 
bezpečné - jsou jen místa poměrně bez-
pečná, a naopak místa vysloveně riziko-
vá (viz níže). Základní pravidlo je, že 
blesk si vždy hledá pro něj nejkratší      
a nejvodivější cestu do země. Proto 
nejčastěji zasáhne nejvyšší nebo nejlépe 

vodivé objekty v krajině. Nelze však na 
to absolutně spoléhat - často totiž nedo-
kážeme odhadnout, jaká dráha je pro 
blesk nejvýhodnější. Obecně však platí, 
že za bouřky bychom se měli snažit vy-
varovat situace, při které se staneme 
doslova hromosvodem (ať již z důvodu 
nejvyšší polohy v okolí či zvyšováním 
své vodivosti). 
Mezi extrémně nebezpečné činnosti 
během bouře, kdy si přímo říkáte             
o úder bleskem, patří: 
-pobyt na horských hřebenech a vr-
cholcích hor – pokud se na těchto mís-
tech nacházíte a vidíte přicházející bouř-
ku, co nejrychleji sejděte do údolí 
-dotýkání se kovových předmětů 
(např. řetězy na horách) 
-pobyt na kterémkoli holém či dokon-
ce vyvýšeném místě v krajině 
-pobyt v blízkosti stožárů (kovových            
i nekovových) či v blízkosti jiných ko-
vových předmětů 
-jízda v/na otevřeném vozidle (kolo, 
motocykl, traktor, stavební stroj,…) 
-pobyt na vodní hladině či v její blíz-
kosti (plavání, surfování, rybaření, na 
otevřených lodích či člunech, na nafuko-
vací matraci ...), to platí i pro potoky               
a řeky 
-pobyt poblíž vzrostlých stromů (nejen 
nejvyšších a nejen osamělých) – pozor, 
některé nižší stromy mohou mít výrazně 
hlubší kořeny než třeba okolní vyšší 
smrky a díky tomu jsou výrazně vodi-
vější. Za bouřky je tedy lepší vyvarovat 
se blízkosti jakýchkoliv vzrostlejších 
stromů, nejen těch nejvyšších!!! 
-sporty s kovovými předměty – např. 
střelba z pušky, golf a jiné  
-zvyšování své vodivosti držením kovo-
vých předmětů obecně (zeměměřičské 
přístroje apod.)  
Dále se vyvarujte: 
blízkosti kovových plotů, drátů vyso-
kého napětí 
-nepřibližujte se k případným spad-
lým drátům vysokého napětí –                   
i v jejich případě hrozí zásah tzv. kroko-
vým napětím 
-nemějte u sebe cokoli delšího nebo 
kovového (rybářský prut, pušku, stativ, 
golfovou hůl, hrábě, vidle, kolo, deštník, 
krosnu s kovovými částmi,…) 
-pobytu v nezcela uzavřených a nedo-
statečně uzemněných přístřešcích 
(autobusové zastávky, stany, otevřené 
garáže, dřevěné boudy, hangáry, altán-
ky, skleníky,…), to všechno jsou velmi 
nebezpečné skrýše a vyhněte se jim ob-
loukem, mnoho lidí se chrání před 
zmoknutím, ale neuvědomuje si, že se 

vystavuje ještě zcela nebezpečnějšímu 
riziku - zásahu bleskem 
-pobytu u vchodů do jeskyň či šachet 
nebo pod skalními převisy 
-fotografování se stativem i bez něj 
(plastový stativ vaši bezpečnost nijak 
nezvýší) 
-pobytu venku ve skupinkách či do-
konce držení se za ruce (v případě úde-
ru budete zasaženi zcela jistě všichni,            
a nezbude nikdo, kdo poskytne první 
pomoc), rozdělte se 
Pokud jste v domě: 
- odpojte všechny spotřebiče, které 
nutně nepotřebujete od elektrické sítě             
a dalších vedení (anténní vstupy, inter-
netové přípojky atd.) a nespoléhejte na 
vypínače, jističe či pojistky, protože tato 
zařízení mají kontakty příliš blízko                
u sebe a nejsou pro blesk vůbec žádnou 
překážkou, jistou ochranu spotřebiče 
mohou zajistit pouze přepěťové ochrany 
-nepracujte s elektrickými spotřebiči 
během bouřky (mixéry, počítače, vrtač-
ky apod.) 
-vyvarujte se jakémukoli kontaktu 
s vodou (mytí nádobí či rukou, sprcho-
vání, WC…), poněvadž nesmíte zapo-
mínat, že voda i kov v potrubí jsou elek-
tricky vodivé, potrubí bývá běžně pro-
pojeno se zemnícím kabelem elektroin-
stalace a obojí končí mimo dům v zemi, 
blesk tedy téměř jistě půjde tudy 
netelefonujte pevnou linkou (určité 
riziko skrývají i bezdrátové pevné lin-
ky), blesk nemusí uhodit ani přímo                 
do vašeho domu, ale může do něj vnik-
nout kovovými prostupy, mezi něž tele-
fonní kabel určitě patří 
-nepobývejte na balkónech, veran-
dách apod. 
-nestůjte u okna či dveří (extrémně 
nebezpečné je sledování blesků 
z otevřeného okna či dveří) - nedotýkej-
te se jejich klik či zárubní, jsou to další 
vodivé prostupy do domu 
-nedotýkejte se veškerých potrubních 
rozvodů či radiátorů 
-možná to zní až neuvěřitelně, ale nedo-
poručuje se dokonce dotýkat zdí či le-
žet na betonové podlaze (oprava auta 
v garáži apod.), protože zdi a podlahy 
často obsahují síť ocelových výztuží  
Co je to blesk? 
Bouřkový blesk není ničím jiným než 
elektrickým výbojem. Jiskrou, dalo by 
se říci. Jak se bouřka pohybuje nad kra-
jinou, vytváří na zemi pod sebou pomocí 
elektrostatické indukce náboj opačné 
polarity. Pod záporně nabitou základnou 
mraku vzniká kladný náboj, zatímco pod 

(Pokračování na stránce 6) 

CO S BOUŘKOU… II. 

Jak vzniká bouřka a jaké 
jsou její životní cykly? 
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KAMENICKÝ 
ŠENOV  VČERA  

A DNES 

kovadlinou je tomu naopak. Pokud ener-
getický potenciál mezi zemí a bouřko-
vým mrakem dosáhne hodnot, při kte-
rých se vzduch stává vodivým, udeří 
blesk. Pokud udeří do země přibližně 
v oblasti srážek, pod základnou mraku, 
jedná se o CG- (Cloud to Ground), kde 
minus označuje záporný náboj, který si 
blesk nese sebou ze základny. Dalším, 
méně častým, zato však o to nebezpeč-
nějším druhem blesku je CG+. Ten 
vzniká vysoko v kovadlině bouřkového 
mraku a k zemi si nese kladný náboj. Je 
zřejmé, že k takovému výboji, který mu-
sí překonat přibližně desetikilometrovou 
izolační vrstvu vzduchu, je potřeba mno-
hem více nashromážděné energie, než            
u CG- ze základny přibližně 300 m nad 
zemí. Blesk CG+ trvá až třikrát déle             
a teplota uvnitř kanálu je až třikrát vyšší 
než u CG-. Nebezpečí blesku CG+ spo-
čívá především v jeho nepředvídatelnos-
ti. Kovadlina, ve které vzniká, se rozpro-
stírá daleko do širého okolí, mnohem dál 
než samotná základna bouřkového mra-
ku a díky tomu může CG+ udeřit až 20 
km před bouřkou, kdy oběť ani netuší, 
že se blíží nějaké nebezpečí v podobě 
bouřky.  
Jakým způsobem vás může blesk zasáh-
nout?  
Blesk vás může zasáhnout třemi základ-
ními způsoby: 
-přímý zásah – je oproti běžnému míně-
ní spíš vzácnější, ovšem následky bývají 
tragičtější. Oběť přežije jen výjimečně            
a v takovém případě je to spíše za trest. 
-blízký postranní úder – ten bývá mno-
hem častější. Část energie přeskočí na 
člověka a přes jeho tělo se uzemní. Tak-
to dopadají lidé schovaní pod vysokým 
stromem, v nevhodném přístřešku či 
v blízkosti plotu, vozidla či elektrického 
vedení. Tento úder přežívá s různými 
následky asi 80% obětí. 
 -zásah krokovým napětím – půda má 
vcelku dobré izolační vlastnosti a energii 
blesku šířící se kruhově od místa úderu 
rychle utlumí. Můžeme si tedy kolem 

místa zásahu představit několik sou-
středných kružnic, z nichž každá před-
stavuje zónu s jiným energetickým po-
tenciálem. Ten je nejvyšší u místa zása-
hu a s rostoucí vzdáleností se rapidně 
snižuje a tlumí. Pokud stojíte tak ne-
šťastně, že každá vaše noha stojí na jiné 
kružnici, zkratujete je mezi sebou a roz-
dílový potenciál proběhne vaším tělem. 
Z tohoto důvodu si nesmíte na zem sedat 
a ani lehat a také v bezpečnostní poloze 
mějte nohy u sebe. Uvádí se, že krokové 
napětí se může vyskytnout až 40m od 
místa úderu a může skrývat i smrtelnou 
dávku napětí. 
 
Zdroje – web Českého hydrometeorolo-
gického ústavu. 
 

Hasicí přístroje. 
 
 Vzhledem k průběhu počasí tohoto 
roku a k síle bouřek, které se přehnaly 
naším krajem, považujeme za nutné zmí-
nit se o jednom z neopomenutelných 
způsobů ochrany našich domácností 
před požárem, způsobeným mimo jiné            
i bleskem.  
Ptáme se pana Pavla Edelmanna, techni-
ka zajišťování, revize a oprav hasicích 
přístrojů. 
Je potřeba mít doma hasicí přístroj? 
 Nebyla to povinnost, ale pro Vaši  
bezpečnost bych ho doporučil. Povinnost 
mít hasicí přístroj ve svém objektu sta-
novuje vyhláška a je to od roku 2008 pro 
nově projektované objekty, to znamená           
i pro nově projektované rodinné domky. 
Je to součástí kolaudačního řízení a vy-
stavené požární zprávy. Upozorňuji, že 
součástí nové vyhlášky je i povinnost 
zabudovat do objektu kouřové hlásiče. 
Jaký hasicí přístroj doporučujete pro 
běžnou domácnost? 
 Vyhláška přímo stanovuje, že to mu-
sí být hasicí přístroj práškový o velikosti 
6 kg náplně. Tento přístroj je univerzál-
ní, je možno ho použít na hašení elek-
trických zařízení, hořlavých kapalin 
(benzín) a lze ho použít i na požár, 

vzniklý z plynových zařízení. Pořizovací 
cena tohoto základní přístroje činí 936,-
Kč, roční revize se vejde do 200,- Kč. 
Na stavební materiály, jako je dřevo, 
bych spíše navrhoval hasicí přístroj vod-
ní. Tento hasicí přístroj bych rozhodně 
doporučil pro bytové domy na půdy. 
Přístroje pěnové a sněhové jsou určeny 
k vybavení speciálních pracovišť. 
Je obsluha hasicího přístroje pro do-
mácnost složitá? 
 Není, současná konstrukce přístroje 
je určena přímo pro jednoduchou mani-
pulaci běžného uživatele, ostatně přímo 
na každém těle hasicího přístroje je uve-
den podrobný návod k použití. Pozor, 
dřívější způsob použití přístroje otoče-
ním a úhozem uzávěru o zem je minu-
lostí! Nyní se odjistí pojistka a pákovým 
ventilem se uvede přístroj do činnosti. 
Pozor - v žádném případě nezkoušejte 
funkčnost přístroje bezdůvodně, je 
opravdu určen pouze pro první likvidaci 
vzniklého požáru. Při náhodném spuště-
ní ztrácí přístroj tlak a funkčnost a musí 
do servisní opravny.  
Kde si přístroj zajistíme? 
 Jednou z možností je kontakt na re-
vizního technika, u hasičského sboru 
nebo i na Městském úřadě u pana Švan-
dy. Pro naše městečko tyto služby zajiš-
ťuje pracovník v Novém Oldřichově. 
Jak dlouho náplň vydrží a jak často je 
nutná revize? 
 Náplň je podle typu přístroje. Revize 
způsobilosti jakéhokoliv typu přístroje je 
platná rok. Periodická celková prohlíd-
ka, obsahující tlakovou zkoušku, kontro-
lu ostatních dílů a náplně, se provádí             
u práškového přístroje jednou za pět let. 
Doporučuji tuto revizi nepodceňovat, 
protože hasicí přístroj se může časem 
stát nefunkčním.  
 Ve skrytu duše samozřejmě doufá-
me, že nenastane okamžik použití těchto 
přístrojů v domácnostech našich občanů, 
leč pro klid duše a svědomí doporučuje-
me se těmito radami řídit. 
 
Milena Kramářová Drahomíra Liptáková 

(Pokračování ze stránky 5) 

VYHLÍDKA   
VČERA A DNES 

 
Foto:  

Ing. P. Prokopová 
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INFORMACE Z PEČOVATELSKÉ SLUŽBY 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Poradní den Centra pro zdravotně postižené 
 

Jste osoba se zdravotním postižením nebo senior a potřebu-
jete poradit při řešení vaší nepříznivé sociální situace?  

• Vyřizujete si příspěvek na péči? 
•   Nevíte si rady s odvoláním proti rozhodnutí úřadu? 

 
Potom se můžete obrátit na našeho poradce, který má po-
radní den ve vašem městě a to v Městské knihovně 
v Kamenickém Šenově   
Poradní dny: každý první čtvrtek v měsíci od 10 do 12 hodin. 
Poradenství je bezplatné. 

  
Poradenství poskytuje Jaroslava Kubištová mob. 731 653 009 
CZP Česká Lípa Vám dále nabízí:  
 
Kurz:        Základy práce s počítačem pro seniory a osoby se 
zdravotním postižením 
Učebna: Česká Lípa, Konopeova 812(Centrum pro zdravotně 
postižené) 
Rozsah kurzu: 20 hodin (5 lekcí po 4 hodinách) 
Cena kurzu:     200Kč 
K dispozici: individuální přístup ke každému klientovi, počíta-
če přizpůsobené seniorům a 
zdravotně postiženým, internet, počítače k dispozici i mimo 
výuku 

v případě zájmu volejte na číslo 487 853 481  
 

CENTRUM PRO ZDRAVOTNĚ POSTIŽENÉ LIBERECKÉHO KRAJE o.s. 

Konopeova 812 Česká Lípa  

tel. 487 853 481     E-mail: czpcl@volny.cz     www.czplk.cz 

  Vřelé poděkování paní učitelce  
Mgr. Věře Veselé, za to , že postupně            
8 let vyučovala mé syny jako jejich tříd-
n í  u č i t e l k a  n a  1 . s t u p n i  Z Š                        
v Kamenickém Šenově. V nejdůležitěj-
ších letech jejich rozvoje jim bylo dáno 
vzdělání, základy komunikace, chování, 
motivace a osobní ctižádosti pro ně tou 
nejvhodnější profesionální formou,                
z které budou čerpat po celý svůj další 
studijní i osobní život. Mnohokrát děku-
ji, především za syny .  
      Dana Diriglová  
 
 Chci touto cestou poděkovat za dá-
rek a přání k mému životnímu jubileu. 
Byl jsem potěšen tím , že si na mne MěÚ 
vzpomněl .   
       Josef Štrojsa 

 Děkujeme městskému úřadu za 
dárek a gratulaci j narozeninám. Sou-
časně bychom chtěli poděkovat za 
podporu spolku „Na Výsluní“, který 
s jeho pomocí obnovuje v dolním Ka-
menickém Šenově „ Křížovou cestu“ a 
tím zároveň probouzí spoluobčany 
dolního Kamenického Šenova ke spo-
lečenskému soužití. 
 
 Heidemarie a Vlastimil Popelkovi 
 
 
 
 Děkuji Městskému úřadu za milé 
blahopřání a dárkový balíček k mému 
výročí. 
      Renata Matysová 
 

 Velmi bych chtěla poděkovat brat-
rům Pavlovi a Petrovi Práškům za 
opravdu dobře a pečlivě odváděnou prá-
ci při úklidu našeho města. 
       Hana Brzková 
 
  
 Ráda bych touto cestou poděkovala 
paní Marii Hovorkové, která 1 x za 14 
dní dochází do Domu s pečovatelskou 
službou a našim klientkám předcvičuje. 
Děkuji za vstřícnost a ochotu, se kterou 
k nám dochází a přináší vždy dobrou 
náladu, úsměv a dobré rady. 
 

Ještě jednou děkuji   
Romana Kučerová 

vedoucí pečovatelské služby 

Poděkování 

 Asociace poskytovatelů sociálních 
služeb ČR a Ministerstvo práce a a soci-
álních věcí ČR vyhlašují „Týden sociál-
ních služeb“ od 4. do 10. 10. 2010. Pe-
čovatelská služba Kamenický Šenov se 
k tomuto týdnu přihlásila Dnem otevře-
ných dveří, který se uskuteční dne 5. 10. 
2010 od 10:00 do 15:30 hod. v Domě 
s pečovatelskou službou, nám. T. G. 
Masaryka 1009 (vchod vedle kadeřnic-
tví). 
 Sociální služby jsou poskytovány 
seniorům, osobám se zdravotním posti-

žením či osobám ohroženým sociálním 
vyloučením. V různých podobách se 
dotýkají života každého z nás. V České 
republice působí více než 2000 jejich 
poskytovatelů s více než 5000 registro-
vanými službami a desetitisíci zaměst-
nanci naplňujícími potřeby statisíců uži-
vatelů sociálních služeb. Cílem jejich 
společného úsilí je stálé zvyšování kva-
lity a dostupnosti sociálních služeb, slu-
žeb podporujících lidskou důstojnost, 
práva a soběstačnost uživatelů. 

 

- KVALITA  
- DOSTUPNOST  
- DŮSTOJNOST. 

 Den otevřených dveří je určen pro 
budoucí zájemce, jejich rodinné přísluš-
níky a další širokou veřejnost. Návštěv-
níci zde získají ucelené informace o 
fungování pečovatelské služby, od zave-
dení, přes podmínky poskytování až po 
platby za jednotlivé úkony. Případní 
zájemci se mohou zúčastnit prohlídky 
vybraných prostor. 
     Romana Kučerová 

mailto:czpcl@volny.cz
http://www.czplk.cz
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Společenská kronika 

 Nedá mi to, abych nereagoval na 
článek „Bývalý radní Zbyněk Jech a 
cesta změny?!“ v zářijovém vydání mě-
síčníku „Šenovské listy“. Jsem předse-
dou spolku „Sdružení přátel Rheinba-
chu“ a na úvod chci podotknout, že toto 
sdružení pracuje jako kolektiv a jako 
kolektiv také rozhoduje. Kdokoliv z jeho 
členů má právo přednést jakýkoliv ná-
vrh, připomínku či nápad. V době, kdy 
byly rozdány pozvánky na setkání 
s přáteli z Rheinbachu, se konkrétní pro-
gram teprve upřesňoval. Pravdou je, že 
návštěva Křížové cesty byl nápad             
p. Pavla Čecha, nikdy mě ale nenapadlo, 
a ani bych si to nedovolil, si tento nápad 
přivlastnit. Jako o jiných návrzích, tak          
i o tomto návrhu jsme museli hlasovat - 
rozhodnout a jako kolektiv jsme se jed-
nohlasně shodli, že by bylo pěkné na-
vštívit s našimi přáteli z Rheinbachu 
Křížovou cestu. Celkový program, který 
byl vytvořen, vzešel z našeho sdružení 
jako kolektivní práce. Ještě jednou bych 
rád poděkoval všem, kdo se na jeho pří-
pravách a na samotné akci podílel.  
 Mrzí mě, že se mluví o nepodpoře 
sdružení „Na Výsluní“, a proto pro při-
pomenutí uvádím akce, které byly mou 
osobou na veřejném zasedání, kde se 
názor vyjadřuje veřejným hlasováním, 

podpořeny:  
 15. července 2009 prodej objektu 
márnice žadateli OS NA VÝSLUNÍ za 
cenu 1,- Kč a prodej pozemku pod ob-
jektem márnice za cenu 100,- Kč/m2, 
oboje s předkupním právem pro město 
Kamenický Šenov za cenu kupní. Kupu-
jící uhradí náklady spojené s prodejem 
pozemku a stavby. Kupní cena stavební-
ho pozemku bude upřesněna po vyhoto-
vení geometrického zaměření. 
 27. května 2009 zveřejnění záměru 
prodeje objektu márnice u městského 
hřbitova 
 20. dubna 2009 poskytnutí  daru z 
par. „Obnova hodnot místního význa-
mu“ ve výši 50 tis. Kč pro OS NA VÝ-
SLUNÍ jako vlastní podíl na realizaci 
projektu „Obnova Křížové cesty“ – pro-
jekt v rámci programu „Posílení ekono-
micky slabých oblastí Libereckého kra-
je. 
A jedno mé nepodpoření ze dne 17. 
června 2009, a to poskytnutí finančního 
daru OS NA VÝSLUNÍ ve výši 25.000,- 
Kč. 
 Ponechám na všech, aby sami posou-
dili moji podporu - nepodporu pro sdru-
žení Na Výsluní.   
 Pokud jsem nesouhlasil s přidělením 
částky na obnovu pramene Svatého Kří-

že, tak jen z důvodu toho, aby se finanč-
ní prostředky rozdělily také ostatním 
spolkům, klubům, či sportovním oddí-
lům, na které se neustále zapomíná, a při 
tom vyvíjejí rovnocennou aktivitu a re-
prezentují naše město Kamenický Še-
nov. Nebylo by od věci, pokud to někdo 
neví, informovat se (www.kamenicky-
senov.cz), jaké vůbec ve městě spolky, 
kluby a oddíly jsou a jak pracují. Naše 
sdružení nezávislých kandidátů „NAŠE 
MĚSTO“, které vstupuje do podzimních 
komunálních voleb, které se konají              
15 - 16. října 2010, to ví a není mu lhos-
tejné nerovné přidělování finančních 
prostředků těmto spolkům, a proto – 
VŠEM STEJNĚ BEZ ROZDÍLU. Aby 
se tak mohlo stát, je potřeba jít ke komu-
nálním volbám a volit změnu – volit 
osobnosti. Kdo je pro koho jakou osob-
ností, ať rozhodne volič.  
 Pro upřesnění proč již v loňském 
roce jsem nepozval partnerské město do 
„malebného koutku“ dolní části Kame-
nického Šenova? Velice rád bych to 
udě l a l ,  a l e  boh už el  n á vš těva 
z partnerského města Rheinbach 
v Kamenickém Šenově nebyla.  
 

Zbyněk Jech  
předseda Sdružení přátel Rheibachu 

Své významné životní jubileum oslavili: 
 

v srpnu 
Edita Spilková 
Anna Dvořáková 
Jan Skramlík 
Ljuba Brázdová 
Arnošt Konrád 
Josef Štrojsa 
Jana Egrtová 
Miroslav Voříšek 
Luděk Hovorka 

 
v září 

Jiří Škárka 
Herta Foltasová 
 
 Obzvlášť blahopřejeme paní Marii 
Veselé, která se v září dožila krásného 
jubilea 90 let. 
 
 Chcete-li někomu např. z rodiny 
poblahopřát v našich novinách nebo 

vzpomenout památky osob, které již 
nejsou mezi námi, můžete této služby 
využít zdarma ve společenské rubrice.  
 Text a popř. fotografii prosím pře-
dejte v knihovně paní Liptákové, nebo 
zašlete ve formátu doc a fotografie jpg 
na e-mail: kultura@kamenicky-senov.cz 
 

Kateřina Ditterová 

REAKCE NA ČLÁNEK „BÝVALÝ RADNÍ ZBYNĚK JECH A CESTA ZMĚNY“ 

HOSPODAŘENÍ NENÍ PRIORITA, PRIORITOU JE „ZÁJEM“ OBČANA K. ŠENOVA 1. KATEGORIE 

 Je až k neuvěření, že v listopadu 
bylo odvoláno vedení města Kamenický 
Šenov pro nedostatky v hospodaření 
obce a znovuzvolené vedení obce resp. 
rada města doporučí zastupitelstvu 
k prodeji pozemek v schválené prodej-
ní  ceně 26.300,- Kč, když na stole měst-
ského úřadu leží nabídka za prodej toho-
to pozemku v hodnotě 200.000,- Kč. 

Ptám se, proč jste zastupitelé, schvalují-
cí tento prodej, odvolávali bývalé vede-
ní, když nejste schopni spravovat obecní 
majetek s péčí řádného hospodáře? Do-
konce už se znovu dovídáme, že hospo-
daření, dle vyjádření zastupitelů, kteří 
prodej schválili, není v tomto případě 
prioritou města?! 
 Zastupitelstvo schválilo tento špatný 

obchod (pozemek st. p. č. 95, k. ú. 
Prácheň) na zastupitelstvu 30. 6. 2010. 
Díky snaze vyjmenovaných zastupitelů 
(p. Flégla a MUDr. Prokopa) a starosty 
obce bylo zařazeno revokování tohoto 
rozhodnutí na následující zastupitelstvo 
obce, aby mohla být tato chyba naprave-
na. Pouze 3 zastupitelé (p. Andrysík,           

(Pokračování na stránce 9) 

mailto:kultura@kamenicky-senov.cz
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p. Flégl a MUDr. Prokop) z přítomných 
13 zastupitelů byli pro revokaci tohoto 
obec poškozujícího rozhodnutí. Zastupi-
telé, kteří hlasovali proti revokaci tohoto 
usnesení či se zdrželi hlasování, nepře-
svědčilo ani upozornění, že spravují cizí 
majetek a je třeba jej spravovat s péčí 
řádného hospodáře a že právě tímto 
svým rozhodnutím poškozují příjem 
obce.  
 Dodávám, že jsem byl právě tím 
žadatelem o prodej pozemku, který na-
bídl zmíněnou cenu 200.000,- Kč, proto-
že jsem vlastník sousedních pozemků, 
jsem občanem obce a pozemek potřebuji 
pro přístup na místní udržovanou komu-
nikaci. Paradoxně zní důvod prodeje, 
zveřejněný 2. září v Českolipském dení-
ku, kdy ústy místostarostky Jitky Bou-
chalové bylo sděleno, že na prvním mís-
tě byl zájem občana K. Šenova. Jsem 
tedy občanem Kamenického Šenova 2. 
kategorie nebo možná 3. kategorie či 
nižší?? A kde je a byl zájem všech obča-
nů K. Šenova, kteří byli takto marnotrat-
ně připraveni o téměř 175.000 korun?! 
Je za touto situací snad i spiknutí úřední-
ků městského úřadu, kteří neinformují 
soutěžitele, či žadatele o prodej měst-
ského majetku o důležitých jednáních, 

při kterých bude rozhodováno o jejich 
žádostech, či zpětně neinformují o poda-
ných nabídkách? Moje zkušenost říká, 
že písemnosti a informace poskytuje 
městský úřad v takových případech teh-
dy, když chce. Požadavek žadatele o 
vyrozumění přeci není nutné respekto-
vat. Od podání této nabídky jsem nebyl 
od obce, kromě jednání na místě před 
provedením geom. prací, o ničem infor-
mován. Nebyl jsem informován ani o 
jednání zastupitelstva, ani o tom, že byl 
pozemek prodán jiné osobě. O prodeji 
jsem se dozvěděl ex post z internetové 
stránky města. 
 Pro ilustraci uvádím, že v mém pří-
padě při prodeji pozůstatků tzv. 
„ledárny“ v K. Šenově, kdy bylo 
k dispozici více zájemců, jsem o tuto 
nemovitost soutěžil obálkovou metodou. 
Cena byla stanovena na základě odbor-
ného odhadu s tím, že minimální podání 
v soutěži byla cena z vyhotoveného od-
hadu, a odhadní cena byla o téměř 
100.000,- Kč vyšší, než jen cena vlastní-
ho pozemku. Jakou logiku má prodej 
pozemku výše uvedeného, který byl 
prodán za cenu 100 Kč/m2 s pozůstatky 
sklepení? Můžeme předpokládat, že 
zbytky sklepení mohou cenu navýšit 
řádově o desítky tisíc korun. Ztratili 

v tomto případě zastupitelé schvalující 
tento prodej (paní Bouchalová, Kypuso-
vá, MUDr. Kramářová, pánové Daniel, 
Kožíšek, Marek, RSDr. Šulc a Vičan) 
svoji soudnost? 
 Na internetovém vydání novin         
idnes.cz lze zjistit, že v Liberci bylo 23 
zastupitelů města v roce 2008 obviněno 
z porušování povinnosti při správě cizí-
ho majetku, kdy prodali pozemek bez 
výběrového řízení, přičemž nebyla na 
stole další konkrétní nabídka. Zde 
v tomto případě je jasné, že tržní cena 
tohoto pozemku byla podstatně vyšší, 
než byl prodán, jelikož naprosto neod-
diskutovatelně byla cena deklarována 
v nabídce doručené šenovskému úřadu. 
Domnívám se, že je to skutečně ukázko-
vý případ porušování povinností při 
správě cizího - obecního majetku, který 
leží na bedrech výše zmíněných 8 zastu-
pitelů, kteří v zastupitelstvu odsouhlasili 
tento prodej a neměli snahu, ani odvahu, 
toto špatné rozhodnutí napravit. Schová-
vat se za pravidla hospodaření 
s obecním majetkem odhlasované zastu-
piteli v tomto případě nemůže obstát. 
 

Miloš Macháček, Prácheň 91 

(Pokračování ze stránky 8) 

ZMĚNA 
 Není v dnešní době neobvyklé, že se mění, posouvají či tzv. 
„vyprazdňují“ slova, pojmy a jejich chápání v českém jazyce. 
Nedomnívám se, že podobný směr vývoje jazyka je tím správ-
ným krokem kupředu, jelikož znesnadňuje vzájemnou, srozumi-
telnou komunikaci mezi lidmi. Ať chceme nebo ne, tento jev nás 
ovlivňuje a můžeme jen diskutovat a hodnotit, jakou měrou jsme 
jím ovlivněni. 
 Můžeme si vzít pro příklad slovo ZMĚNA. Vcelku jednodu-
chý pojem, jehož podstata a smysl  je každému na první pohled 
zřejmá. Nedokážu si však dostatečně představit naplnění podstaty 
tohoto slova v případě volebního sloganu sdružení nezávislých 
kandidátů Naše město v čele s jejím kandidátem č. 1 Zbyňkem 
Jechem: „Chcete-li změnu, volte nás“.  Domnívám se, že podstat-
né na slovech, aby to nebylo jen plané řečnění, je to, že se osvěd-
čí v naplněných skutcích. Nemohu si vzpomenout, co zásadního 
pan Jech v uplynulém období v nehospodárné a nezodpovědné 
politice města, kromě hlasování v listopadu roku 2009 spojeného 
s odvoláním vedení města, učinil. Nemám důvěru ke sdružení, 
které si do čela postaví osobu úzce spojenou s bývalým vedením 
města zdiskreditovaného marnotratností a bezhlavým utrácením 
městských peněz v posledních 8 letech. Osobou, která se jedno-
značně svým hlasem pro podepsala na zoufale prodělečném a 
nevkusném projektu parkoviště u Panské skály, který město stál 
zbytečně vynaložených více jak 10 mil. korun. Jakou změnu mů-
žeme očekávat od č. 2 na kandidátce Našeho města pana  Jiřího 
Daniela, který jako radní a poté jako zastupitel schválí prodej 

majetku obce s prodělkem téměř 175 tis. Kč.  Slovo změna je zde 
tzv. vyprázdněným pojmem bez obsahu, který útočí na pouze 
zažité vnímání tohoto slova a snaží se oklamat ty, kteří nejsou 
anebo nechtějí být informováni o dění v našem městě.  
 

PROZŘENÍ 
 Můžeme věřit kandidátům sociální demokracie v našem měs-
tě, kteří píší v prvních větách svého programu v ŠL o zlepšení 
hospodaření obce (doslova „snížení zadlužení města“), když 
uplynulých 8 let vydatně s pomocí dalších zastupitelů městskou 
kasu vyčerpali, a nejen to, i přečerpali? Můžeme polemizovat, 
jaké hospodaření má na mysli autor programu a jakým způsobem 
chápe tento pojem. Nicméně v číslech je zřejmé, že si obec fi-
nančně nestojí příliš dobře a udělat znovu marnotratného kozla 
zahradníkem je jako opakovat stejné chyby neustále dokola. 
V hospodaření obce soc. demokracie od doby odvolání svých 
zástupců ve vedení obce od listopadu roku 2009 nic zásadního 
neprovedla, proto nevěřím, že by došlo k prozření, sebereflexi a 
tím naplnění toho důležitého z programu socdem. Hospodaření je 
důležité proto, že každé heslo v programu, více či méně, stojí 
městskou kasu nějaké peníze. Proto chápu zmínění pojmu 
„snížení zadlužení města“ za laciný trik, jak upoutat voliče. 
 Maně se mi v těchto případech vyvolává scénka z filmu Pelíš-
ky Jana Hřebejka, kdy herec Jiří Kodet poslouchaje rádio prone-
se: „co chtějí reformovat, dyť jsou to ty samý lidi“. Každý dobře 
ví, že nejde o to, že jsou to fyzicky ty samé osoby, ale že nedošlo 
k ničemu zásadnímu u těchto osob, co by změnilo jejich pohled 
na okolí, jejich chování, jejich vnímání světa. 
  

S pozdravem 
Miloš Macháček, Prácheň 

ZMĚNA A PROZŘENÍ 
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PROHLÁŠENÍ OF V KAMENICKÉM 
ŠENOVĚ KE KOMUNÁLNÍM VOLBÁM 
Vážení spoluobčané, 
dne 24. 11. 1990 proběhnou v našem městě volby do obecního 
zastupitelstva. Nový starosta, obecní rada a obecní zastupitel-
stvo se budou ve své práci řídit novým zákonem ČNR o samo-
správě obcí. Tím se naplní jeden z nejdůležitějších volebních 
cílů OF, kterým jsme usilovali o svobodu a nezávislost rozho-
dování městských orgánů. 
Dovolte nám tedy, abychom Vás seznámili s volebním progra-
mem kandidátů OF i kandidátů nezávislých, kteří se rozhodli na 
naší kandidátce jít k obecním volbám 1990. 
- Budeme: plně podporovat politiku prezidenta republiky Vác-
lava Havla spojenou s rychlou a neodkladnou cestou k tržnímu 
hospodářství, včetně použití nestandardních kupónových metod 
tak, jak ji navrhuje ministr financí Václav Klaus. 
- Budeme nadále rozvíjet a maximálně využívat nový systém 
samosprávy měst a obcí tak, aby ti, co přijdou po nás po příš-
tích volbách, měli k dispozici fungující obecní správu 
s výkonným a odborně a společensky dobře vybaveným perso-
nálem, schopným využít i nejmodernější techniku, obecní úřad 
bude sloužit občanům, nebudeme trpět neslušné a nekompetent-
ní jednání. 
- V otázkách hospodářství obce budeme využívat všech dostup-
ných zdrojů financí pro město včetně veřejných dražeb, soutěží 
o městské zakázky apod. Nebudeme budovat neefektivní admi-
nistrativní systémy a při správě budeme se řídit principem ren-
tability. 
- Neopustíme ideu čistého spořádaného městečka horského 
charakteru, plného zeleně a květin, pro něž považujeme rozvi-
nutí sklářského průmyslu v podmínkách tržní ekonomiky za 
nejdůležitější. Prosperita největšího závodu ve městě, zatím 
státního podniku Lustry, bude rozhodující. Je otázkou, zda sou-
časný způsob vedení této organizace k tomu dává záruky. 
- Budeme podporovat výstavbu esteticky a funkčně zdařilého 
městského centra včetně bytů všech kategorií a obchodní sítě na 
periferii města a budeme plně respektovat rozdělení Kamenic-
kého Šenova na horní a dolní část včetně Práchně. 
- Budeme pokračovat co nejrychleji v započaté privatizaci ob-

chodní sítě a městských služeb na principu práce 
v konkurenčním prostředí tak, aby dočasné selhání při přechodu 
na soukromé hospodaření bylo co nejmenší. 
- V otázkách životního prostředí budeme podporovat postupnou 
likvidaci lokálních topeništ na tuhá paliva a co nejrychlejší ply-
nofikaci města. S hygienickým režimem pitné vody včetně 
scházejících rozvodů nejsme i nadále spokojeni. Jsme si vědomi 
narůstajícího rizika městské skládky odpadků. Budeme podpo-
rovat postavení recyklační skládky v okrese Česká Lípa. 
- Budeme pokračovat v budování systému městského kanalizač-
ního systému včetně čisticího zařízení.  
- Obzvlášť budeme klást důraz na čistotu města, úpravu zahrad, 
předzahrádek, chodníků a veřejných prostranství. Přesně určíme 
rozsah odpovědnosti majitelů jednotlivých pozemků včetně 
soukromých a budeme velmi nekompromisně využívat možnos-
tí finančních pokut, které mohou být dle nového zákona velmi 
vysoké. Přednost budeme dávat dohodě a spolupráci s občany. 
- Budeme podporovat zřízení městské policie. Musí být 
v každou denní i noční hodinu občanům dostupná i pro řešení 
zdánlivě malých případů. Jejím hlavním úkolem bude udržová-
ní pořádku a bezpečnosti ve městě. Její viditelnost v ulicích 
města považujeme za velmi důležitou. 
- V oblasti zdravotnictví budeme podporovat generální rekon-
strukci zdravotního střediska a postupné rozšiřování odborných 
zdravotnických služeb včetně rehabilitačních. V oblasti sociální 
budeme všemi prostředky zvyšovat zaměstnanost ve městě 
dlouhodobým vytvářením pracovních příležitostí hlavně při 
obnově a údržbě města. Pro staré občany budeme rozšiřovat síť 
pečovatelských služeb, včetně levnějších stravovacích příleži-
tostí. Budeme pokračovat v realizaci projektu domu péče o sta-
ré občany. 
- Budeme se snažit co nejvíce zmírnit nepříznivý dopad tržní 
ekonomiky na kulturu a tělovýchovu ve městě. 
- Školu považujeme za nejdůležitější oblast společenského ži-
vota ve městě. Její správa přejde dle zákona pod obec. Úroveň 
školy a jejího vybavení má rozhodující vliv na budoucnost měs-
ta. V naší škole začínají a budou ti, co přijdou po nás, a díky ní 
poroste i občanská náležitost ke Kamenickému Šenovu.  
Vážení spoluobčané, 
fungující obec je to, co nám dnes nejvíce schází. V prohlášení 
OF z prvního čísla Šenovských novin jsme řekli, že lidé, kteří 
nikde nebydlí a nikam nepatří, jsou mezi prvními, kteří ničí. 
Řádná obec dělá řádný stát. 
Za OF Kamenický Šenov MUDr. Zdeněk Kramář, Ing. Petr 
Malý 
Signatáři volebního programu OF v Kamenickém Šenově 

OHLÉDNUTÍ  
20 LET ZPĚT 

Hájek František st., důchodce 
Svobodová Hana, učitelka 
Hovorka Zdeněk, elektrikář 
Flégl Ladislav, taj. MěNV 
Palach Jiří, mistr 
Timoftej Jan, kulič 
Andrysík Jaroslav, ved. výroby 
Tlamka Václav, foukač 
Tůma František, nástrojař 
Štruplová Marie, zdrav. sestra 
Kolářová Zuzana, účetní 
Tůmová Marta, učitelka 
Neumajer Josef, stav. technik  
Pospíšil Rudolf, pasíř 
Jiřička Mil., důchodce 
Lorencová Jana, učitelka 

Krabač Zdeněk, foukač 
Kroutilová Blanka, kuchařka 
Brázdová Jana, řed. školy 
Malá Elena, vychovatelka 
Nejezchlebová V., vychovatelka 
Nejezchleba Jiří, úř. OIS 
Ppor. Knie Harry ml., přísl. VB 
Hájek Fr. ml., zub. lab. 
Waldhauserová H., konstr. 
Kronďáková M., učitelka 
Škoda Petr, rev. technik 
Brázda Josef, důchodce 
Kramářová M., ved. spoř.  
Ing. Bělský Jiří, řed. podniku 
Knieová R., prac. pošty 
MUDr. Tomáš Prokop, dět. lékař 

Hájek Rudolf, zedník 
Ing. Houferák Jan, ved. techn. 
Fišer Josef, zámečník 
Polanecký Jar., učitel 
Kopic Jaroslav, učitel 
Müller Jáchym, klempíř 
Nováková R., důchodce 
Pilná Margita, řed. MŠ 
Bečička St., kat. farář 
Fléglová Ulla, konstr. 
 
 
Z také předvolebního čísla Šenovských 
novin č. 6 z října 1990 vybírala  
Ing. Pavlína Prokopová. 
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Rozmlouvání o vzpomínkách 

 Na vyhlášené a krásné květinové 
výstavy, konané v Klubu v dolním Šeno-
vě, si jistě rád vzpomene každý, kdo měl 
to potěšení tyto výstavy navštívit. Orga-
nizace a následné úspěchy svazu jsou 
spojeny právě se jménem pana Jiřího 
Blosse, kterého jsme navštívily s několi-
ka dotazy. 
 
 V našem městě je plno šikovných 
lidí, ale je také třeba je organizačně zís-
kat, aby něco ukázali. Nám se to poved-
lo. V roce 1965 pár lidí, co měli vztah k 
přírodě, taková šikovná parta nás byla, 
se rozhodlo založit svůj místní zahrád-
kářský svaz. Stalo se tak přesně 12. 
května 1965. Od tohoto data se začíná 
vést i kronika svazu. 

 Do kroniky během hovorů máme 
možnost nahlédnout. Má formát A3 a je 
psaná ručně a doplněna fotografiemi 
akcí, novinovými výstřižky, malovanými 
obrázky, výsledky soutěží, zápisy z člen-
ských schůzí, výlety členů svazu a brigá-
dami – celkový dojem z listování okouzlí 
na první pohled. Malíř skla pan Melmu-
ka kronice věnoval mnoho času a po 
něm vedení kroniky přebírá pan Jiří 
Bloss.  
 Scházeli jsme se na Růžku, na výbo-
ru, nebo v Klubu. Tam jsme připravova-
li na svých schůzích výstavy a exponáty. 
Nejprve byl vytvořen roční plán, naplá-
novány výstavy k různým výročím, spo-
lečné akce – třeba návštěva Zahrady 
Čech v Litoměřicích a další. 
 Dříve býval Šenov plný květin a 
krásných zahrad, dole na Tavbě byly 
dokonce sluneční lázně a městu se říkalo 
„malá Paříž“. 
 Výstavy začínaly v knihovně u pana 
Janury, pak na Růžku, nebo u Kohoutů. 

Zakládali jsme zahrádkářskou kolonii – 
tam se konaly společné táboráky, vypro-
vokovali jsme v Děčíně soutěž amatérů 
v aranžování květin. 
 Tak jsme získávali i další lidi a 
troufli jsme si na prezentaci 250. výročí 
Lustrů. Nádherné sklářské výrobky, 
svítidla a nástěníky jsme doplnili květi-
nami a výsledek byl velmi povedený. 
Byl to rok 1974 – Okresní výstava kvě-
tin, svítidel a skla. Motto celé výstavy 
bylo „Příroda a lidská ruka tvůrcem 
krásy“. Dodnes se na to vzpomíná. Z 
okresu jsme měli pomoc a samotný pod-
nik nám také velmi pomohl. Podle plán-
ku malé, ručně vyrobené makety jsme 
nechali udělat různé panely a pak v reálu 
jsme vše uspořádali. Výstavu navštívilo 
7 403 lidí!!  

 Na dalších výstavách sbíráme plno 
ocenění a medailí za vystavované expo-
náty. Ovoce a zeleninu, vypěstovanou v 
Kamenickém Šenově.  
 Plno amatérů i z jiných krajů se hlásí 
k účasti na našich výstavách. Náš svaz 
začíná mít významné místo mezi ostat-
ními. Soutěží se o pohár města Šenova. 
Veliká podpora přichází i od tehdejšího 
vedení města. Výstavy - „Květiny a 
sklo“, „Dovednost lidí a přírody“, kde se 
konají ročníky soutěže v amatérském 
aranžování květin v ČR o křišťálový 
pohár města skla a svítidel, se stávají 
tradicí. V roce 1985 je vyhlášena jedna z 
mnoha soutěží - „Rozkvetlá ulice“. Svaz 
suší a odevzdává seno, za což mu náleží 
Čestné uznání. V tomto roce je vyzna-
menám i pan Jiří Bloss za zásluhy o 

rozvoj zahrádkářství. Rok nato pořádají 
Jiřinkovou zábavu s bohatou tombolou, 
kde bylo na 200 hostů. Svaz byl prezen-
tován i v rozhlase velice pochvalně.  

HISTORIE ČS. OVOCNÁŘSKÉHO A ZAHRÁDKÁŘSKÉHO 
SVAZU V KAMENICKÉM ŠENOVĚ 
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Krása kolem nás - MANŽELÉ VOŘÍŠKOVI 

 Svobodný rok 1990 přináší 25. výro-
čí vzniku svazu. Na podzim je uspořádá-
na výstava jiřin, růží a chryzantém. Zde 
se již prodávají vlastní výpěstky, cibul-
ky, okrasné dřeviny a růže. Následují 
opět brigády, společné výstavy, soutěže 
v amatérském aranžování květin pokra-
čují, doba je velice uvolněná a každý s 
nadějí hledí do budoucnosti. Ke konci 
roku má svaz 91 registrovaných členů! 
V roce 1993 bohužel náhle zemřel pan 
Josef Melmuka, obětavý a mimořádný 
kronikář, a jeho kronikářské práce se 
ujímá pan Jiří Bloss. Dva roky nato se 
slaví 30  let výročí vzniku a počet členů 
se zvyšuje na 97 nadšených milovníků 
přírody. Třeba připomenout, že v roce 
1965 bylo zakládajících členů pouhých 
12! 
 Bohužel, staří, zakládající členové 
svaz postupně opouštějí a do kroniky 
přibývá smutečních oznámení. Konají se 
dál výstavy, ale v menším měřítku. Vy-
brané dobrovolné vstupné je věnováno 
našemu Klubu handicapovaných dětí. 
Když je v roce 2004 do provozu uvede-
na Městská knihovna spolu s přednáško-
vým sálem, konají se vkusné a výpravné 
výstavy v tomto prostoru. Opět četná 
návštěvnost svědčí o velikém zájmu 
našich občanů pro krásu kolem nás. 
Třídenní výstava k výročí 40. založení 

svazu je pořádána společně s místními 
včelaři. Krásné prostředí spolu s vysta-
vovanými voňavými produkty vzbudí 
kladné reference i v městském tisku 
nejenom u nás. Návštěvníci mohou 
ochutnat med, medovinu, koupit medové 
pečivo, u kterého dokonce organizátoři 
předvádějí jeho zdobení. Členové svazu 
se opět pochlubili svými nejlepšími vý-
pěstky a také byla k nahlédnutí volně 
přístupná kronika. Na výstavě jsme byly 
osobně a okolo voňavých dýní, lesklých 
rajčat, nádherné cibule a kapusty ( jen je 
odnést na polévku) jsme dost dlouho 
mlsně procházely.... 
Je pravda, že dnes se již mladí lidé tak 
nescházejí, nesdružují, jsou jiné pracov-
ní podmínky, mají náročnou práci, spol-
ky nemají nové členy a pomalu zanikají. 
A také mi připadá, že lidé nemají k sobě 
tak blízko, jako to bylo dříve. Je hektic-
ká doba, pospíchá se, málokdo má čas se 
zastavit, porozhlédnout se kolem, věno-
vat se takovému koníčku. Škoda.“ 
 A protože také patříme k letitým a 
uznalým návštěvníkům těchto úžasných 
výstav, věnujeme toto vzpomínání těm 
mnoha šikovným a pracovitým lidičkám 
– zahrádkářům, kteří svým zaujetím tuto 
tradici léta budovali. Paní Kolmanová, 
Trinnerová, Jílková, pánové Fr. Jelínek, 
Kronďák starší a nejstarší, Houferák, 

Waldhauserovi, kronikář pan Josef Mel-
muka a další.  V první řadě hlavní orga-
nizátor pan Jiří Bloss. To jsou občané, 
kteří se o tuto vyhlášenou šenovskou 
krásu zasloužili. Těm všem patří veliké 
poděkování. 
 Listováním v perfektně vedené kroni-
ce jsme pomalu zakončili naše vzpomí-
nání. Škoda, příjemně se s manžely Blos-
sovými sedí a rozhodně tu nejsme – při-
pravené k dalšímu zajímavému povídání 
– naposledy!  

Milena Kramářová  
Drahomíra Liptáková 

 Každý, kdo projde na své nedělní 
procházce Charvátovou ulici, se potěší 
pohledem do zahrady manželů Voříško-
vých. Zahrada, která je plná květin, 
ozdobných keřů a stromů, ukazuje plno 
práce, která je jí věnována. Takovým 
lidem se říká, že mají „zelené ruce“. 
Nakukovat „beztrestně“ přes plot ale 
moc nejde, okamžitě na Vás vystartuje 
psí hlídač, který ostře zažene každého 
vetřelce.  
 Paní Voříšková nám velice ochotně 
zodpověděla pár všetečných otázek, 
které se týkají této neuvěřitelné zahrady. 
„Jak to vlastně všechno začalo?“ 
„Vlastně od mého dětství, když jsme 
bydleli v Novém Oldřichově, tatínek byl 
vedoucí statku a nás pět dětí vedl k po-
moci na domácím hospodářství. Měli 
jsme králíky, slepice, prase a také zahra-
du se zeleninou a ovocnými stromy. 
Takže vztah k pěstování čehokoliv mně 
zůstal až dodnes a za tyto znalosti děkuji 
rodičům. 
Na naší zahradě máme ořechy, třešně a 
chtěla jsem i višeň. Bohužel, višně u nás 

moc neprosperují. Z jablek také nic 
moc. Tím, že se rušily a kácely místní 
odrůdy jabloní, které tu vysázeli ještě 
němečtí obyvatelé, a nenahradily se ště-
py, tak tato odolná jablka vymizela, ne-
návratně jsme přišli o kvalitní druhy, 
které tu vydržely. Nyní jsou na zahra-
dách již nové odrůdy, kupované na růz-
ných výstavách a tržnicích, a ty si tu 
musí teprve zvyknout. Některé pak za-
jdou, některé vydrží, ale jablka už 
nejsou moc kvalitní. To samé platí o 
rybízu a angreštu. Mnohdy vidíte – star-
ší zarostlá zahrada a ve vysoké trávě 
vykukuje starý, silný a obsypaný keřík 

rybízu. Ty nové, vyšlechtěné, i když 
třeba na naše studenější podmínky, vy-
drží tak maximálně pět let. Déle ne. Pak 
už úroda není kvalitní a stromek je určen 
k likvidaci“.  
„Všichni si také pamatujeme ten krás-
ný parčík, který jste s manželem za-
kládali, když jste bydleli v bývalé 
hasičské zbrojnici na křižovatce na 
Nový Oldřichov“. 
„Ano, měli jsme v úmyslu takto upravit 
i protější stranu, jenže jsme se pak stě-
hovali do našeho domku. Já vždy kou-
pím to, co se mně líbí. Buď to tu půjde, 
nebo nepůjde. Většina keřů a stromků se 
uchytí a při dobré péči dělají náramnou 
parádu“. 
„A co tedy vše máte na své zahradě, 
lidé se nad roztodivnými keři pozasta-
vují a většinou ani neznají jejich jmé-
na“. 
„Dominantou zahrady je určitě ruj vlasa-
tá. Tento keř má krásné jemné a velké 
paruky, které se vytvářejí z barevných 
chlupů u odkvetlých květenství, v zimě 

(Pokračování na stránce 13) 
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však je vidět nevzhledná struktura větví. 
Konce větví zmrzají. Proto nesázejte ruj 
do první řady keřové skupiny. Ruj kvete 
na dvouletém dřevě. Na půdu není ná-
ročná, potřebuje však být chráněna. Čím 
více má sluníčka, tím více je vybarve-
nější. Lidé, procházející okolo, si ji hod-
ně fotografují. Keř je veliký a docela 

odolný. Dále je tu roubovaný vysoký 
skalník, sibiřské kivi, sice má plody 
menší, ale chutné. Mám většinou trval-
ky. V podstatě dbáme, aby zahrada kvet-
la celý rok, je tu upolín, který kvete v 
únoru – žluté květy. Jasmín, zlatý déšť, 
převislý modřín, hortenzie - hortenzie 
dorůstají na zahradách obvykle výšky 1 
až 1,5 metru, záleží na druhu. Některé 
však vyšplhají až do výšky a šířky 3 
metrů. Popínavá hortenzie řapíkatá do-
konce zamíří i 20 metrů nad zem! Pěsto-
vat můžete hortenzii velkolistou, plstna-
tou, pilovitou, latnatou, řapíkatou, stro-
mečkovitou. Všechny vyžadují světlé, 
ale nikoli zcela osluněné stanoviště a 
živinami bohatou, hlubokou půdu. Ne-
smí být však vápenitá a rovněž tvrdá 
voda dovede hortenziím velmi uškodit. 
V půdě také tkví kouzlo krásně vybarve-
ných květů hortenzií. Nebo se přidává i 
kamenec, pokud chceme modrou barvu. 
Jsou tu dosny - statná nápadná trvalka, 
která dorůstá 50 až 120 cm. Má protáhle 
vejčité listy. Květy jsou uspořádány v 
klasu. Kvete od července do zámrazu. 
Pěstují se zelenolisté a červenolisté od-
růdy s barvami květů od světle žluté, 
oranžové, přes růžovou až zářivě červe-
nou. Rostlina vyžaduje slunnou polohu a 
vlhko. Hlízy se pak dávají do sklepů k 
přezimování. Předpěstuji je ve skleníku 
v květináčích a až v květnu jdou ven – 
do země. Přece jenom jsou křehčí. Dříve 
jsem měla jiřiny a kosatce, s nimi je 
však velmi mnoho práce a také nemáme 
tak veliký sklep k uchování všech rostlin 
během zimy. Přes mrazy také 
„uklízíme“ rybky z našeho rybníčku. 

Vydrží celou zimu, krmí se jednou za 
měsíc a vlastně „přespí“ to naše chladné 
období. Je tu „placatá vrba“, hodně muš-
kátů, ty jsou vděčné a nadělají plno pa-
rády. Plno jich kvete až do zámrazu. Jen 
srdcovka mně nějak nejde. To mě mrzí, 
mám ji moc ráda, je to vlastně ozdobný 
keř mého mládí.  
 Samozřejmě růže. To je královna 
každé zahrady. Mám růže lososové a 
žluté. Dokonce mám i trik s jejich roz-
množováním. Do konce každé odnože, 
která se rozřízne na konci, se vloží pše-
ničné zrnko a pak se zasadí do hlíny. 
Vždy se ujme! 
 Keře rododendronů a azalky. Jezdí-
me pro výpěstky do Sněžné u Rumburka 
k odborníkovi, který si vše roubuje sám. 
Je to taková zvláštnost, on nic neprodá-
vá, většinou něco dostaneme. Pracuje 
pro průhonický park a je to velice zdatný 
a šikovný zahradník.  
 Mám také vepředu fuchsie, ty mám 
jen dvě. Přezimují ve sklepě a na jaře 
jsou nejprve ve skleníku. Je to také ná-
ročná péče. No, v podstatě, co se mně 
líbí, to koupím a vždy to „někam na-
cpu“. Zahrada je tak plná různých kve-
toucích i nekvetoucích krás. Většinou 
jezdíme po různých prodejních zahrad-
ních akcích. Z katalogů moc nenakupuji. 
Jednou snad z jednoho jsme objednali 
sakuru a nakonec z toho byla docela 
obyčejná, ale pěkná třešeň. 

 Zvláštní záhon mám na bylinky. By-
linky mám ráda. Mám tu yzop, je to lék 
na astma, pupečník asijský k regeneraci 
nervové soustavy, kterou zklidňuje i 
posiluje a odstraňuje nervové blokády, 
je vyhlášeným prostředkem na podporu 
inteligence a paměti, u psychických one-
mocnění, včetně depresivních stavů, 
mírní stres a strach, pomáhá při epilep-
sii, hypochondrii, předčasném stárnutí a 
chronické zapomnětlivosti a kromě toho 
čistí krev, posiluje imunitu, játra i ledvi-
ny. Citrónovou trávu do čaje, velice aro-
matická, mátu vzhledem k jejímu vyso-
kému obsahu mentolu, který působí pro-
tikřečově a uklidňuje. Máta se používá 
hodně  k přípravě čajů, nálevů a je vyni-

kající inhalační bylinou, a také samo-
zřejmě jako koření do salátů, omáček a 
polévek, dále pětilistý ženšen, který se 
používá jako prevence proti infekční 
žloutence, rakovině, mrtvici a infarktu, 
posiluje imunitní systém, anginovník – 
jeho listy se žvýkají při nachlazení a 
kašli, šalvěj lékařskou a meduňku, tu 
mám nejraději. Čaj se používá proti ne-
spavosti, koupel z meduňky má uklidňu-
jící účinky, pomáhá proti bolestem klou-
bů a revmatickým potížím, je to taková 
velmi různorodě využitelná bylinka.  

„A co ovocná zahrada?“ 
„S jabloněmi docela špatné, letos je po-
tloukly kroupy, třešeň také u nás potře-
buje větší péči, doporučuje se hodně 
zevnitř vystříhávat koruna i kvůli světlu. 
Ve skleníku máme rajčata, okurky, pa-
priky a venku jahody, těch máme více 
odrůd, i ty podzimní a ty převislé – ty 
rodí ještě do zimy. Také kanadské bo-
růvky u nás velmi dobře jdou. Nasadila 
jsem šest keříků a jsme spokojeni i 
s úrodou“.  
 Mám takový celoroční kalendář na 
práci na zahradě, kdy co dělat a tím se 
řídím. Je to prostě dřina skutečně na celý 
rok, přesazování, zastřihování, ošetřová-
ní, starání se, aby se člověk v půlce léta, 
kdy zahrada vypadá nejlépe, mohl na 
malou chvilku zastavit, posedět a poko-
chat se tou rozkvetlou nádherou“. 
 I když není dnes moc příjemné poča-
sí, přesto jsme neodolaly nabídce paní 
Voříškové projít si zahradu úplně celou. 
Máme tak možnost obdivovat další krás-
ná zákoutí, která jsou okolojdoucím 
skryta. Moc děkujeme za vlídné přijetí a 
přejeme co nejvíce sluníčka této neuvě-
řitelné zahradě. 
 

Milena Kramářová  
Drahomíra Liptáková 

(Pokračování ze stránky 12) 
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Sběratelé krásných věcí -  BRATŘI JAROSLAV A FRANTIŠEK BRZKOVI 

Jak se člověk vlastně stane sběratelem? 
Rozhoduje náhodný objev nebo záliba 
v určitých věcech, která se pak stane celo-
životním koníčkem? 
Tak asi to bylo u bratří Brzkových, které 
jsme poprosily o vyprávění o jejich celo-
životním koníčku – sbírání starých po-
hlednic, knih a dokumentů, které se týkají 
historie Kamenického Šenova. 
Rodina Brzkových přišla do Kamenického 
Šenova v roce 1946. Jako malí kluci po-
znávali uličky a tajemná zákoutí starého 
města. Proto dovedou i dnes určit, kde 
který dům stál, kde byl jaký obchod a 
hlavně – na fotografiích poznají plno do-
mů, které již nestojí, buď svou zchátralos-
tí, která je určila k likvidaci, nebo v rámci 
„úprav“ pozdější komunistické vlády.  

 Sběratelství obou bratrů se datuje od 
roku 1975, kdy při jedné z revizí domov-
ních komínů se panu Františkovi Brzkovi, 
který v té době pracuje jako velitel hasičů, 
podařil neuvěřitelný objev. V jedné 
z chaloupek na Růžku bydlela paní Cim-
bálová. Bydlela sama a na půdě měla ještě 
po původních majitelích velikou krabici 
starých pohledů a fotografií. Celou sbírku 
nabídla panu Brzkovi a kouzlo starých 
obrázků, zobrazujících Kamenický Šenov 
ze začátku minulého století a v době obou 
válek, bratry při rovnání pohledů z věno-
vané krabice naprosto pohltilo. Krabice 
obsahovala mimo jiné asi 150 šenovských 
pohledů, které mají dodnes. Toto byla 
prvotní inspirace a začátek sbírky.  
 O další rozšíření se postaralo přátelství 
s panem Hovorkou, od kterého získávají 
dva sešitky, které v roce 1860 sepsal a 
vydával místní kaplan. 
 Jejich dalším zaměstnáním se stalo 
převzetí místní sběrny, kde oba pracovali. 
A to byl také zlatý důl pro získání exem-
plářů do rozrůstající se sbírky, která již 
obsahuje knihy a dokumenty, většinou 
v německém jazyce. Tady se objevila 
kniha „Hausnummeren Verzeichnis von 
Steinschönau und Parchen März 1934“ – 
popisná čísla domů i se jmény majitelů, 
různé úřední dokumenty, staré německé 

šenovské noviny a plno dalších materiálů, 
které se našeho města a jeho historie týka-
jí. Objevuje se mnoho pohledů ještě fun-
gující „Eliášky“ i s jejími zaměstnanci, 
kteří všichni pózují v popředí továrny. 
Málokdo už pamatuje, že vedlejší sběrna 
byla dříve požární zbrojnicí, která 
k „Eliášce“ patřila. Stála tu i vysoká po-
žární dřevěná věž, ze které je těchto plno 
obrázků zřejmě fotografováno. Další foto-
grafie obsahují řadu domů v ulici Mistro-
vická, které také patřily k továrně. První 
vila dříve nesla i název Haus Elias Palme 
a sloužila jako penzión pro zákazníky, 
kteří „Eliášku“ navštívili. Dům, ve kterém 
nyní bydlí pan František Brzek, byl posta-
ven pro úředníky závodu Elias Palme. 
Ostatně domů v našem městě s označením 
jména Palme bylo a je více (celkem 30 
domů!). Pak je v tomto trvalém zachycení 
již neexistujících objektů pro historii důle-
žitost starých pohlednic nezastupitelná. 
Od pana Jahna z jeho, již neexistujícího 
domečku se povedlo získat plno dalších 
dokumentů a knih o místním dění. Bylo 
štěstí zachránit všechny místní materiály, 
které by byly jinak nenávratně zničeny. 
Našly se fotografie již neexistující místní 
elektrárny i jejího vnitřního zařízení a 
plno dalších. Vojenské fotografie ještě z 
doby Rakouska-Uherska. Staré mapy. 
Další přátelství s bývalým místním obča-
nem žijícím v Rakousku přineslo nadšené 
informace a výměnu kopií materiálů. His-
torie městského úřadu, kronika rodiny 
Palme a dokonce další chybějící třetí seši-
tek z roku 1877. Velmi mnoho kopií tis-
kovin a dokonce starý krátký amatérský 
film – příjezd Adolfa Hitlera do Kamenic-
kého Šenova. Je to součást naší historie a 
určitě rarita. Fotografie cvičení rekrutů na 
bývalém hřišti a další. Samé unikáty. S 
překladem z původního německého jazy-
ka velmi pomáhá paní Dědečková, sou-
sedka pana Františka.  
 Proto také oba bratři svolují 
s uspořádáním výstavy svých fotografií 
v Glassicentru při jeho slavnostním ote-
vření. Pečlivě připravená výstava má ob-
rovský úspěch. Stejně jako druhá výstava 
na Práchni. Fotografie se již léta objevují i 
v Šenovských listech s odborně vysvětlu-
jícím komentářem. Ze sbírky také čerpal 
pan Václav Frömmel pro svou knihu o 
historii sklářství v Kamenickém Šenově. 
Určitě by stálo za to všechny fotografie 
vydat jako soubornou naučnou publikaci a 
zároveň by to byl originální průvodce 
našeho města.  
 Dnes bratři svou sbírku rozšiřují o tzv. 
staré rodinné fotografie, protože i na nich 

jsou v pozadí zachyceny většinou již nee-
xistující domy a různé objekty. Některé 
své fotografie dále vymění, některé dosta-
nou darem. Samozřejmě se oba sběratelé 
dozvídají i různé staré historky, vztahující 
se k fotografiím a dokreslující příslušné 
časové období. V nynější době je to již 
vzácnější. Ceny jednotlivých starých fotek 
jsou poměrně značné a sběratelství se 
věnuje mnoho dalších lidí. Pohledy se 
nyní draží na internetu a pomalu jich ubý-
vá. Proto je taková sbírka skutečný poklad 
k čerpání poznání dřívějšího vzhledu a 
historie Kamenického Šenova.  
 Je zde i příjemná nabídka obou znalců 
dalším sběratelům. Máte-li někdo doma 
starý pohled, obrázek, fotografii Kamenic-
kého Šenova a nejste si jisti místem nebo 
správným umístěním domu v mapě naše-
ho města (dům třeba byl již zbourán) i zde 
nabízejí bratři Brzkové svou pomoc při 
určení, o jaký domek nebo objekt se jed-
ná.  
 A když Vám bratři dovolí nakouknout 
nebo i „prohrábnout se“ jejich neuvěřitel-
nou sbírkou, nesou se pak jejich příbyt-
kem jen nadšené a udivené výkřiky: „No 
je to možné? No toto! Kristepane, vidíš 
to? Jejda, to byla paráda! Kde je tento 
dům? A co je toto za objekt? A tohle vše 
bylo fakt v Šenově?“ 
 A řeč se opět znovu a znovu vrací od 
pohledů k historii Kamenického Šenova, k 
dávným obyvatelům, obchůdkům, fabri-
kám, místům známým i dávno zaniklým. 
Sbírka a vědomosti obou bratří jsou podle 
nás takovým unikátem, že bychom uvítali 
i širší prezentaci. Další výstava nebo i 
beseda by určitě měla veliký úspěch. Co 
myslíte bratři Brzkové? 
Milena Kramářová Drahomíra Liptáková 
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Láska ke zvířatům  
PANÍ LUCIE DOUBRAVOVÁ A JEJÍ AUSTRALSKÝ HONÁCKÝ PES  

– AUSTRALIAN CATTLE DOG – NEBOLI PATAŘ 

 Procházkou po Skřivánku snadno zjis-
títe, že v každém domku, v každé chalupě 
za plotem hlídá pes, psík, ňafák, štěkoun, 
vrčák, nebo plemeno, které vzbuzuje 
strach. U Doubravů hlídají dva krásní a 
zvláštní psi. 

„Jaké je to vlastně plemeno?“ 
„Je to plemeno australského honáckého 
psa. Na první pohled připomene divokého 
psa dinga. Australák byl vyšlechtěn honá-
ky dobytka opravdu křížením psa dinga, 
kolie, ( vytrvalost) bulteriéra (široká hla-
va) a dalmatina (dává do srsti bílou bar-
vu). Australáci jsou výborní hlídači a ne-
smírně milí domácí společníci s dobrým 
vztahem k dětem. Zejména v mládí je ale 
nutné při kontaktu s dětmi hlídat jejich 
temperament. Dosahují skvělých výsledků 
ve sportovní kynologii, soutěžích agility a 
flyballu. Používají se k vyhledávání drog, 
k záchranářskému výcviku a skvěle se 
adaptují do jakýchkoli podmínek. Mají 
silný vztah ke svému pánovi a celé rodině. 
Rozlišujeme dva typy zbarvení – červený 
a modrý. Mohou se libovolně krýt. Srst je 

patrová, krátká, na pohlazení jemná. Pat-
rová proto, že jsou dvě vrstvy srsti a to 
buď modrá nebo červená, vždy překrytá 
bílou. Štěňata se rodí bílá pouze s černými 
nebo červenými znaky na hlavě. Úplné 
zbarvení se začíná objevovat kolem tří 
týdnů věku a rozvíjí se asi do šesti až os-
mi týdnů věku. Vybarvování srsti může 
pokračovat, nebo se měnit až do dospělos-
ti. Obecným pravidlem je, že psi věkem 

tmavnou. 
 Patří stále do máločetných plemen.            
U nás v republice jich žije kolem sedmi 
stovek.Vyžadují oční kontakt s lidmi, 
chtějí práci a zabavení. 
 Původně se jim říkalo pataři, jsou 
schopni rozpohybovat celé stádo tak, že 
za posledním kusem jde pes a „štípe“ ho 
do pat a tím zrychlí celé stádo. Není pro 
ně také problém třeba vyskočit doprostřed 
stáda, oddělit jednotlivý kus a přivést ho 
kam potřebujete. Budí respekt a nedají se 
koupit „za cukr“. Také, když k nám vejde 
návštěva, oni se ujistí, že je vše v pořád-
ku, nechají to tzv. na nás a návštěvy si 
dále nevšímají. Ale pozor, není-li pán 
doma, může nezvaná návštěva dopadnout 
velice špatně.  

 Rok 1996 byl vlastně začátek. Jezdila 
jsem od dvanácti let koně, měla jsem 
vlastní ranč a toužila po chovu speciálních 
psů. Plemeno australáka mě velice zauja-
lo, ale vlastní chov jsem měla až v roce 
2003 a musím říci, že mě svou inteligencí 
ohromilo.  
 U tohoto plemene je veliký rozdíl 
mezi psem a čubinkou. Pes je dobře stavě-
ný, robustní a čubinky jsou drobnější. Můj 
pes se jmenuje Corado A-Dingo, říká se 
mu však pracovně Ozzi a čubinka je Di-
ventys GINA.  
 Pes je z českého chovu a čubinka je z 
Canady, kde jsem si ji našla na internetu. 
Tím došlo i k omlazení a zlepšení českého 
chovu, protože mám i chovnou stanici 
štěňat. Stránky k nahlédnutí mám také – 
www.cattle-dog.cz, štěnata samozřejmě 
po předání také hlídám a je krásné, že 
60% jich zůstává u koní. Mají svůj vlastní 
prostor a práci. 
 Mám zkoušku z agility, pořádala jsem 
i mezinárodní závody agility, protože 
jsem měla i svůj „cvičák“. Spojila jsem se 
s naším rančem na Práchni, kde by bylo 
možno pro děti uspořádat i závody v agili-
ty, takovou „voříškiádu“. Problém je, že 
překážky mají přesné parametry a jsou 

velmi drahé. Nicméně se pokusíme tento 
krásný nápad časem realizovat. Vše je 
zatím v jednání, prostor pro cvičení psů 
paní Iva Kosťunová dává dohromady. 
Určitě bychom pozvali i členy agility z 
České Lípy, možná by mohli přivést i své 
překážky. Pro děti by to bylo jistě veliké 
potěšení a také se rády pochlubí svým 
pejskem. Jsem ochotna i poradit chovate-
lům s jejich chovem a s problémy kolem 
pejsků. Ve výcviku i v překážkách jsou 
určitá pravidla. Pejsek se ovládá pouze 
hlasem, pán na něho během běhu překáž-
kami nesmí sáhnout. Nezdá se to, ale je to 
docela náročné pro oba. Důležité je mít 
psa vychovaného. K tomu, aby byl vycho-
ván pes, ale musí být vychováno i dítě! 
Musí umět nechat pejskovi jeho životní 
prostor, nesahat mu do jídla, pes je pak 
dezorientován, neví, co si může dovolit, 
kam se schovat a může reagovat i agresiv-
ně. Když vedeme dítě ke správnému cho-
vání, kdy psa nesmí tahat za uši, zlobit ho, 
tak se pak oba rádi vidí. Výcvik formou 
hry je nejlepší. Pes je velice chápavý tvor 
a odvděčí se vřelou láskou a věrností ke 
svému pánu“. 

 Pohladíme oba nádherné psy, vyfotí-
me poháry z mnoha výstav, které jsou 
svědky úspěchů obou australáků, a velice 
nerady odcházíme z útulného domova 
manželů Doubravových. Přejeme další 
krásná štěňátka a mnohé úspěchy v chovu 
tohoto ušlechtilého plemene.  
Milena Kramářová Drahomíra Liptáková 

http://www.cattle-dog.cz
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Tajemná místa našeho okolí 

Tipy na zajímavá místa našeho okolí 
VYHLÍDKA 

 Vyhlídka je čedičový vrch (596 m), leží-
cí na okraji Práchně směrem do Nového Bo-
ru. Původně se nazýval Kraví hora 
(Kuhberg), v době mezi válkami se pro něj 
vžilo jméno Chladný vrch (Kühlberg). Pro-
tože z nezalesněného vrcholu kopce býval 
nádherný výhled do širokého okolí, postavil 
zde místní obchodník Franz Schimmel již 
roku 1861 letní restauraci. Ta ale brzy zanik-
la a vrchol pak zůstal dlouho opuštěný. Te-
prve po roce 1910 se občané Práchně roz-
hodli postavit s pomocí Horského spolku na 
kopci nový hostinec jako náhradu za vzdále-
nější turistickou chatu na Obrázku, která by-
la již předtím několikrát zničena. Nový hos-
tinec dostal po dokončení honosné jméno 
Výšina císaře Františka Josefa, ale koncem 

30. let se už označoval jen jako chata na 
Chladném vrchu (Kühlbergbaude). Hostinec 

přečkal 2. 
svě t ovou 
válku a 
s v é m u 
účelu slou-
žil až do 1. 
s r p n a 
1979, kdy 
zcela vy-

hořel. Dnes se z hostince dochovaly už jen 
základy, které rychle zarůstají. Nedaleko od 
nich byl v 80. letech postaven radiokomuni-
kační stožár s jednoduchou zděnou budovou 
a o kousek níže stojí mohutný čtyřboký ka-
menný sloup, který připomínal oběti první 
světové války. Na strmém východním svahu 
je průsek s lyžařskou sjezdovkou a vlekem, z 
jehož horního konce je omezený výhled 
směrem ke Klíči. Výhledu na ostatní strany 
brání vzrostlé stromy. 
 Tolik veřejně dostupné informace, ve 
světle srovnávacích fotografií velmi smutné. 
Protože už nikdo nevrátí pohodu letních ve-
čerů na terase, krásu Měsíce v úplňku, vy-
cházejícího za horou Klíč. Šokující pohled 
návštěvníka z obrovitých prácheňských sně-
hových závějí na bílý Nový Bor až k České 

Lípě a Bezdězu. Jasný, tenkrát do daleka 
novotou svítící kužel Ještědu. Nedělní vy-
cházky na pivo a poháry, vyhlášené sil-
vestrovské noci – pamatujete, jak tenkrát 
bíle svítily nylonové košile návštěvníků 
z NDR v ultrafialovém světle? Šok příbuz-

ných, potměšile voděných na Vyhlídku pro 
nádhernou „vyhlídku“ po okolí. A pak, cesta 
domů teplou nocí po točivé pěšince, poseté 
tisícem svítících svatojánských broučků – 
světlušek. 
 Bohužel – 1. srpna 1979 jen do daleka 
viditelný sloup černého kouře, a tak zbyly 
jen zarostlé rozpadající se schody. Vše, co 
zůstalo z jednoho z nejhezčích míst našeho 
okolí, nyní zarostlého a zpustlého, z chaty 
„Na Vyhlídce“. 
Milena Kramářová Drahomíra Liptáková 
Ing. Pavlína Prokopová 

SVOJKOV, MODLIVÝ DŮL 
 
 Poutní místa přitahují návštěvníky pro 
svou zvláštní atmosféru. Málokteré z pout-
ních míst našeho okolí je tak romantické a 
obklopené krásnou přírodou, jako skalní 
kaple v Modlivém dole. Modlivý důl je asi 
1 km dlouhé romantické skalnaté údolí, 
zaříznuté do pískovcových skal pod Sla-
víčkem a Tisovým vrchem na severový-
chodním okraji Svojkova mezi Sloupem a 
Zákupami. Většinou se na poutních mís-
tech konaly zázraky a lidé se zde scházeli 
k modlitbám. Tato místa jsou naplněna 
pozitivní energií a dodnes navštěvována v 
touze lidí na těchto místech potichu vyslo-
vovat svá tajná přání.  
 Dříve byl Modlivý důl dost temné 
místo, kde stály milíře a smolné pece uhlí-
řů, proto zní jeho původní název Smolný 
důl. Vážou se k němu i ponuré pověsti o 
nešťastných milencích a dokonce o jedné 
vraždě. Podle jedné z nich tu dobrovolně 
zemřeli rytíř Jaroslav ze Svojkova s dce-
rou sládka z Velenic, kteří se velmi milo-
vali, ale rytířovi rodiče jejich lásce nepřáli. 
Jiná pověst vypráví, že tu jeden chlapec z 
blízké vsi zabil svého soka v lásce. Místo 
s tak špatnou pověstí změnil jeden pivo-
varský dělník, který tu pověsil svatý obrá-

zek Panny Marie s Ježíškem. Začínají se 
zde zastavovat pocestní a před obrázkem 
se modlí. Zanedlouho se krajem roznesla 
zpráva o vyslyšených modlitbičkách.  
 V roce 1772 zde svobodná paní von 
Czerwelli ze Svojkova nechala vybudovat 
malou dřevěnou kapličku. Od té doby se 
změnil název Smolného dolu na Modlivý 
důl. Z města České Lípy bylo vypraveno 
procesí, aby prosilo o odvrácení morové a 
cholerové epidemie a od té doby směřova-
ly do Modlivého dolu časté poutě pro přá-
ní odvrácení těchto epidemií. V roce 1836 
vytesal sochař Antonín Wagner ze Sloupu 
v pískovci kapličku s gotickými oblouky. 
Ve 40. letech 19. století sem často přijíž-
děl rozjímat a modlit se poslední koruno-
vaný český král Ferdinand V. Dobrotivý, 
který měl po své abdikaci za letní sídlo 
zámek v nedalekých Zákupech. Hraběnka 

Kinská nechala dát skalní kapli podobu 
lourdské jeskyně i se sochou Panny Marie 
Lourdské.  
 Průčelí kaple bylo vyzdobeno gotic-
kým portálem, uvnitř visel nový obraz 
Panny Marie, stromy v malebném údolí 
opět posloužily svatým obrázkům. Církev 
změnila svůj původní negativní postoj k 
Modlivému dolu jako k modlářskému 
místu až koncem 19. století, kdy je kaple 
zasvěcena Panně Marii Lourdské a roku 
1903 upravena na tzv. lourdskou jeskyni. 
Vedla k ní dokonce křížová cesta a v tesa-
ném výklenku nad kaplí stála plastika 
Ukřižování. Vše bylo však zničeno po                          
2. světové válce, zůstává samotná kaple a 
prázdný výklenek. Mariánské poutní místo 
v  Modlivém dole ve Svojkově má již více 
než dvousetletou tradici. V současné době 
tato tradice pokračuje mší svatou, která od 
roku 1996 každoročně 1. května zahajuje 
mariánský měsíc. 
  Mariánská poutní místa po celém světě 
mají v sobě velmi mnoho pozitivní ener-
gie, a proto jsou hojně navštěvována. I 
tento náš kout je velice krásný a nezapo-
meňte jej při svých výletech navštívit, 
chvilku posedět a vstřebat trochu této 
energie. 
   Drahomíra Liptáková 
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Kultura, sport a volný čas 

ORLICE ŠUMÍ  
NAD SPLAVEM 

 
 Závodní výbor Odborového svazu 
zaměstnanců sklářského, keramického, 
bižuterního průmyslu a porcelánu Preci-
osa – Lustry a. s. se stará i o své registro-
vané důchodce. Kromě Dne otevřených 
dveří v závodě pořádaného každoročně, 
včetně divadelních představení, nabízí 
také důchodcům i letní rekreační pobyt 
v různých zajímavých místech ČR. 
Je to např. Harrachov, Šumava, Podkrko-
noší, Táborsko, Křivoklátsko, Orlicko a 
jiné. 
Několik členů Klubu důchodců se těchto 
odborových rekreací zúčastňuje. Letos 
jsme se vypravily s paní Jarmilou Štefán-
kovou do Kostelce nad Orlicí. Měly jsme 
štěstí. Přijely jsme do kraje zcela odlišné-
ho od našeho Kamenického Šenova. Byly 
jsme ubytované v hotelu U Splavu, leží-
cího na břehu Divoké Orlice, v blízkosti 
nádherného splavu. Řeka tam protéká 
jakýmsi údolím. Na levém břehu se na-
cházejí louky, jež z části pokrývají teni-

sové kurty. Louky jsou ohraničené vyso-
kou strání, porostlou smíšeným lesem. 
 Na pravém břehu se rozkládá město 
Kostelec nad Orlicí s dominantou výstav-
ného chrámu. Od řeky je vzdáleno 1 km. 
100m od splavu se nachází krásný kemp 
s pěkným zázemím. Naproti pak je velké 
koupaliště, též s velkým přírodním záze-
mím. V Kostelci jsme byly v červenci 
v období nejvyšších veder a díky roman-
tické řece Orlici jsme to přežily bez úho-
ny. Celý přírodní areál kolem hotelu byl 
tak nadaný přírodní krásou, že nám úplně 
postačil k procházkám po rovinatých pě-
šinkách. Všude kolem plno zeleně vzrost-
lých stromů - lip, olší, bříz, borovic a vrb. 
Krajina působí spíše jako lužní, než pod-
horská, i když je docela blízko ohraniče-
na Orlickými horami. 
Byly jsme šťastné. Setkávaly jsme se 
s lidmi mnohem mladšími než my a pře-
kvapilo nás, že se s námi srdečně bavili. 
Denně jsme sedaly u splavu, vzpomínaly 
na Fráňu Šrámka a hleděly na protější 
lipovou stráň, pod níž vede stezka K. J. 
Erbena, který Kostelec miloval a také se 
jím nechal inspirovat. Kolem nás stále 
někdo chodil, pozdravil, usmál se a my 

měly radost. Jednou se zastavil pan Mi-
lan Lorenc – pán šedesátník po bypassu. 
Plný zájmu o spoustu věcí kolem nás. 
Slovo dalo slovo, my obě hovoříme 
s lidmi rády, a tak jsme se dozvěděly, jak 
to chodí v kosmu, a že 28. srpna 2010 
bude planeta Mars nejblíže naší Zemi a 
t o  v í c e  j a k  z a  
20 000 let Homo sapiens. Že bude vidět 
pouhým okem nad východním obzorem, 
avšak mnohem větší než obvykle. Dále 
nám vyprávěl o své lásce – bonsajích, 
které se pěstují z tak zvaných čarovějní-
ků, jež jsou deformací na různých stro-
mech, z nich se roubují úspěšně právě 
bonsaje.  
 Prohovořil s námi zajímavosti Koste-
lecka a doporučil procházku k zázračné 
studánce, prý kousek, tak 400m.Vydaly 
jsme se tedy ke studánce po stezce K. J. 
Erbena a šly a šly, až jsme ušly nejméně 
3x400m. Studánku jsme našly, poseděly 
a zase se vrátily, jen kdyby toho horka 
nebylo. Udělaly jsme si testík, co ještě 
vydržíme.  
 S l idmi jsme hovoř i l y i 
v předzahrádce hotelu. Zdáli se nám ta-
koví vstřícní, více otevření než u nás. 
Mají stejné problémy jako my. Nám se 
rozpadl sklářský průmysl, jim textilní. 

(Pokračování na stránce 18) 

ZE ŽIVOTA KLUBU DŮCHODCŮ 

SKAUTSKÝ ODDÍL 
STŘELKA   

 V Kamenickém Šenově stále je a pra-
cuje junácký oddíl. Máme 15 dětí (vlčat a 
světlušek) se kterými se scházíme na pra-
videlných schůzkách v klubovně. Patříme 
pod středisko Klíč Nový Bor, se skauty v 
Novém Boru úzce spolupracujeme a pod-
nikáme společné akce.  
 Takovou největší akcí je vždy letní 
tábor. Minulé léto jsme byli na táboře v 
Chřibské, a ačkoliv nám týpí téměř neo-
schla od neustálého deště a slunce jen 
občas vykouklo za mraky, prožili jsme 
každý den naplno. Děti rády vzpomínají 
na hry, soutěže, výlety, rozcvičky a 
"polárkáč", společné večery u ohně, noční 
bojovky. O návštěvním dnu si zasoutěžili i 
odvážní rodiče, a děti na ně byly moc pyš-
né. Všichni se už těšíme na ten letošní 
tábor. 
 O víkendech během celého školního 
roku jezdíme na výpravy jednodenní nebo 
vícedenní. Na začátku roku jsme se brodili 
sněhem, nádhernou pohádkovou krajinou 
na Jedlovou s Fidlou a Majklem. Vařili 
jsme buřtguláš v kotlíku v bývalém lomu 

na Šenováku a soutěžili, který lépe chutná. 
Stopovali jsme borská vlčata a dobývali 
Střední vrch. Plánovali jsme výpravu do 
Lesního divadla v Mlýnech, ale nakonec 
jsme tam ani nedošli, protože jsme se zdr-
želi opékáním buřtů a prozkoumáváním 
blízkého převisu. V říjnu jsme prožili ví-
kend s kamarády skauty v Litvínově a 
navštívili hrad Větrov v Mostě. Do klu-
bovny za námi přišel Mikuláš s úžasnou 

čerticí a nadílkou pro hodná vlčata a svět-
lušky. My jsme jako každý rok nadíleli 
pamlsky lesním zvířátkům.  
 Na jaře nás čekají okresní závody vlčat 
a světlušek, pilně se na ně připravujeme. 
Pokud chcete o našem oddíle vědět víc, 
podívat se na fotografie z výprav a schů-
zek, navštivte naše stránky na internetu 
www.strelka.estranky.cz. 
    Alexandra Matysová 

http://www.strelka.estranky.cz
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 Zrušily se závody a nové nevznikají. 
Město má 6 500 obyvatel a jen jeden zá-
vod na výrobu brzdných destiček aut. Blí-
že je automobilka v Kvasinách. Jinak jen 
služby. S kým jsme se sešly, ten si stěžo-
val na azylanty z východních zemí, kteří 
jsou ubytováni v bývalých kasárnách a 
snad z nedostatku jiné činnosti dělají ne-
pořádek právě u splavu. Stojí tam velký, 
umně tesařsky zhotovený altán, který je 
smetištěm, město nemá peníze, aby prová-

dělo úklid denně, a když provedou vzorný 
úklid jednou týdně, druhý dne je tam ne-
pořádek znova a není boha, kdo by to 
srovnal. Místní lidé ani turisté do altánku 
nejdou, protože se jim ekluje. Demokracie 
má neúčinnou  sílu proti vandalům, známe 
to i u nás. Azylanti si říkají, že jsou poli-
tičtí, nevěřila jsem. Kdyby byli, předpo-
kládalo by to určitou uvědomělost a slušné 
chování vůči hostitelské zemi. Bohužel 
takto to nefunguje. Lidé jsou z toho 
frustrovaní, a proto o tom mluví. 

 V tom jsme na tom lépe, zatím nás nic 
takového nepotkalo. 
 Týden i při tom horku utekl jako voda, 
užily jsme si přírody i dobrých lidí a těšily 
se na domov, naše úhledné město i na 
Klub. 
 Děkujeme předsedovi ZV OS panu 
Jaromíru Roztočilovi, že na nás důchodce 
pamatuje. Zpestřuje nám stáří. My se má-
me!  
 
     Vlasta Kafková 

(Pokračování ze stránky 17) 

Z Klubu žen  
VÍKEND PRO 

ŽENY 
 Klub žen pořádal poslední víkend 
v měsíci květnu v pořadí již 9. ročník 
tzv. „Víkendu pro ženy“. V minulých 
letech jsme tuto akci uspořádaly 
v Kytlici, Starých Splavech, ve Sloupu 
v Č. a v letošním roce již potřetí 
v Bedřichově. Tady se členkám velice 
líbí a to nejen pro příjemné ubytování 
v penzionu, vstřícnost majitelky, ale i 

pro krásu okolní přírody. V minulosti 
jsme tyto víkendy kromě vycházek do 
okolí věnovaly různým přednáškám, 
posezení a tanečku u živé hudební pro-
dukce. V Bedřichově se hlavně věnuje-
me vycházkám do překrásné přírody – a 
tak jsme již navštívily bližší i vzdáleněj-
ší okolí (Šámalovu a Prezidentskou 
chatu, rozhlednu Královku, Českou 
chalupu, Kristiánov aj.). Náš čas zde 
také věnujeme relaxaci a posezení u 
ohně s opékáním uzeni-
ny, večer pak posezení 
v penzionu u dobrého 
moku. Protože máme ve 
svém středu také dobré 
vypravěčky anekdot a 
historek, hodně se také 
vždy nasmějeme. Díky 
tomu, že nám počasí 
vždy přálo, byl každý 
dosavadní ročník této 
akce vždy velice úspěš-
ný a mezi členkami 

našeho klubu oblíbený. Naše členky si 
zde odpočinou od rodinných povinností 
a v „náručí“ přírody načerpají sílu pro 
další fungování ve svých domovech.   
 Tuto každoroční akci můžeme usku-
tečnit díky grantové podpoře MěÚ, ne-
boť je finančně dost náročná. Chceme 
proto poděkovat za grant, který jsme na 
naši celoroční činnost obdržely. 
 
 Olga Pröllerová – předsedkyně KŽ 

 Tato návštěva proběhla v rámci 11. 
Dne seniorů Svobodného státu Sasko, 
který proběhl 11. 9. 2010 v Auerbachu. 
Tohoto setkání se zúčastnili senioři              
z Liberce, Nového Boru a Kamenického 

Šenova. Z Kamenického Šenova se zú-
častnilo 18 členů. Během setkání jsme 
navštívili místní pivovar s ochutnávkou 
piva a prohlídkou. Dále proběhla pro-
hlídka města, kde se konal jarmark. Po-

tom jsme se přesunuli do kulturního 
domu, kde proběhlo setkání s představi-
teli Saské vlády. 
 Obdrželi jsme malý upomínkový 
dárek na rozloučenou. Během dne jsme 
obdrželi občerstvení jak v pivovaru tak  
i v kulturním domě. Toto setkání se 
účastníkům líbilo a vládla spokojenost. 
 
  Bělota Alois a spokojení senioři 

NÁVŠTĚVA AUERBACHU DNE 11. 9. 2010 
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 Ráda bych tímto moc poděkovala 
aktivním ženám v našem městě za opě-
tovné napečení 200 koláčů na akci 
AHOJ LÉTO v Novém Boru. Jednalo se 
o prezentaci 5 měst a přesto, že město 
Břeclav své koláče, fazolovou polévku a 
víno rozdávalo prakticky vedle našeho 
stánku zdarma, po našich kecaných ko-
láčích, které jsme prodávali, se během 
dne zaprášilo. 
 Protože jsme potřebovali koláče ně-
jak představit, požádala jsem Hanu 
Chytrou z Práchně, jestli by mi nepro-
zradila něco z „jejich“historie: 
 Koláče se jmenovaly Klekerkuchen, 
Floselkuchen. Klekakuchen – prácheň-
ský výraz 
 V Kamenickém Šenově mají velmi 
dlouhou tradici už prababičky našich 
babiček je pravidelně pekly na svatby a 
různé slavnosti. Koláče musí být kulaté. 

Jsou z klasického kynutého těsta. Od 
například chodských se liší tím, že náplň 
se „kecá“ v hromádečkách. Na koláčích 
musí být vše: červená marmeláda, švest-
ková povidla, tvaroh – obyčejný – ne 
tučný – z toho nejdou udělat hezké hro-
mádečky, mák, jablka (strouhaná), mo-
hou být i hrušková, či jablečná povidla, 
vše posypat hrozinkami namočenými v 

rumu a plátečky mandlí a navrch máslo-
vou drobenku s vanilkovým cukrem. 
Okraje koláčů se potírají žloutkem. 
    Kateřina Ditterová 

KLUB ŽEN 
V KAMENICKÉM ŠENOVĚ 
SLAVÍ LETOS  DESÁTINY 

 
 „Zveme všechny ženy, kterým chybí 
společnost, které mají zájem se občas 
setkávat a činorodě se podílet na progra-
mu a různých aktivitách ženského klu-
bu, aby v pondělí 15. května 2000 v 17 
hodin přišly do kinokavárny“. Těmito 
slovy vyzvala budoucí předsedkyně klu-
bu, paní Olga Pröllerová,  kamenickoše-
novské ženy, aby obnovily spolkovou 
činnost žen ve městě.  Od té doby se 
klub z původních 15 rozrostl na více než 
30 členek a jejich aktivity nabyly nebý-
valého rozsahu. Výtvarné dílny, zájezdy, 
přednášky, besedy se zajímavými lidmi, 
společné oslavy narozenin, ale také po-
moc městu a sklářské škole při různých 
akcích a oslavách, burzy odívání, pořa-
datelská služba při akcích ve Dvořáčko-
vě a Janurově parku, pomoc při výsta-
vách, roznáška volebních lístků, veřejné 
sbírky pro rodiny postižené povodněmi, 
spolupráce s partnerským městem Rhe-
inbach a další aktivity. Nelze zapome-
nout na pečení pověstných šenovských 
„kecaných“ koláčů, kterých ženy na 
každou akci města pečou stovky. 
 V desátém roce své činnosti, tj. do 
pololetí letošního roku, stihly ženy zor-
ganizovat tombolu u příležitosti vítání 
roku 2010, roznést petiční listiny za 
zachování sklářské školy v Kamenickém 

Šenově, absolvovat besedu se starostou 
města, připravit a absolvovat výroční 
členskou schůzi, zúčastnit se benefiční-
ho koncertu, pořádaného ve prospěch 
Střední uměleckoprůmyslové školy 
sklářské, oslavit narozeniny šesti svých 
členek, oslavit Mezinárodní den žen, 
absolvovat už podeváté tradiční „Víkend 
pro ženy“ v Bedřichově, zorganizovat 
návštěvu „Solné jeskyně“ v České Lípě, 
uspořádat výlet do Mnichova Hradiště a 
na Loučeň, pomoci pořadatelskou i or-
ganizační činností při oslavách 110. 
výročí povýšení Kamenického Šenova 
na město a 100letého výročí brusičského 
oddělení Střední uměleckoprůmyslové 
školy sklářské v Kamenickém Šenově, 
pomáhat při oslavách Dne dětí 
v mateřských školách, pomáhat při bur-
ze, která se v Kamenickém Šenově koná 
ve spolupráci s partnerským městem 
Rheinbach, trvá 2 dny a končí taneční 
zábavou, společně dvakrát navštívit ki-
no, které v Kamenickém Šenově stále 

funguje a má zajímavý program i slevy. 
Na konci června se členky klubu sešly 
na společném grilování a už se těší na 
první společné setkání po prázdninách. 
 Město činnost klubu podporuje fi-
nančně každoročním grantem. Kromě 
toho dává klubu pro schůzovou činnost 
k dispozici obřadní síň s veškerým záze-
mím. Úklid užívaných prostor ovšem 
musí ženy zajistit, a také uhradit spotře-
bované energie, tj. elektřinu a plyn.  
 Finanční stránka činnosti klubu ženy 
netrápí – samy přispívaly ze svých pro-
středků významnou částkou rodinám 
postiženým povodněmi a do fondu Sdru-
žení přátel sklářské školy, ze kterého by 
se mělo hradit stipendium a ubytování 
studentům dojíždějícím ze vzdálenosti 
větší než 50 km. Předsedkyně klubu 
vzkazuje všem čtenářům Naší adresy, že 
nejvíce trápí nejen členky klubu, které 
se angažovaly v petiční akci za zachová-
ní místní sklářské školy, ale i všechny 
šenovské občany a sklářské odborníky, 
obava, že Liberecký kraj zruší sklářskou 
školu v Kamenickém Šenově. Po více 
než 150 letech činnosti, bez ohledu na 
její význam a úspěchy, kterých dosáhli 
její absolventi doma i ve světě, a které 
dosahují její studenti ve výtvarných sou-
těžích republikového i mezinárodního 
významu. Přitom k zachování školy 
stačí pouhý 1 milion ročně, který by se 
v rozpočtu kraje při dobré vůli jistě na-
šel. 
    Marie Horčičková   

ŠENOVSKÉ KECANÉ KOLÁČE  
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 Název Sonow je nejstarším doloženým 
z historických pojmenování dnešního Ka-
menického Šenova a nebyl vybrán v roce 
2005, kdy občanské sdružení vzniklo, ná-
hodou. Ve statutu sdružení je psáno, že si 
klade za cíl sdružovat všechny občany, 
kterým není lhostejný osud architektonic-
kého a urbanistického dědictví předků. 
Jakým způsobem toto poslání občanské 
sdružení s pouhými 18 členy realizuje, 
vysvětlil Šenovským listům předseda sdru-
žení Bc. Radim Vácha.  
 „Naše sdružení se zaměřuje zejména 
na postupnou obnovu zrušeného tzv. 
„Starého“ hřbitova, kde chceme opravit a 
zrestaurovat cenné náhrobky sklářských 
rodů a osobností, umístěné už jenom podél 
jeho zdi, a v budoucnu provést také jeho 
parkovou úpravu. Studie na ni je již zpra-
covaná a leží na městském úřadu. 
V uplynulých létech jsme provedli svépo-
mocí vyčištění hřbitova od náletové zele-
ně, očištění a natření plechových stříšek a 
střech náhrobků a průběžně provádíme 
sečení trávy a podzimní úklid listí. 
Z peněz z dotací od Libereckého kraje se 
nám dosud povedlo restaurovat vstupní 
empírovou bránu a náhrobek rodiny 
Conrath s barokní sochou Panny Marie, 
s rekonstruovaným plůtkem a s doplněnou 
stříškou. Dále jsme, i za pomoci veřejné 
sbírky, po cca 50. letech navrátili ciferník 
na severní stranu věže kostela a obnovili 
nátěr na jejím jižním ciferníku. Kamenic-
košenovská veřejnost starý hřbitov navště-
vuje hlavně o Dušičkách, kdy organizuje-
me vzpomínkovou slavnost se zapálenými 
svíčkami a loučemi a s malým pohoště-
ním.  Sklářský hřbitov ale není jediným 
objektem našeho zájmu. Naše občanské 
sdružení chce pomáhat orgánům města při 
řešení oprav a údržby památkových objek-
tů, podílet se na regeneraci městské památ-

kové zóny a iniciovat získávání grantů na 
opravy a údržbu památkově významných 
partií města.  Pro Kamenický Šenov jsou 
například typické kamenné tarasy, vyrov-
návající členitost terénu, které jsou často 
v tragickém stavu, nebo zde má řada domů 
nádherné pískovcové portály, které by si 
zasloužily restaurování, rádi bychom také 
napomohli k obnově schodů vedoucích ke 
vchodu do kostela Narození sv. Jana Křti-
tele, který sám o sobě je významným pa-
mátkovým objektem a zasloužil by si ob-
novu fasády. Kousek za hřbitovní zdí, 
směrem k roubence, která se připomíná 
jako původní školní budova nejstarší sklář-
ské školy na světě, je zádlažba 
z čedičových „kočičích hlav“, pravděpo-
dobně nejstarší dochovaná zádlažba veřej-
ného prostoru v Kamenickém Šenově. Tu 
bychom také rádi viděli opravenou a dopl-
něnou tak, aby tvořila estetický a funkční 
celek. Plánů je mnoho, ale jejich realizace 
je závislá hlavně na financích. Nejedná se 
ale jen o úspěšnost při žádostech o dotace, 
ale také o naše možnosti získávat prostřed-
ky na naši (téměř vždy povinnou) finanční 
spoluúčast a v neposlední řadě také o naše 
síly a čas.“ 
 „V současné době zajišťujeme svépo-
mocí stabilizaci sedmi staticky narušených 
náhrobků z počátku 19. století, pod který-
mi jsou pohřbeni členové významných 
sklářských rodin Vogelů a Krauseů. Roz-
počet restaurátorů na tuto akci, včetně 
opravy hřbitovní zdi za náhrobky, se blížil 
částce 300 000,- Kč. Naše žádost o dotaci 
na jejich restaurování byla už v minulosti 
zamítnuta, proto jsme Liberecký kraj na 
letošní rok po zralé úvaze požádali o 
„reálnou“ dotaci ve výši 12 000,- Kč. Tuto 
dotaci jsme získali a náhrobky pod dozo-
rem restaurátora a spolu s ním letos 
„pouze“ staticky zajišťujeme. Samozřej-

mě, že k jejich rozebrání a osazení na pů-
vodní místo musíme zaplatit jeřáb. Tento 
krok už nebylo možné odkládat, nebude 
tak už hrozit jejich zřícení, ale na své re-
staurování si tyto náhrobky budou muset 
ještě počkat.“  
 „Loni na podzim se ulomila větev jí-
rovce za hřbitovní zdí tak nešťastně, že při 
pádu zdemolovala památkově i historicky 
cenný náhrobek významné kamenickoše-
novské formanské rodiny Vetterů, tzv. 
Vetterův kříž, který byl jako součást hřbi-
tovní zdi dominantou prostoru před vcho-
dem do kostela. V současné době je už 
v restaurátorských dílnách – oprava a re-
staurování budou stát okolo 250 000,- Kč. 
Naštěstí nám město vyšlo vstříc a peníze 
z programu Regenerace městské památko-
vé zóny věnovalo letos právě na tuto akci. 
Z celkové potřebné částky 170 000,- Kč 
přišlo od Ministerstva kultury ČR, město 
ze svého rozpočtu přispělo částkou 57 000,
- Kč a farnost, které zrušený hřbitov patří, 
přispěla částkou 26 000,- Kč.“ 
 Na starý sklářský hřbitov mnoho turis-
tů nezabloudí, ale atmosféra tohoto prosto-
ru, přiléhajícího ke kostelu, je úžasná.  
Travnatá plocha s mladou lipkou upro-
střed, obklopená kamennou zdí, o níž se 
opírají náhrobky významných sklářských 
rodin, které tolik znamenaly pro rozvoj 
celé oblasti a slávu českého skla ve světě.  
Opřena o kostelní zeď střeží jejich památ-
ku socha Panny Marie Immaculaty a na 
náhrobcích kolem obvodové zdi hřbitova 
němí andělé. Jestli se podaří v tomto pro-
storu uskutečnit parkovou úpravu tak, jak 
má Sonow v úmyslu, bude to jednou pro 
vnímavého návštěvníka úžasný meditační 
prostor plný pozitivní energie a pro běžné-
ho turistu, či občana města, místo relaxace 
a rozjímání o cestě ke kořenům. 
     Marie Horčičková 

OBČANSKÉ SDRUŽENÍ SONOW SI VÁŽÍ ODKAZU PŘEDKŮ 

LÉTO A NAŠE LETNÍ ZÁVODĚNÍ V ORIENTAČNÍM BĚHU 
 
 Letní dění v orientačním běhu je vyhrazeno jednak mistrovstvím  svě-

ta  jak „dospělých“, tak juniorů, ale i veteránů. Naši reprezentanti si nevedli 
špatně – zejména v juniorském mistrovství. Veteráni se účastní ve velkém 
množství – nejde o závody výběrů, ale o závody zájemců, kteří si účast mo-
hou a chtějí zaplatit. Letošního mistrovství veteránů ve Švýcarsku se z našeho 
klubu nikdo nezúčastnil, ale úspěšně si vedl Martin Mareš z Nového Boru, 
který v kategorii mužů nad 45 let ve sprintu byl druhý a v klasickém OB čtvr-
tý. Mistrem světa v kategorii nad 50 let se stal jablonecký Zdeněk Zuzánek. 

Dalšími letními aktivitami jsou vícedenní – nemistrovské závody, z nich 
si naši členové  vybrali etapový závod  Silesia cup, letos s centrem ve středis-
ku Černá voda v podhůří Jeseníků. Tohoto závodu v hornatém terénu 
s těžkým, kamenitým podkladem v převážně listnatých lesích s množstvím 
bažinek a vodotečí se zúčastnili Nejezchlebovi. A jejich účast byla úspěšná, 
když: Věra Nejezchlebová celý pětietapový závod vyhrála (poté, co vyhrála 4 
z 5 etap). 

Pětidenní – CZECH 5 DAYS 
ORIETEERING 2010  

– 3. až 7. srpna 
Dalším závodem s naší účastí byly pětidenní závody, 
které uspořádal Krkonošský klub OB s TJ Doksy 
v atraktivním terénu Hradčanských stěn – v okolí 
zrušeného vojenského letiště Hradčany. V pěti dnech 
jsme absolvovali šest etap, když ve středu etapa pro-
běhla ve skalnatém terénu poblíž Doks (hájovna), na 
mapě v měřítku 1:10.000, za teplého až horkého 
počasí, v krásném borovém lese s množstvím skalek 
a na pěkně připravených tratích – a to se nám podaři-
lo zúročit. Další – čtvrteční -  etapa blíž k obci Hrad-
čany – na mapě v měřítku 1:4.000, což svědčí o ná-
ročném terénu, plném  skalek a terénních tvarů, opět 

(Pokračování na stránce 21) 
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Další z oblíbených závodů a v oblíbeném prostoru připravil 
klub TJ Turnov v prostoru u obce Srbsko – na prostorách až 
k hradu Kost, se spoustou skal a skalek a také s bažinkami na 
části prostoru. Tentokrát se pořadatel nevyznamenal. Tratě se 
– aspoň pro veterány - nejzajímavějším částem vyhnuly, nebo 
nás nechaly jen nahlédnout a byly dlouhé s velkou částí ne-
příliš zajímavých („orienťácky“) běžeckých úseků po cestách. 
Počasí o tomto víkendu bylo slunečné až horké, ale celkový 
dojem slabý. Naše výsledky tentokrát na “bedny“ nestačily: 
 
V kat. D65  
Jaroslava Štrojsová   ve třetí etapě byla pátá, celkově šestá 
Věra Nejezchlebová celkově osmá 
V kat. H70  
Josef Štrojsa  v první etapě skončil čtvrtý, celkově sedmý 
  
 Další závody – již žebříčkové – žebříčku Ještědské oblasti 
nás mají čekat koncem září a začátkem října, ovšem klub 
PEN je připravoval v Hrádku nad Nisou a tady není jisté jaké, 
po povodních, které tuto oblast postihly, bude mít pořadatel 
možnosti. 

Josef Štrojsa 
Předseda KOB KAS 

za slunečného počasí a na krásných tratích – a ani tady jsme neby-
li zklamáni. Dál už nám nepřálo počasí - v pátek dopolední etapa 
byla připravena (bohužel s chybami na straně pořadatele a výsled-
ky se do celkového hodnocení nemohly započítat) v prostoru letiš-
tě a těsně přilehlém prostoru, plném okopů, zákopů a mezi hangá-
ry na mapě s měřítkem 1:4.000 – ovšem už za deště. Ani tady 
jsme nebyli neúspěšní. Odpolední – čtvrtá - etapa pak opět cca 2 
km od obce Hradčany, na mapě v měřítku 1:3.000 na terénu velmi 
podobném terénu druhé etapy – tedy na skalnatém, členitém teré-
nu a se zajímavou stavbou tratí. Déšť sice starším kategoriím, 
převážně „obrýleným“ situaci rozhodně neulehčuje, ale i tady 
jsme si vedli dobře. Sobotní – pátá etapa v prostoru částečně se 
překrývajícím s prostorem E 4, ale za hustého vytrvalého deště (to 
byl déšť, který zkomplikoval život mnoha obyvatelům našeho 
kraje), v chladnu – na mapě v měřítku 1:3000, na hodně krátkých 
tratích, ale s neobvykle velkým množstvím kontrol, na hodně čle-
nitém terénu s množstvím skalek a na pěkných tratích se závodilo 
obtížně, ale i tady se našim závodníkům dařilo. Konečně v neděli 
se déšť už nespustil a v okolí hradčanských rybníků – na mapě 
s příhodným názvem „Ruská tajga“ v měřítku tentokrát klasickém 
– 1:10.000 - na terénu plném potoků, potůčků, zákopů, okopů, ale 

také bažinek, které po deštích byly skoro všude, ale na pěkných 
tratích jsme obhájili svá dosavadní dobrá umístění. Jaká že to 
umístění byla? 
 
V kat. D 65  
Jaroslava Štrojsová vyhrála první a třetí etapu 
  druhá byla v páté etapě a také celkově 
  třetí  byla ve druhé a šesté etapě 
Věra Nejezchlebová byla druhá ve druhé a čtvrté etapě 
  třetí  se umístila v první třetí a páté etapě a také celkově 
 
V kat. H 70  
Josef Štrojsa  ve všech etapách třetí  a také třetí celkově 
 
V kat. D 35B   
Jana Eichlerová v první etapě skončila druhá – závěr pro nemoc 
vynechala 
 
V kat. H 35B  
Jan Hnízdil  v první etapě byl druhý, 
     ve druhé etapě třetí  - další etapy neabsolvoval 

(Pokračování ze stránky 20) 

Tříetapové závody Jičín 2010 – VALEČOV  14. – 15. srpna: 
Oblíbené (námi) závody v létě, v okolí hradu Valečov s centrem 
v areálu pod hradem a pochopitelně na terénu s množstvím skal, ska-
lek a údolíček – terén pro „orienťácké labužníky“. První etapa – 
v sobotu dopoledne tradičně pro letošní léto provázena silným, vytr-
valým deštěm – opět lahůdka, zejména pro obrýlené závodníky. 
Ovšem na mapě v měřítku 1:5.000, na terénu plném skalek s pěkně 
připravenými tratěmi – to, co jsme (až na ten déšť) očekávali a vedlo 
se nám opět dobře. Odpolední, druhá etapa již za slunečného počasí, 
na skalnatém terénu na krásných, těžkých tratích a opět na mapách 
v měřítku 1:5.000. V neděli nám počasí přálo a závod byl připraven 
na mapě s měřítkem 1:3.000 – což bylo s ohledem na terén a tratě 
skutečně potřebné. Mapa a celá etapa měly příznačný název 

„Jeskyňková“ – trať byla hodně plná kontrol – pro většinu z nás až 25 
kontrol a z toho 7 – 9 kontrol skutečně v jeskyňkách (to jsou ve ska-
lách vytesaná obydlí dávných obyvatel okolí hradu) a kontroly stály 
ve špalcích hluboko v jeskyňkách, daleko v rozích. Skutečná pochout-
ka pro orienťáky s velkým O. Tady se smazala výhoda „pouhých“ 
rychlých běžců, ale vynikala orientace – a i tady jsme si vedli dobře. 
V kat. D65 Jaroslava Štrojsová ve třetí etapě skončila třetí 

a třetí skončila i v celkovém  hodnocení 
 
V kat. H70 Josef Štrojsa  v první etapě byl druhý, 
     ve druhé i třetí pak třetí a třetí skončil i celkově 

Tříetapové závody Pěkné prázdniny  
– TUR – Srbsko u Branžeže – 20. až 22. srpna 
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 Ve sklářském muzeu byla v polovině září otevřena výstava ke 
110. výročí udělení městských práv. Pod názvem „Kamenický Še-
nov v zrcadle času“ se skrývá výstavka pohlednic z kolekce sběrate-
le p. Stanislava Kopeckého, doplněná několika trojrozměrnými ex-
ponáty ze sbírky muzea. Návštěvníkům přibližuje podobu města 
z různých míst a v rozdílných časových periodách – od konce 19. 
století, přes „Malou Paříž“ první republiky, k období budování soci-
alismu. Ačkoliv mnohé z historických budov nenávratně zmizely, 
přesto si Kamenický Šenov svého „génia loci“ stále uchovává. 
Přijďte se i vy potěšit půvabem našeho městečka, jak jej (možná) 
neznáte. Jste srdečně zváni! Výstava potrvá do 30. 11. 2010. 
 
Kromě této výstavy můžete až do 30. 11. zhlédnout stále probíhající 
výstavu ke 100. výročí brusičského oddělení kamenickošenovské 
sklářské školy. 
 

PODĚKOVÁNÍ 
 Děkujeme panu Pavlu Jaškovi, který pro návštěvníky muzea 
v letních měsících připravil výstavu modelů automobilů, letadel a 
lodí. Mnozí si odnesli nakopírované jednoduché modely, aby si je 
doma vymalovali a slepili. Výstava potěšila nejen děti, ale velmi 
často i jejich tatínky, kteří si zavzpomínali na dobu vlastní modelář-
ské činnosti – ať již stavbu železnic či vystřihovacích modelů 
z ABC. 
         Helena Braunová 

 
 
 
 

Týden knihoven 
 
 Od 4. do 8. října tradičně proběhne v 
naší městské knihovně celorepublikový 
Týden knihoven. 
 Akce spojené s prezentací knihovny 
nabízejí amnestii čtenářům pozdě vráce-
ných knížek, přihlášení nových čtenářů 
zdarma a týden otevřených dveří 
knihovny s odbornou prohlídkou o slo-
žení služeb, které naše knihovna nabízí. 

Opět bude burza starších, vyřazených, 
nebo darovaných knížek čtenáři. Sou-
částí je také čtení našim seniorům nebo 
výtvarná dílna pro menší děti i s rodiči. 
Od 4. října také bude v knihovně insta-
lována výstava knižních vazeb 
z minulého století. Navštivte svou 
knihovnu, prohlédněte si netradiční 
knižní vazby a využijte některou z nabí-
zených služeb Vaší městské knihovny.  
 
   Drahomíra Liptáková 

KAMENICKÝ ŠENOV V ZRCADLE ČASU – VÝSTAVA VE SKLÁŘSKÉM MUZEU  

Zprávy z knihovny 

ŠKOLSTVÍ 
SLAVNOSTNÍ OTEVŘENÍ NOVÉ UČEBNY POČÍTAČOVÉ GRAFIKY NA SUPŠ 

SKLÁŘSKÉ V KAMENICKÉM ŠENOVĚ 
1. září 2010 byla na SUPŠ sklářské 
v Kamenickém Šenově slavnostně ote-
vřena nová třída počítačové grafiky za 
přítomnosti všech žáků, učitelů a za-
městnanců školy. Nové vybavení učebny 
bylo pořízeno z velkorysého finančního 
daru firmy Preciosa. Společnost Preciosa 
prostřednictvím Nadace Preciosa od 
roku 2000 školu v Kamenickém Šenově 
pravidelně finančně podporuje. Celková 
výše finanční podpory dosáhla za deset 

let výše téměř jednoho milionu korun. 
Mezi pozvanými hosty byl na slavnost-
ním otevření přítomen personální ředitel 
společnosti Preciosa Lustry Kamenický 
Šenov pan Pavel Brzák a starosta města 
Kamenický Šenov pan Jaroslav Andry-
sík, kteří také společně s ředitelem školy 
Františkem Janákem pronesli krátké 
projevy. Přestřižení pásky se ujal ředitel 
školy a personální ředitel firmy Preciosa 

(Pokračování na stránce 23) 
zleva Jaroslav Andrysík starosta města, Pavel 
Brzák, personální ředitel firmy Preciosa, Fran-
tišek Janák, ředitel Sklářské školy) 
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Lustry Kamenický Šenov. Nadace Pre-
ciosa již před tím finančně podpořila 
nákup softwarového vybavení pro no-
vou učebnu. Výuka využívá podpory 
nejnovějších softwarů AutoCAD, Rhi-
noceros a Corel. Škola má k dispozici 
kompletní balík software od Autodesku 
verze 2010 (AutoCAD 2010,  AutoCAD 
Inventor 2010, Autodesk 3ds Max a 
další.) Program Rhinoceros 4.0 slouží 
především k vizualizaci návrhů svítidel. Pro zpracování běžné 2D rastrové nebo 

vektorové grafiky žákům slouží program 
Corel 14. Firma Preciosa také pomáhá 
škole v renderování počítačových ná-
vrhů. Nově otevřená třída počítačové 
grafiky dokládá vysoký a trvalý zájem 
firmy Preciosa o udržení a zachování 
sklářské školy v Kamenickém Šenově, 
která vytrvale pracuje na zkvalitnění a 
modernizaci výuky. 
 

ak.mal. František Janák 
ředitel 

(Pokračování ze stránky 22) 

Po četných protestech ve prospěch ka-
menickošenovské školy byl návrh na 
sloučení sklářských škol v Novém Boru 
a v Kamenickém Šenově do Nového 
Boru 26. 1. 2010 stažen z jednání zastu-
pitelstva Libereckého kraje. SUPŠS 
v Kamenickém Šenově tak byla dána 
šance prokázat schopnost financovat 
školu nad rámec prostředků přidělených 
dle normativů zřizovatele, a to 
v poměrně krátkém termínu, do 30. 9. 
2010. Zápas o záchranu školy se tak 
dostal do druhé, velmi důležité fáze -  
hledání dalších možností financování 
školy a získávání zájemců o studium. 
Základní informace o tom, co podniká 
škola a její příznivci, poskytl ředitel 
školy, akademický malíř František Ja-
nák a jeho zástupkyně Mgr. Marie 
Kronďáková.  
 Osud školy je závislý na počtu zá-
jemců o studium a na počtu žáků, kteří 
jsou přijati na základě talentových a 
základních přijímacích zkoušek. Škola 
dělá vše pro to, aby studium bylo atrak-
tivní, účelné a mělo perspektivu. Připra-

vuje nové výukové programy, které by 
měly zatraktivnit školu, a zahajuje výu-
ku v AutoCadu (software pro paramet-
rické výkresy a vizualizaci) a 3D RHI-
NOCEROS (software pro modelování). 
Studenti se zúčastňují národních i mezi-
národních soutěží a získávají v nich 
ocenění, která dokumentují vysokou 
úroveň výuky. Při studiu si mohou vy-
brat z několika zaměření uměleckoprů-
myslového charakteru, a to: Restaurová-
ní osvětlovadel, Sklo v architektuře, 
Rytí skla, Broušení skla, Malování skla 
a Design světelných objektů. Ve škol-
ním roce 2010/2011 otevírá jeden první 
společný ročník, obor Výtvarné zpraco-
vání skla a světelných objektů, do které-
ho přijímá 17 žáků.  Už během prvního 
ročníku se studenti diferencují podle 
vlastního zájmu a talentu do výše uvede-
ných zaměření.  Aby škola udržela pro-
voz a mohla zaplatit pedagogy, potřebu-
je pro nadcházející školní rok 12 – 13 
milionů Kč. Z rozpočtu Libereckého 
kraje dostává pouze 11 milionů, zbytek 
prostředků si musí zřejmě někde sehnat 

sama, anebo ušetřit. Jako každá střední 
škola řeší i SUPŠS přípravu na státní 
maturity. Přestože na ně existují tak 
rozporuplné názory, absolvují pedago-
gové příslušná školení, aby byli připra-
veni. Nicméně, většina pedagogů školy 
se domnívá, a stejný názor má i asociace 
uměleckých škol, že státní maturity pro 
školy uměleckého zaměření nejsou 
vhodné, protože prospěch ve všeobecně 
vzdělávacích předmětech, které mají 
takový význam např. pro gymnázia, 
nerozhoduje vždy o kvalitě budoucího 
designéra či umělce. 
 Škola není odtržená od praxe, jak by 
se někdo mohl domnívat. V průběhu 
celého studia spolupracují studenti 
s předními sklárnami - v Kamenickém 
Šenově je to hlavně a.s. PRECIOSA-
LUSTRY a Sklárny Bratři Jílkové, ale i 
např. firma MOSER v Karlových Va-
rech. Partnerská firma PRECIOSA-
LUSTRY a.s. dlouhodobě podporuje 
školu přímo, materiálně i metodicky. 
Studenti se pravidelně zúčastňují exkur-

(Pokračování na stránce 24) 

 Ve dnech 13. a 14. září 2010 se na 
SUPŠ sv. Anežky České v Českém 
Krumlově konalo výročního zasedání 
přidružených škol UNESCO. Naše ško-
la, která podala do sítě těchto škol při-
hlášku, byla na toto zasedání také po-
zvána. Školu reprezentoval ředitel školy 
František Janák a vedoucí malířského 
oddělení Petr Menš. František Janák na 
setkání naši školu představil v krátké 
prezentaci a projednal se zástupci orga-
nizace UNESCO další postup při přijetí 
naší školy do této organizace. Účastníci 
setkání si mimo jiné prohlédli hostitel-
skou školu a zúčastnili se prohlídky 

zámku, kde měli příležitost navštívit 
unikátní barokní divadlo. Zástupci naší 
školy se zúčastnili setkání přidružených 

škol UNESCO již loni na podzim ve 
Valašském Meziříčí.  

ak.mal. František Janák 
ředitel 

SETKÁNÍ PŘIDRUŽENÝCH ŠKOL UNESCO V ČESKÉM KRUMLOVĚ 

Přednáška ak.mal.Františka Janáka  

BOJ O PŘEŽITÍ STŘEDNÍ UMĚLECKOPRŮMYSLOVÉ ŠKOLY SKLÁŘSKÉ (SUPŠS) 
V KAMENICKÉM ŠENOVĚ POKRAČUJE 
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zí ve firmě a naopak, zaměstnanci firmy 
přednášejí a vedou praktická cvičení ve 
škole, firma zadává témata maturitních 
prací, umožňuje jejich realizaci ve vlast-
ních prostorách, vyhlašuje soutěže a 
účastní se jejich hodnocení. Současný 
význam školy je zapotřebí vnímat jako 
vzdělávací zařízení sklářských designérů 
v mezinárodním měřítku. Dokladem je 
zájem o mezinárodní stáže, které škola 
organizuje v průběhu školního roku i o 
prázdninách.  
 O tom, že občané Kamenického Še-

nova i sklářští odborníci mají zájem na 
zachování sklářské školy v Kamenickém 
Šenově, svědčí petice za zachování ško-
ly v Kamenickém Šenově i vyhlášená 
veřejná sbírka ve prospěch školy. Sti-
pendijní program Klubu přátel SUPŠS 
umožňuje za určitých podmínek studen-
tům, kteří dojíždějí ze vzdálenosti větší 
než 50 km, uhradit jízdné a ubytování 
v Domově mládeže. 
 Udržení školy v období, kdy skláři 
obtížně získávají zaměstnání, je jistě 
problém, ale je zapotřebí připravovat 
odborníky pro budoucnost a nepřerušit 

kontinuitu sklářské tradice. Není to po-
prvé v historii, kdy nastal útlum sklář-
ského průmyslu a zušlechťování skla. 
Jak dokumentuje v expozici Sklářského 
muzea v Novém Boru bývalý technolog 
Crystalexu Nový Bor pan Rudolf Hais, 
moudrá vláda v té době vždycky věno-
vala finanční prostředky na vývoj tech-
nologií a další výzkum, který po skonče-
ní recese pak znovu zaručil sklářskému 
průmyslu prosperitu. 
 
    Marie Horčičková 

(Pokračování ze stránky 23) 

1.5 materiálně-technické podmínky 
školy 
Uplynulo již 6 let od rozsáhlé rekon-
strukce a dostavby školy a 3 roky od za-
hájení provozu nové školní budovy s 
jídelnou a školní družinou.  
K celkovému počtu 28 tříd, z toho 14 
odborných učeben pro výuku fyziky, 
chemie, zeměpisu, přírodopisu, výtvar-
né, hudební a rodinné výchovy, dvou 
počítačových a jazykových učeben, byla 
nově otevřena i třída s interaktivní tabu-
lí. Současně se jeví jako nedostatečná 
pouze jedna tato tabule a naším cílem je 

zakoupit minimálně jednu další interak-
tivní tabuli. Protože počítačové vybave-
ní postupně zastarává, byla kompletně 
vybavena novými počítači učebna 1. 
stupně. Počítače, určené přímo učitelům 
v jejich kabinetech, budou postupně na-
hrazeny též novými, nejspíše notebooky. 
Nově byla pořízena též barevná multi-
funkční kopírka s kopírkou a skenerem 
do sborovny školy. Přesto lze i nadále 
považovat materiální vybavení školy za 
velmi dobré. Žáci mají možnost využí-
vat celkem 30 počítačů s volným přístu-
pem k internetu nejen ve výuce, ale i o 

přestávkách. 
Velmi je využívána i vybavená školní 
kuchyňka pro výuku volitelného před-
mětu gastronomie, ale též v rámci 
kroužku vaření, který navštěvují žáci 
školní družiny, a dále též keramická díl-
na. 
Součástí školy je i knihovna, aula pro 
pořádání různých školních i mimoškol-
ních akcí, školní bufet a malý pozemek 
se skleníkem. 
Žáci, zaměstnanci a od září též cizí 
strávníci využívají možnosti stravování 

(Pokračování na stránce 25) 

A zase ta škola: VÝROČNÍ ZPRÁVA  - ŠKOLNÍ ROK 2009/ 2010 ( zkrácená verze ) 

1. Základní údaje o škole 

1.1 škola   

název školy Základní škola a mateřská škola  Kamenický Šenov 

adresa školy nám.Míru 616   471 14 Kamenický Šenov 

právní forma příspěvková organizace 

IČO 49864653 

IZO 102 005 435 

identifikátor školy 600 074 927 

vedení školy Ředitelka: Hana Svobodová 
Zástupkyně: Mgr. Ivana Novotná 

Kontakt Tel.: 487 767 330    Fax:  487 767 330 
e-mail: skola@zsks.cz    www: zsks.estranky.cz 

1.4 základní údaje o součástech školy 
Součást školy Počet tříd/ oddělení Počet dětí/ žáků Počet dětí/žáků na třídu Počet žáků na pedagoga 

Mateřská škola Pískovec 2 47 - 55 23,5 / 27,5 12 / 14 
Mateřská škola Mistro-
vická 

3 53 - 55 18 / 18 13 / 14 

1. stupeň ZŠ 8 156 19,5 19,5 
2. stupeň ZŠ 6 124 20,7 10,3 
Školní družina 2       
Komentář: uvedené nižší údaje vycházejí ze zahajovacích výkazů, v průběhu školního roku se postupně stav dětí zvýšil 

mailto:skola@zsks.cz
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v pěkné školní jídelně s možností výbě-
ru ze dvou jídel. Obědy se tu vaří i pro 
obě mateřské školy, které jsou součástí 
školy, a pro ZŠ a MŠ v Prysku. 

Sportovní hala se dvěma tělocvičnami 
poskytuje prostor i pro místní sklářskou 
školu k výuce tělesné výchovy, máme 
též hodně zájemců z řad veřejnosti. V 
období hlavních prázdnin zde nabízíme i 

možnost ubytování s kompletním hygie-
nickým zázemím. 
Celá škola je bezbariérová, proto mohou 
školu navštěvovat i tělesně postižení žá-
ci. 

(Pokračování ze stránky 24) 

4 Údaje o počtu žáků 
4.1 Zápis k povinné školní docházce 

5.4 Organizace výchovně-vzdělávacího 
procesu školy 
 
Vzdělávání žáků se uskutečňovalo již 3. 
rokem podle ŠVP, který je postaven tak, aby 
se všestranně rozvíjela osobnost každého 
žáka. Naše motivační heslo “Škola pro 
všechny” vyjadřuje otevřenost školy vůči 
dětem, rodičům i veřejnosti. Náš program 

počítá samozřejmě i s integrací dětí s různý-
mi typy poškození, ale též tělesně postiže-
ných žáků – vozíčkářů, neboť to bezbariéro-
vý přístup do školy umožňuje. Ve spolupráci 
se SPC a na žádost rodičů jsme umožnili 7 
žákům výuku podle individuálního vzděláva-
cího plánu. 
 
Našimi prioritami jsou: 

• znalosti a dovednosti dobře uplatnitelné v 
praktickém životě 

• využívání efektivních metod ve výuce, 
např. skupinové či projektové vyučování 

• učit žáky vzájemné pomoci, sounáležitos-
ti a respektu 

• usilovat o to, aby žáci byli na svou školu 

(Pokračování na stránce 26) 

2.2 Vzdělávací program 

Vzdělávací program Zařazené třídy 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA – č.j. 16847/96-2 4.,5.,8. a 9. 

ŠVP pro ZV “Škola pro všechny”, č.j. KŠ-330/07 1.,2.,3.,6.,7.a 8. 

3 Personální zabezpečení školy 

3.1 Základní údaje o pracovnících školy 

Počet pracovníků celkem 49 

Počet učitelů ZŠ 21 
Počet vychovatelů ŠD 2 

Počet učitelek MŠ 8 

Počet provozních zaměstnanců ZŠ 7 
Počet provozních zaměstnanců MŠ 5 

Počet provozních zaměstnanců ŠJ 6 

Komentář: Odchodem 1 učitelky klesl k 1.2.2010 celkový počet učitelů na 20.   

počet prvních tříd počet dětí přijatých do prv-
ních tříd 

z toho počet dětí starších 6ti let 
(nástup po odkladu) 

počet odkladů pro  školní rok 
10/11 

1 30 5 2     

Celkový přehled – 2. pololetí 

  Počet 
žáků 

Prospělo 
s vyznam. 

Samé “1” Neprospělo Opravné 
zkoušky 

Opakuje 
ročník po OZ 

Postoupí 
věkem 

1. stupeň 159 105 47 5 1 0 0 

2. stupeň 123 23 4 12 9 1 1 

Celkem 282 128 51 17 10 1 1 

Celkový přehled – 2. pololetí 

  Počet žáků Pochvaly TU Důtky 
TU 

Důtky 
ŘŠ 

2. stupeň 3. stupeň 

1. stup. 156 53 10 2 0 0 

2. stup. 124 39 31 25 10 10 

Celkem 280 92 41 27 10 10 
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hrdí a cítili se v ní dobře – mj. i školní 
hymna 

• pro život v EU posilovat výuku cizích 
jazyků – angličtiny a němčiny, vzájemné 
výměnné pobyty našich a německých 
žáků v Rheinbachu 

• vést žáky k volbě povolání a preferovat 
tak výuku pracovních činností v oblasti 
volitelných předmětů  

• vést žáky k využívání komunikačních a 
informačních technologií, podporovat 
zavádění a využívání výpočetních techni-
ky do všech předmětů, podporovat ve 
všech třídách výuku na počítačích – dis-
ponibilní hodina ve všech ročnících 

• vést žáky k dodržování pravidel všeho 
druhu 

• posilovat v žácích zdravé sebevědomí, 
učit je slušnou formou vyjádřit svůj ná-
zor, vést žáky ke zdravému životnímu 
stylu – zdravé svačiny, ozdravné pobyty 
dětí, LVK, plavecký výcvik, aktivní čin-
nost peer kroužku, podpora sportovních 
aktivit žáků (florbal, turistika...) 

• věnovat srovnatelnou péči žákům nada-
ným i těm,kterým učení moc nejde – dys-
lektický nácvik a logopedická náprava 

• v možných případech provádět rozumnou 
integraci dětí zaostávajících či jinak han-
dicapovaných přímo ve třídách s ostatní-
mi dětmi – viz výše 

• výrazně se věnovat i nadaným žákům, 
podporovat jejich účast v soutěžích a 
olympiádách všeho druhu, pamatovat na 
ně ve skladbě volitelných předmětů  

• podporovat zájmovou činnost školní dru-
žiny a klubu   

• podpora tzv. peer aktivistů – viz 
“Minimální preventivní program” 

Spolupráce s rodiči žáků se i v tomto roce 
odvíjela tradičním způsobem, tj. především 
informovaností na třídních schůzkách, indi-
viduálními konzultacemi s učiteli, prostřed-
nictvím žákovských knížek či webových 
stránek školy – zde mají rodiče nově přístup 
k Bakalářům, dále v místním tisku 
(Šenovské listy),  poradenskou pomocí při 
volbě povolání, logopedickou a dyslektickou 
péčí, důsledným řešením případů záškoláctví 
i projevů či náznaků šikany. V naléhavých 
případech se obracíme též na komisi pro 
sociálně právní ochranu dětí a Policii 
ČR. Minimální preventivní program školy v 
oblasti sociálně patologických jevů je mimo  
výuku zajišťován činností peer kroužku – viz 
samostatná příloha výroční zprávy. I v tomto 
školním roce jsme písemně požádali rodiče 
žáků o písemný souhlas v případě zjištění či 
podezření na zneužití návykových látek u 
dětí. V souvislosti se zvýšeným výskytem 
krádeží  jsme rodiče rovněž požádali o sou-
hlas s instalací kamer v prostoru šaten. V 
lednu se konal tradiční den otevřených dveří, 
uskutečnilo se též několik jednání Rady ško-
ly. 
Nezbytná je též úzká spolupráce s oběma 
mateřskými školami, zřizovatelem školy, 

místní SUPŠS a dětským lékařem. 
  
8 Zapojení do projektů 
8.1 mezinárodní projekty  
Nejvýznamnější akcí školního roku 
2009/2010 byla plánovaná cesta skupiny 
žáků a učitelů do Mexika, která se uskutečni-
la ve dnech 18.9.- 4.10.09 na pozvání školy 
INTERLAKEN v Mexiko City. Spolupráci 
obou škol podpořila též obě velvyslanectví v 
Praze i v Mexiko City.   
V tomto školním roce se zapojila naše škola 
nově do mezinárodního testování žáků 4. 
ročníku “TIMSS” a “PIRLS” v českém jazy-
ce, matematice a studijních dovednostech. 
Výsledky budou známy na podzim 2010.  
Od roku 2004 spolupracuje naše škola se 
školou v německém Rheinbachu (Severní 
Porýní-Vestfálsko).  Pravidelný týdenní 
výměnný pobyt žáků se letos nekonal jednak 
pro menší zájem z německé strany, ale též z 
personálních důvodů ( nový ředitel rheinbaš-
ské školy, nový předseda Sdružení ...... 
,změna pracoviště jedné naší německé kole-
gyně). Příslibem do budoucna však zůstává 
ochota ve spolupráci a pokračování této tra-
dice na obou stranách. 
8.2 účast školy v ostatních projektech 
• „Na zelenou- bezpečné cesty do školy“ – 

tento projekt byl realizován ve spolupráci 
s Nadací „Partnerství“ v Praze, od které 
jsme získali grant.  Smyslem a cílem 
tohoto projektu bylo nejen vytypovat ve 
městě nebezpečná místa pro cestu žáků 
do školy a zpět, ale podporovat u dětí 
zdravý životní styl tím, že budou do 
školy chodit pěšky či jezdit na kole. 
Výstupem je tzv. dopravní studie, která 
byla zpracována na základě školní mapy 
a v říjnu 2009 slavnostně předána 
zástupcům vedení města s tím, aby město 
podle zpracovaných návrhů postupně 
odstranilo či      vylepšilo inkriminované 
nebezpečné lokality. Škola ze získaných 
prostředků   

•       nechala též vybudovat v atriu školy 
přístřešek a stojany na kola. 

•  “Potřeby žáků a učitelů a inkluze” – 
nový tříletý projekt určený pro školy 
Libereckého a Středočeského kraje fi-
nancovaný z ESF a státního rozpočtu 
ČR. Naše škola je jednou z 5 partner-
ských škol. Projekt je zaměřen na podpo-
ru žáků se speciálními vzdělávacími 
potřebami a na vzdělávání učitelů při 
práci s těmito žáky. Cílem je začlenění 
těchto dětí v běžné základní škole. 

• “Historie Kamenického Šenova” – pro-
jekt pro žáky 5.- 7. ročníku, kterému 
předcházela přednáška p.V.Frömmla. 
Cílem bylo především přiblížit dětem 
historii našeho města a vzbudit zájem o 
jeho historii a významné osobnosti z 
oboru sklářství. 

• EU-peníze školám – v příštím školním 
roce vypracuje tým pověřených učitelů 
žádost o grant dle určených šablon.  

• Školní jarmark I. stupně – tradiční 
oblíbená akce byla i letos finančně pod-

pořena libereckou Nadací „Škola hrou“. 
• „Příběhy bezpráví“ – projekt „Jeden den 

na školách“ – opakovaná akce určená 
nejstarším žákům, která dle vybraného 
filmu a následné besedy s pamětníky 
přibližuje dětem dějiny totalitního obdo-
bí v naší zemi. 

• charitativní akce: Červená stužka, La-
bestra, Kůň terapeut, Fond Sidus, Liga 
proti rakovině 

• „Preventivní programy realizované ško-
lami a školskými zařízeními“ – škola 
obdržela účelovou neinvestiční dotaci 
Lbc kraje na realizaci „Adaptačního 
pobytu peer aktivistů spojený s nácvikem 
peer programů“ – realizováno v září 
2009 
 

Účast žáků v soutěžích a olympiádách: 
• 1. místo florbalistů v okresní florbalové 

lize ( pětkrát v řadě) 
• 1. místo v kategorii 6.-7.tř. v turnaji 

“Orion florbal cup” 
• 1. místo v kategorii 8.-9.tř. v téže soutěži 

s postupem do krajského kola – zde opět 
1.místo, postup do národního kola – zde 
2.místo 

• florbalový tým starších žáků mezi 8 nej-
lepšími v ČR! 

• 2.místo v novoročním miniturnaji ve 
florbale v kat. 4.a 5.tříd 

• 3.místo ve fotbalovém turnaji McD´cup 
• 3.místo v okres. kole olympiády v českém 

jazyce s postupem do kraj. kola – 4.místo 
• ocenění za 2. nejlepší výsledek v 

testování čtenářských dovedností v Lbc 
kraji! 

• certifikát za účast v mezinár. matematické 
soutěži “TAKTIK” 

• 1. a dvě 3.místa v okresním kole výtvarné 
soutěže “Požární ochrana očima dětí”  

• 3.místo v krajském kole téže soutěže 
• 5.místo v krajském kole zeměpisné 

soutěže “EUROREBUS” 
• vynikající umístění v turnajích řecko-
římského zápasu – kategorie jednotlivců 
chlapců i dívek 

• speciální místa pro ŠD ve výtvarné 
soutěži k Mezinárodnímu dni zvířat” v 
kategoriích 1.-3. a  3.-5.tříd 

VÝSLEDKY PŘIJÍMACÍHO ŘÍZENÍ 
na studijní obory bylo přijato 18 žáků 
z 9.tříd : 
• 2 žákyně na gymnázia 
• 1 žákyně na obchodní akademii 
• 1 žákyně na zdravotnickou školu 
• 7 žáků na průmyslové školy 
• 4 žáci na ostatní střední školy 
• 3 žáci na soukromé střední školy 
• do učebních oborů nastoupí  16 žáků 

( z toho 3 z nižšího ročníku ) 
• 1 žákyně bude studovat na umělecké 

škole   
 
11 Řízení školy 
 

(Pokračování ze stránky 25) 

(Pokračování na stránce 27) 
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11.1 Realizace úkolů stanovených pro 
školní rok 2009/2 

a/ podařilo se: 
• dokončit práci v projektu “Na zelenou – 

bezpečné cesty do školy” a usilovat o 
realizaci závěrů, které vyplynou z doprav-
ní studie  

• pokračovat v modernizaci výukového 
procesu a fondu – kompletní obnova po-
čítačové třídy I.stupně, rozšíření řady tzv. 
i – učebnic, informovanost rodičů pro-
střednictvím programu “Bakaláři” 

• v oblasti enviromentální výchovy zahájit 
třídění odpadu ve všech ročnících 

• hledat další finanční zdroje pro posílení 
rozpočtu školy – obědy pro cizí strávníky, 
přehodnocení nevýhodné smlouvy s fir-
mou CL-net a získání nového poskytova-
tele internetu – i pro obě MŠ 

• přehodnocení uzavřených ekonomicky 
nevýhodných servisních a revizních 
smluv  

• výpověď firmě MSP automatik Hradec 
Králové (revize EZS a EPS) 

• zorganizovat 3 ozdravné pobyty (dva 
zahraniční, jeden tuzemský), příměstský 
tábor ŠD, školní jarmark, školní akade-
mie, reciproční návštěva Mexika 

• posilovat přátelské klima ve škole důsled-
ným řešením projevů šikany, krádeží a 
dalších negativních jevů chování žáků 

• ve spolupráci se SUPŠS uspořádat další 
workshop pro naše žáky 

•  b/ nepodařilo se: 
• zakoupení další interaktivní tabule a data-

projektoru, zavedení elektronické žákov-
ské knížky 

• uskutečnit další výměnný pobyt se školou 
v Rheinbachu 

• realizovat pronájem střechy školní budo-
vy k instalaci solárních článků – nutná 
finanční účast a podpora zřizovatele školy 

• získat finance z grantových nabídek  
• sehnat lektora na výuku španělštiny 
 
11.2 Spolupráce s radou školy, rodiči, 
odborovou organizací, jinými školami 
V listopadu proběhly v rámci třídních schů-
zek doplňující volby do Rady školy za od-
stoupivšího člena z řad rodičů. Rada má opět 
9 členů – 3 zástupce z řad rodičů, 3 z řad 
učitelů a 3 zástupce zřizovatele školy. Rada 
školy pracovala aktivně, neformálně. Kromě 
běžných úkolů, např. schválení zprávy ČŠI a 
výroční zprávy školy, se nejvíce zabývala 
problematikou nepříjemného zápachu ve 
školní družině a dalšími stavebními nedostat-
ky, které byly a jsou předmětem reklamací.  
Spolupráce s rodiči probíhala na standartní 
úrovni, podrobněji na jiných místech této 
zprávy.  
Na škole pracuje odborová organizace, vzá-
jemná spolupráce je dána kolektivní smlou-
vou. 
Pokud jde o spolupráci s jinými školami, pak 
je to především místní SUPŠS. Její ředitel 
zve naše žáky a učitele na tzv. dny otevře-
ných dveří, zorganizoval též workshop s 
možností vyzkoušet si jednotlivé výtvarné 
techniky přímo v dílnách školy. Proběhla též 
přednáška s cílem získat naše žáky ke studiu. 
Již několik let je ZUŠ v České Kamenici  
odloučeným pracovištěm naší školy. Naši 
žáci mají možnost naučit se hrát na některé 
hudební nástroje, konkrétně na klavír, kytaru 

a zobcovou flétnu přímo v naší škole. Tradicí 
jsou i vánoční koncerty a veřejné přehrávky 
pro děti a rodiče. O spolupráci s oběma za-
hraničními školami jsem psala v jiných čás-
tech této zprávy. 
12 Další záměry školy pro školní rok 
2010/2011 
• podat žádost o grant v projektu EU-

peníze školám 
• získat podklady k evaluaci školy – dotaz-

níková šetření směrem k žákům, rodičům, 
učitelům, testování žáků aj. 

• aktivní účast v projektu “Potřeby učitelů a 
žáků a inkluze” 

• absolventské práce vycházejících žáků 
spojené s obhajobou a veřejnou prezenta-
cí 

• pokračovat v tradičních akcích, tj. výměn-
ných pobytech s Rheinbachem, spoluprá-
ce s Mexikem, v organizování ozdrav-
ných pobytů a příměstského tábora ŠD, 
školního jarmarku a akademie atd. 

• v oblasti enviromentální výchovy pokra-
čovat v  třídění odpadu ve všech ročnících 

• hledat další finanční zdroje pro posílení 
rozpočtu školy především z grantů  dle 
aktuálních nabídek EU, MŠMT a KÚ 

• posilovat přátelské klima ve škole, dů-
sledně řešit projevy šikany a dalších ne-
gativních jevů chování žáků 

• od září obnovit výuku práce ve školních 
dílnách s ohledem na budoucí volbu po-
volání žáků 

• obnovit vydávání oblíbených školních 
novin 

 
Hana Svobodová,ředitelka školy 

(Pokračování ze stránky 26) 

V PONDĚLÍ  4.10.10   
SE  U  PANSKÉ  SKÁLY   

( U MARIÁNSKÉHO SLOUPU)   
 

KONÁ 
DRAKIÁDA 

 
Přijďte s rodiči, prarodiči, příbuznými, atd…. 
pouštět svého vyrobeného (nebo zakoupeného) 

draka. 

 
ZAČÁTEK JE V 15 HOD. 

 
Na drakiádu vás zve ZŠ a MŠ Prácheň. 

 
KVĚTINKA  U TEREZY 

 
VÁS ZVE K NÁKUPU 

HŘBITOVNÍCH SVÍČEK, VĚNCŮ, VĚNEČKŮ, 

OSAZENÝCH KVĚTINÁČŮ, UMĚLÝCH KVĚTIN 

 

DUŠIČKY V PLNÉ PARÁDĚ 
 

ZAČÍNÁME STŘEDOU 
6.ŘÍJNA 

 
TĚŠÍ SE NA VÁS TEREZA SVITÁKOVÁ 

OBCHŮDEK JE STÁLE NAD NÁMĚSTÍM 

KRÁTKÁ 196, KAMENICKÝ ŠENOV 

TELEFON : 739 021 589 

inzerce 
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 V tomto čísle se s námi podělili o své 
názory žáci šestých tříd. Vzhledem 
k ročnímu období i opětovnému pořádání 
úspěšné drakiády u Panské skály zněla 
otázka následovně. 
Podzim je časem, kdy se pouštějí draci. 
Pouštěl(a) jsi už někdy – třeba s rodiči – 
vyrobeného nebo koupeného draka? Jak 
Tě to bavilo? Pokud ale ne, můžeš využít 
příležitosti a zajít na tradiční prácheň-
skou drakiádu (připomínám, že letos pro-
běhne v pondělí 4. října). Půjdeš? 
A toto jsou autentické odpovědi našich 
šesťáků: 
Tomáš Wildmann: Koupeného draka jsem 
už pouštěl na louce, na podzim si vyrobím 
sám (doufám, že mi bude dobře létat). 
Vojta Kříž: Pouštěl jsem s dědou koupené-
ho draka, párkrát do mě narazil, ale byla to 
sranda. Možná půjdu. 
Eliška Cihlářová: Ano, pouštěla jsem 
s rodiči draka koupeného na drakiádě na 
Práchni. Bavilo mě to a na drakiádu půjdu. 
Zdeněk Valíček: Já si draka vyrobím a 
pomůže mi děda. Každý podzim chodím 
na drakiádu, skvělé na tom je, že si zahra-
jeme s drakama. Moc se těším, půjdu tam 
s rodiči, moc mě to baví. Na drakiádu pů-
jdu s kamarádama. 
Honza Doubrava: Jednou jsem pouštěl 
s rodiči draka v Prysku. Byl to koupený 
drak, bylo to moc super. Ano, asi půjdu na 
prácheňskou drakiádu. 
Nikol Bajzíková: Draka si kupuji, baví mě 
to hodně, mrzí mě, když nefouká vítr, a už 
se těším na drakiádu. 
Lukáš Hajný: Už jsem pouštěl draka 
s rodiči. Koupeného. Možná půjdu na dra-
kiádu. Když jsem ho pouštěl, tak mi omy-
lem uletěl. 
Nikol Majcherová: Ahoj, draka už jsem 
pouštěla mnohokrát, někdy vyrobeného a 
někdy koupeného. Bavilo mě to tak 
z půlky, protože buď někdy pršelo, nebo 

nám nechtěl létat, ale tenhle rok 2010 tam 
jdu s kamarádkou, tak snad si to užijeme. 
Petr Skalický: Ano, půjdu!!! Draka jsem si 
vyrobil i koupil. Bavilo mě to, ale furt 
nechtěl vzlétnout. 
Natálie Tůmová: Ano, pouštěla jsem dra-
ka. Byla jsem i na prácheňské drakiádě. 
Moc mě to bavilo, ale jen když mi drak 
létal. Ráda jsem koukala na ostatní draky. 
Draka jsem měla koupeného a pouštěla 
jsem s rodiči. 
Filip Dirigl: Pouštěl jsem draka na Polev-
sku s rodiči a draka jsem si koupil v České 
Kamenici. Na drakiádě jsem nebyl. Draka 
jsem si jednou i vyráběl a moc dobře nelí-
tal, protože se mi hned roztrhnul. 
Jan Fryč: Vyrobil jsem si ho z papíru, 
tkaničky a dvou rovných klacků a bylo to 
super. 
Nikola Kühnová: Pouštěli jsme s bráchou a 
s mamkou doma vyrobeného, ale i koupe-
ného draka. Pouštěli jsme na poli v Novém 
Oldřichově i doma na zahradě. Moc mě to 
baví. 
Lukáš Plachý: Dobře si pamatuji, jak jsem 
pustil koupeného draka. Nejdřív neletěl, 
ale pak letěl až nad stromy. 
Tomáš Lanšperk: Ano, pravidelně pouštím 
s mámou draka doma vyrobeného. Bavilo 
mě to a moc. A na drakiádu se moc těším. 
Marek Mladenov: Pouštěl jsem draka 
s rodiči. Toho draka jsem si koupil. Moc 
mě to bavilo. Ano, půjdu a rád. 
Nikola Váňová: Ano, bavilo mě to. Byla 
jsem ráda, když mi letěl. Ráda půjdu. 
Jaroslav Podlipný: Já půjdu. Už dvakrát 
jsem v Novém Oldřichově vyhrál draka. 
Nikola Tichá: Draka pouštíme rádi, bohu-
žel koupeného, neboť vyrobený moc nelí-
tá. Asi nepůjdu, neboť o víkendu jezdíme 
k babičce. 
Jirka Hořejší: Kupovali jsme draka 
v krámu. Moc mě to bavilo, drak létal vý-
borně. Chtěl bych jít. 

Josef Pospíšil: Máme koupené draky, kaž-
dý rok chodíme na drakiádu. Pouštění dra-
ka mě moc baví. Určitě půjdu i letošní rok. 
Moc se těším. 
Patrik Tobrman: Ano, pouštěl jsem rád 
draka, bylo to zábavné a vyráběl jsem ho 
sám. Ano, možná bych tam přišel. 
Věra Junková: Ano, pouštěla jsem už dra-
ka, ale koupeného draka. Bavilo mě to a na 
drakiádu možná půjdu. 
Jakub Ditter: Ano, pouštěl jsem už draka, 
no, pouštěl jsem sám a mám k tomu histor-
ku: Tak jsem byl na prácheňské drakiádě 
asi čtyřikrát a naposledy, to mi bylo asi 9 
let, jsem se snažil o vzlítnutí mého draka 
(on je totiž obrovský – asi 3 metry), ale on 
ne a ne vzlétnout, a tak ke mně přišel 
hejtman Petr Skokan – on totiž jednou tu 
účast sponzoroval – a s jeho pomocí můj 
obrovský drak vzlétnul k nebi! Poprvé 
jsem pouštěl vyrobeného draka v pěti. 
Anna Beránková: Draka jsem pouštěla 
svého i kupovaného. Určitě mě to ohromně 
baví. Je to krásné, ale na prácheňskou dra-
kiádu nechodím a ani nepůjdu. Radši cho-
dím na drakiádu s naším skautským oddí-
lem. 
Honza Bořek: Draka jsem pouštěl s taťkou, 
drak byl koupený, pouštěl jsem ho na lou-
ce. 
Verča Šrédlová: Pouštěla jsem draka, kte-
rého jsem vyráběla s tátou ve 3. třídě a 
mám ho ještě teď. Ve 3. třídě jsem ho 
pouštěla na prácheňské drakiádě a posílali 
jsme mu psaníčka do oblak. Na tuto draki-
ádu 2010 určitě půjdu. 
 
Ano, ano, ano, také jsem draka pouštěl a 
minimálně jednou ročně také pouštím prá-
vě na tolikrát zmiňované prácheňské draki-
ádě. Tak tedy ještě jednou. Letošní drakiá-
da proběhne v pondělí 4. října na louce za 
Panskou skálou od 15 hodin. Já tedy roz-
hodně půjdu a rád. A pozor na mého pa-
pouška …! 
     Petr David 

PTÁME SE ….  TENTOKRÁT ŠESŤÁKŮ 

JAK SE VEDE ÚSPĚŠNÝM ABSOLVENTŮM ŠENOVSKÉ ZÁKLADNÍ ŠKOLY? 

 Milí čtenáři,  
počínaje říjnovým číslem jsme pro vás při-
pravili zbrusu novou rubriku, v níž budeme 
kontaktovat naše absolventy. Při pravidelně 
pořádaných dnech otevřených dveří jste urči-
tě zaregistrovali, že v prvním patře před 
kancelářemi vedení školy máme všechny 
úspěšné absolventy „pěkně pověšené“. 
Před lety jsme společně s paní učitelkou 
Plašilovou ve školních kronikách vyhledali 
záznamy o těchto žácích, probádali jsme se 
až do roku 1973. To už je pořádná řádka 
jmen. Rozhodně je z čeho vybírat. Pevně 
věřím v to, že oslovení absolventi nás neod-
mítnou a rádi se s námi pobaví o jejich stu-

dijních, možná i životních peripetiích po 
odchodu z naší školy. 
 V prvním rozhovoru jsem nemusel 

v čase putovat zase až tak daleko. Ve škol-
ním roce 2007/2008 opustila naši školu Gab-
riela Mervínská. Někteří si možná řeknete, 
že toho za dva roky nemohla mnoho dokázat, 
ale pozornému čtenáři už je jasno. 
V minulém čísle jsme uveřejnili krátkou 
zprávu o šenovské reprezentantce na první 
mládežnické olympiádě v Singapuru, Gábině 
Mervínské. Řekněte sami, komu z Šenováků 
se podařilo v 17 letech reprezentovat ČR na 
olympiádě? Myslím si, že určitě bude o čem 
rozprávět. 
Ještě před povídáním mi dovolte Gábinu 
trochu představit. Gabča byla nepřehlédnu-

(Pokračování na stránce 29) 



  říjen 2010 

  29 

telnou osobou – nejen svým vzrůstem. Vě-
řím, že spousta lidí si ji velice dobře pamatu-
je z vystoupení na školních akademiích. 
V rolích rytířky, matky bláznivé rodiny, 
„akademické manželky“ Jaroslava Střelky, 
svérázné učitelky či Boženy Němcové se 
vždy zaskvěla. Často nemusela ani moc hrát, 
ona taková (výrazná) prostě byla. Kromě 
výborného prospěchu vždy zvládala i další 
školní povinnosti. Pracovala ve školním 
parlamentu, redakci Šenovského řevu, byla 
téměř u všeho třídního dění. K tomu všemu 
pravidelně několikrát týdně jezdila do České 
Lípy na basketbalové tréninky. Hrála za 
úspěšný tým DDM Libertin. Už ale dost 
psaní, pojďme k rozhovoru. 
 Singapur… Gábi, napadlo tě, že se do 
takové dálky vůbec někdy podíváš? A navíc v 
takhle útlém věku? Já si třeba ani neumím 
představit tu šílenou cestu. Doufám, že ale-
spoň pro basketbalistky byla zajištěná 
"pohodlná" část letadla...  
 Nikdy v životě mě nenapadlo, že bych se 
mohla někam tak daleko podívat a ještě 
abych tam reprezentovala Českou republiku. 
Musím říct, že se mi splnil sen. Cesta byla 
opravdu hrozná a šíleně dlouhá. Měli jsme 
sraz už 4 hodiny před odletem, do Frankfurtu 
jsme letěli zhruba hodinu a další hodinu 
čekali na letadlo do Singapuru. My basketba-
listky jsme měly stejná místa v letadle jak 
ostatní sportovci, takže jsem se skoro celých 
dvanáct hodin trápila. Zpátky už to bylo 
mnohem lepší, téměř celý let jsem prospala, 
akorát to pětihodinové čekání v Mnichově 
bylo dlouhé. 
 Jako úspěšná absolventka naší školy jsi 
před dvěma lety nastupovala na všeobecné 
gymnázium v Trutnově. Hraješ (a podotýkám 
velice úspěšně) za tamní klub basketbal. Já 
samozřejmě vím, co předcházelo tvé nomina-
ci na mládežnickou olympiádu, nechci ale 
nijak zkreslovat údaje, pověz nám to prosím 
sama. 
 Tak první rok pro mě byl velice hektický 
jak ve škole, tak i v basketu. Dlouho mi trva-

lo, než jsem si zvykla na jiný styl a hlavně 
jinou rychlost hry. Druhý rok už byl mno-
hem lepší. Nastupovala jsem v základu za 
mladší i starší dorostenky, v obou kategori-
ích jsme hrály extraligu. Ve starších jsme 
nedopadly nejlépe, ale hrát proti starším 
holkám pro mě bylo velikou zkušeností a 
mnoho jsem se toho přiučila. V mladších to 
bylo lepší, ze třetího místa jsme se po vyda-
řeném play-off dostaly až na republiku. Tam 
jsme vyhrály všechny tři zápasy a byli z nás 
Mistři! Bylo to naprosto úžasné. Potom při-
šla nabídka na výběrové soustředění a pak 
jsem postoupila i na to druhé, kde nás bylo 
osm. Z toho trenér vybral čtyři a já byla mezi 
nima. Na začátku jsme absolvovaly příprav-
ný turnaj v Hamburku, kde jsme vyhrály, a 
domů odjížděly se zlatými medailemi. 

 Slavnostní zahájení olympiády proběhlo 
15. srpna v poměrně netradičním prostředí 
Singapurského zálivu. Sledoval jsem celý 
ceremoniál v televizním záznamu, působil na 
mě velkolepě. Jak sis ho ty osobně užila? 
Sledoval jsem ale, že na rozdíl od klasických 
olympiád nenastupovali všichni sportovci, 
nýbrž jen vlajkonoši jednotlivých účastnic-
kých zemí. Nemrzelo tě, že jsi nenastupovala 
nebo sis naopak mohla užívat celý program 
lépe v hledišti, bez zákulisního stresu? 

 Abych pravdu řekla, tak jsem ho sledo-
vala úplně stejně jak Vy. Nevědomky jsem 
do Singapuru odlétala se zánětem achilovky 
a hned při prvním tréninku se to projevilo. 
Myslela jsem si, že to bude dobré, ale trenér 
mě okamžitě dovlekl k českému doktorovi a 
ten mi řekl, že si mohu vybrat. Buď půjdu na 
zahájení a zítra se na tu nohu nepostavím 
nebo se na to budu koukat na notebooku a 
zítra budu moct hrát. Musím říct, že jsem to 
obrečela, protože jsem se na to šíleně těšila, 
ale zápasy pro mě byly mnohem důležitější. 
Navíc mě ujišťovali, že zakončení bývá 
mnohem lepší. Všichni jsme ale dostávali 
DVD, kde byl úplně celý ceremoniál a bylo 
to úplně jiné, než to vysílali v televizi. Jen 

vlajkonoši nastupovali na pódium, ale celé 
výpravy procházely pod nimi, to však v tele-
vizi nebylo vidět. Ostatní sportovci tam 
strašně dlouho čekali a pořád se museli ně-
kam přesouvat, takže z toho nic moc neměli 
a všichni mi psali, jak mi závidí, že tam ne-
musím být a všechno vidím.  
 Měla jsi možnost podívat se také na něja-
ká jiná sportoviště, sledovat boje a úspěchy 
dalších českých mládežníků?  
 Strašně jsem se těšila, že se zajdu podí-
vat na plavání a cyklistiku, kde nastupovaly 
dvě dívky, které se mnou chodí na gymnázi-
um, ale bohužel měly závody ve stejnou 
chvíli, kdy já měla zápasy. Byla jsem se 
podívat na pingpongu, tenise, kde jsme vy-
bojovali ve čtyřhře zlatou medaili, a také na 
atletice, kde jsme získali bronz za hod dis-
kem. Bylo to úžasný Nejvíc se mi ovšem 
líbil mužský basketball, takže jsem nejvíce 
času trávila na místě, kde jsme hrály. 
 Celé hry určitě doprovázela spousta 
kulturních akcí, protože nejen sportem a 
zápasem je živ sportovec. Pokud jsi v nabi-
tém programu našla na kulturu čas, poděl se 
s našimi čtenáři o nějaký zajímavý zážitek.  

 Akcí tam bylo opravdu hodně, ale kvůli 
naší vytíženosti jsme jich spoustu nestihli, 
ale něco by se našlo. Například v olympijské 
vesnici měl každý stát svůj stánek, takže 
jsem se toho hodně dozvěděla o ostatních 
zemích, také tam byla různá párty na sezna-
mování, pořady se slavnými sportovci jako je 
třeba Jelena Isinbajevová. S českou výpra-
vou jsme se byli podívat na představení del-
fínů a na podvodním světě, kde kolem nás a 
nad námi plavali žraloci, rejnoci a jiné ryby. 
Také jsme navštívili noční safari, kde jste 
projížděli asi dva metry od slona a mezi 
vámi a jím nebylo vůbec nic, žádný příkop, 
žádné zábradlí, prostě nic. Velkým zážitkem 
pro mě byla noční mořská fontána s divadel-
ním vystoupením, nikdy jsem nic takového 
neviděla a bylo to naprosto úžasné.  
 A co Singapur? Úplně jiná kultura, obří 
velkoměsto. Jak na Tebe zapůsobil?  

(Pokračování ze stránky 28) 
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 Singapur je nádherný městský stát, který 
mě očaroval. Řekla bych, že je to něco mezi 
Asií a Evropou. Je to anglicky mluvící město 
s asijskou kulturou. Ze začátku jsem město 
viděla jen za okny autobusu, když jsme jez-
dili na zápasy a ze zápasů, ale potom jsme s 
holkami našly čas a vyrazily na nákupy. 
Všude samá obchodní centra, mrakodrapy, 
uklizené ulice, opravdu nádhera. Hlavně 
všichni ti lidé byli velice přátelští. Celý Sin-
gapur žil jen touto olympiádou, například v 
obchoďáku se nás lidé ptali, jestli tu jsme na 
olympiádě, a když jsme odpověděly, že jo, 
tak se s námi hned chtěli fotit a přáli nám 
hodně štěstí. 
 Jak se na dívky tvého vzrůstu tvářili po-
někud méně vzrostlí asiaté? Určitě jste s 
kamarádkami vzbuzovaly pozornost… 
  Tak abych řekla pravdu, tak jsme zas 
takovou pozornost nevzbuzovaly. Holky v 
mém týmu nejsou zas tak vysoké (dvě mají 
175 a jedna 164). V každém týmu měli něja-
kou "dlouhou", neříkám, že byly větší než já, 
ale moc jim k tomu nechybělo. Nejmenší 
snad byly Singapurčanky, ale naopak třeba 
Číňanky - což mě dost překvapilo - neměly 
skoro žádnou malou hráčku. 
  Teď už ale k vlastnímu turnaji. Pokud 
jsem dobře sledoval, dívčí basketbal byl 
naším jediným kolektivním sportem. Přiznám 
se, že jsem dění nesledoval každý den, tak 
neznám všechny podrobnosti. Jak se vám 
vlastně dařilo? 
  Během devíti dnů jsme odehrály sedm 
zápasů. Byly čtyři skupiny po pěti druž-
stvech, nechci se na to vymlouvat, ale chytly 
jsme velice těžkou skupinu, kde s námi byla 
Čína, Brazílie, Thajsko a Mali. Ve skupině 
jsme skončily 3., takže jsme se dostaly do 
skupiny o 9. - 16. místo. Tam jsme jeden 
zápas prohrály a dva vyhrály. Celkově jsme 
tedy skončily 13. 
 Když jsem mluvil během her s mamkou, 
říkala mi, že jsi byla z výsledku dost nešťast-

ná a že padala snad i slova o ostudě a stra-
chu z návratu? Doufám, že to rychle přešlo. 
Chápu samozřejmě, že cíle musí být stanove-
ny vysoko. Ale které naše kolektivní sporty se 
tak daleko dostaly? Snad fotbalisti, volejba-
listi nebo další?! Samotná nominace je vyni-
kajícím úspěchem. Tak s jakými pocity jste se 

nakonec vraceli domů? 
 Popravdě mě to přešlo až v letadle, když 
jsem nad tím tak přemýšlela. Po turnaji jsem 
byla strašně zklamaná. Nepomýšlela jsem na 
medaile, ale určitě na lepší místo než je 13. 
Vím, že jsme měly na víc, ale nezvládly jsme 
to, bylo to hlavně o psychice. Nakonec jsem 
však i za to 13. místo vděčná, ani už mi ne-
záleží na tom, kolikáté jsme skončily, ale na 
tom, že jsem se dokázala dostat tak daleko. 
Domů jsem se vracela se smíšenými pocity. 
Šťastná, protože jsme byla strašně vděčná, že 
jsem mohla prožít něco tak krásného a neza-
pomenutelného. Smutná, protože už jsem 
věděla, že olympiáda končí. Na letišti jsme 
se loučili s ostatními Čechy a to bylo dost 
smutné, ale mnohem horší bylo loučení v 
Singapuru, když jsem věděla, že ty lidi už 
možná nikdy neuvidím. 
 V těchto dnech vrcholí MS v basketbalu 
mužů a zanedlouho se rozběhne světový šam-
pionát ženských týmů - dokonce u nás v Čes-

ku. Jak stíháš v nabitém programu sledovat 
zápasy a jak se těšíš na basketbalový svátek - 
MS žen. Dokázala bys - jako zkušená basket-
balistka a účastnice olympijských her - po-
psat šance našeho týmu? 
 Tak MS mužů sleduju, jak mi to jen tré-
ninky dovolí, a abych se přiznala, tak se mi 
mužský basket líbí mnohem víc než ten žen-
ský. Myslím si, že máme velmi dobře slože-
ný tým, a když budeme chtít, tak se můžeme 
dostat hodně daleko. Jak už ukázaly příprav-
né zápasy, tak na tom vůbec nejsme špatně. 
Každopádně chci vidět co nejvíce zápasů, ale 
to záleží také na trénincích, protože nám za 
chvilku začíná sezóna. 
A ještě trochu z jiného soudku. Jak se Ti 
vlastně daří na střední škole? Povyprávěj. 
Samozřejmě nemusíš úplně dopodrobna 
všechny známky, zas tak zvědavý nejsem, ale 
alespoň něco (profesoři, spolužáci, inter-
nát ?) Vzpomeneš si občas také na naši ško-
lu?  
 Na základku jsme se chtěla jít už mnoho-
krát podívat, ale časově mi to vůbec nevy-
chází, což mě mrzí. První dva roky jsem 
bydlela na internátě, ale od srpna máme ještě 
se dvěma spoluhráčkami vlastní byt blízko 
haly, což je mnohem lepší a pohodlnější. Ve 
škole to zvládám celkem v pohodě, občas mi 
to ulítne, ale snažím se to držet na dvojkách 
a trojkách. Profesoři jsou úplně normální, po 
dvou letech už vědí, co od nás mohou čekat. 
Ve třídě máme skvělou partu, takže náš život 
na střední je jedna velká zábava. 
 
 Gábi, mockrát Ti děkuji za krásné odpo-
vědi a zajímavé fotografie. Zároveň Ti přeji 
– a určitě nejsem sám – hodně zdaru ve stu-
diu a snad i ještě více úspěchů ve sportu. 
Pevně věřím, že o Tobě ještě uslyšíme. Měj 
se moc a moc fajn. A Vy, milí čtenáři, jste 
doufám s novou rubrikou spokojeni a těšíte 
se na další povídání s úspěšnými absolventy 
šenovské základky. 
       Petr David  

(Pokračování ze stránky 29) 

Pořadatelem akce byla Základní škola 
v Kamenickém Šenově.  Tuto celoškolní 
oslavu jsme uspořádali poprvé a doufali, že 
nám konečně bude přát alespoň trochu poča-
sí. Samozřejmě se krátce před ukončením 
plánované akce opět rozpršelo. 
Organizace se ochotně ujalo několik učitelů 
naší školy. Na úvod zazněla školní hymna a 
poté žákyně 9. třídy všechny krátce pozdravi-
la. Následovalo jmenovité vyvolávání a před-
stavování všech našich prvňáčků, kterým 
deváťáci předali pestré nafouknuté balonky. 
Ty ochotně obstaral jejich třídní učitel. Ná-
sledovalo krátké vystoupení paní místosta-
rostky Jitky Bouchalové, která za město pře-
dala dětem volné vstupenky do kina na film 
dle vlastního výběru. Celý program byl za-
končen „diskotékou“.  
 Složení návštěvníků tvořili především 

rodiče a prarodiče žáků 1. tříd a samozřejmě 
všichni žáci naší školy s třídními učiteli a 
vedením školy. 
 Hana Svobodová, ředitelka ZŠKŠ 

VÍTÁNÍ PRVŇÁČKŮ V JANUROVĚ PARKU  

Vybudování Dvořáčkova a 
Janurova parku podpořila  

nadace PROMĚNY  
v rámci projektu  

„ŠENOVSKÉ PARKY“,  
realizovaném v letech 2006-2008. 

FERDOVA  
STRAŠIDELNÁ SHOW  

 ZŠ a MŠ Kamenický Šenov - Prácheň 
vás ve spolupráci s rodiči zve na  

halloweenský rej  
malých strašidel, dýní, netopýrů, čaro-
dějnic a jiné havěti,  
který se koná v pátek 29. října 2010  
od 15 hodin v motorestu U koně.  
 

Halloweenské masky mají vstup   
zdarma, ostatní osoby za 50 Kč. 
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PROGRAM KINA HVĚZDA KAMENICKÝ ŠENOV ZÁŘÍ 2010  DOLBY STEREO 

Sobota 2.10.,17:30 a 20:00, Neděle 3.10.,17:30 a 20:00,118 minut 
KAJÍNEK        vstupné: 75,-, studenti 38,- 
Český kriminální thriller inspirovaný příběhem Jiřího Kajínka, který je 
považován za prvního nájemného vraha v České republice. Filmový Kajínek 
je silným příběhem nejznámějšího vězně u nás, příběhem dvojnásobné vraždy, 
příběhem obhájkyně hledající nové důkazy, příběhem podsvětí a jeho prorůs-
tání do státní správy i příběhem manipulace. Je Jiří Kajínek obětí konspirace 
nebo chladnokrevný zabiják? Snaží se dokázat svou nevinu nebo zastrašit a 
ovlivnit svědky? Režie: Petr Jákl ml.Hrají: Konstantin Lavroněnko, Tatia-
na  Vilhelmová, Bogusław Linda, Vladimír Dlouhý, Michal Dlouhý, Vác-
lav Bárta, Josef Klíma, a další   
Do 15 let nepřístupný 
 
Středa 6.10. 20:00 ,Čtvrtek 7.10. 20:00 ,100 minut 
SALT         vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Akční americký thriller v původním znění s titulky Příběh pojednává o agent-
ce CIA Evelyn Salt (Angelina Jolie), která je označena za ruského spícího 
špiona. Zatímco se snaží uniknout před svými bývalými kolegy ze CIA, jež 
jsou přesvědčeni, že se snaží zavraždit prezidenta, musí se také sblížit se svou 
rodinou i zjistit a dokázat, kdo je ten pravý zrádce. Režie: Phillip Noyce Hrají: 
Angelina Jolie, Liev Schreiber, Chiwetel Ejiofor, Daniel Olbrychski, Au-
gust Diehl, Gaius Charles, Cassidy Hinkle, Victor Slezak,    D o 
15 let nepřístupný 
 
Sobota 9.10., 17:30 a 20:00, Neděle10.10.,20:00,135 minut 
TWILIGHT SÁGA:ZATMĚNÍ      
vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Americký akční romantický hororový thriller v původním znění s titulky . 
Osud Belly se line zvláštními cestami. Edward, její láska je opět s ní... Ale 
není to jako dřív, Bellino srdce už nepatří jen jemu. Do jejího života vstoupil 
Jákob, její nejlepší přítel, kterého také miluje, ale jinak. Jákob, posedlý láskou 
k Belle, také není jen obyčejný člověk, ale vlkodlak. Bellu sžírá svědomí, 
nedokáže se rozhodnout ani pro jednoho z nich. Zatímco v novinách jsou den 
ode dne větší titulky, že v nedalekém městě, Port Angeles, řádí vrah, nebo 
vrahové.Jediní, kdo tuší, o co jde, je rodina Cullenových. Viktoria se vrátila 
pomstít svého druha! A není sama... Režie: David Slade Hrají: Kris-
ten Stewart, Robert Pattinson, Ashley Greene, Taylor Lautner, Pe-
ter Facinelli, Jackson Rathbone, Kellan Lutz, Nikki Reed, Bryce Dal-
las Howard,         
Do 12 let nevhodný 
 
Středa 13.10. 20:00 ,Čtvrtek 14.10 20:00,105 minut 
(K)LAMAČ SRDCÍ        
vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Francouzská komedie v původním znění s titulky  Alex se svou sestrou pro-
vozuje společnost, která poskytuje vskutku „speciální“ služby: rozbíjí partner-
ské vztahy na objednávku! Jednoho dne si je najme bohatý muž, jenž není 
spokojen s ženichem své dcery. Dvojice „obchodníků se štěstím“ má ovšem 
na svůj úkol jenom týden. Hra o čas a lásku může začít. Režie: Pas-
c a l  C h a u m e i l 
Hrají: Romain Duris, Vanessa Paradis, Julie Ferrier, François Damiens, 
Héléna Noguerra, Andrew Lincoln, Audrey Lamy, 
 
Sobota 16.10.,20:00, Neděle 17.10, 20:00, 108 minut 
EXPENDABLES: POSTRADATELNÍ     
vstupné: 75, studenti 38,- 
Akční dobrodružný thriller USA v původním znění s titulky  Příběh nás zave-
de mezi vysoce kvalifikované a nebezpečné žoldáky, kteří si říkají 
"Expendables". Tým pod vedením Barneyho Rosse se skládá z Lee Christma-
se, specialisty na nože, Yin Yang , specialisty na bojová umění, Gunnara 
Jensena , Hale Caesara  experta na zbraně Tým je najat tajemným panem 
Churchem, aby svrhl nebezpečného diktátora Garzu. Tým je vyslán na ostrov 
u Brazílie, který Garza již přes dvacet let utlačuje. Režie: Sylvester Stallone 
Hrají: Sylvester Stallone, Jason Statham, Jet Li, Dolph Lundgren, Ran-
dy Couture, Mickey Rourke, Arnold Schwarzenegger, Bruce Willis   
Do 12 let nevhodný 

Středa 20.10.,20:00, Čtvrtek 21.10.,20:00, 118 minut 
ŽENY V POKUŠENÍ       
vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Úspěšná česká komedie. Čtyřicátnice Helena, uznávaná odbornice na manžel-
ské problémy jednoho dne zjišťuje, že se dostala do situace, jaké řeší se svými 
pacienty. Její manžel je přistižen in flagranti s mladší ženou a Helena brzy 
bezradně stojí na prahu nového života. Dvacetiletá dcera Laura chce být mat-
ce oporou, zároveň se však potýká s nástrahami vlastní první opravdové lásky. 
Pomocnou ruku nabízí k Helenině zděšení i matka Vilma, bývalá herečka, 
která na všechny situace aplikuje svéráznou školu života. Výstřední dáma má 
zaručený recept: nahradit nepořádného chlapa, chlapem pořádným. Režie: Jiří 
Vejdělek Hrají: Eliška Balzerová, Lenka Vlasáková, Jiří Macháček a další. 
 
Čtvrtek 21.10, 9:15, 64 minut 
PÁSMO POHÁDEK PRO NEJMENŠÍ  - DOBRODRUŽSTVÍ NA 
PASECE II.   vstupné: 15,- 
Autíčková romance 10´ ,Krtek a ježek 8’, Cvrček a pila 5’, Jak šli spát 13’, 
Jak se sešli pod červenou muchomůrkou 7’, Jak Skok a Kuk bojovali 7’, Jak 
Skok a Kuk našli poklad 7’, Jak profesor Chrobák vyléčil Medáka  
 
Sobota 23.10., 17:30 a 20:00, Neděle 24.10., 20:00, 110 minut 
ČARODĚJŮV UČEŇ       
vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Americké akční dobrodružné drama v původním znění s titulky  Balthazar 
Blake je čarodějným mistrem, který se v současném Manhattanu snaží ubránit 
město před svým úhlavním nepřítelem Maximem Horvathem. Balthazar na to 
ale sám nestačí, a proto vyhledá pomoc Davea Stutlera, zdánlivě obyčejného 
člověka, který v sobě ale ukrývá netušené možnosti, a učiní z něj navzdory 
jeho pochybám svého učně. Dave je nucen v sobě najít veškerou odvahu k 
tomu, aby jako Čarodějův učeň svůj výcvik přežil, zachránil město a získal 
srdce své vyvolené. Režie: Jon Turteltaub Hrají: Nicolas Cage, Jay Baruchel, 
Monica Bellucci, Alfred Molina, Toby Kebbell, Ethan Peck, Teresa Palmer 
 
Středa 27.10. 20:00, Čtvrtek28.10., 20:00, 92 minut 
MACHŘI        vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Komedie USA v původním znění s titulky   Komedie o pěti přátelích a býva-
lých spoluhráčích, kteří se po letech sejdou, aby vzdali poctu svému zesnulé-
mu basketbalovému trenérovi z dětství. Spolu se svými ženami a dětmi stráví 
víkend 4. července v domě u jezera, kde před léty slavili své vítězství. Nava-
zují tam, kde přestali a zjišťují, proč zestárnout neznamená nutně do-
spět. Režie: Dennis Dugan Hrají: Adam Sandler, Salma Hayek, Kevin James, 
Rob Schneider, Chris Rock, David Spade, Maria Bello, Steve Buscemi, 
Maya Rudolph, Jamie Chung  Do 12 let nevhodný 
 
Sobota 30.10., 17:30, Neděle 31.10., 17:30, 95 minut 
KUKY SE VRACÍ        
vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Dobrodružný i poetický, rodinný příběh v němž ovšem hlavní role přebírají 
hrdinové ze světa dětské fantazie. Nejoblíbenější hračkou šestiletého Ondry je 
plyšový Kuky.  A právě toho mu maminka vyhodí do popelnice. Večer před 
spaním si Ondra představuje, jak se Kuky touží vrátit domů a co pro to všech-
no musí podniknout ve světě lesních zvířat a bytostí, která, na rozdíl od něj, 
nejsou na mazlení zvyklá.  A tak naivní dětská fantazie opřená o předškolní 
vědomosti a živená steskem po milované hračce spřádá dojemný a napínavý 
příběh o medvídkovi, který chtěl zůstat na poličce, ale musel se postavit na 
své plyšové nohy a stát se hrdinou. Režie:Jan Svěrák  
 
Připravujeme na listopad: 3.-4. Kajínek, 6.-7., 12.-13. Dobročinná burza, 17.-
18. Karate Kid, 20.-21. Bastardi, 24.-25. Román pro muže, 27., 28. Sammyho 
dobrodružství-adventní pohádka 
 
Sleva pro studenty SŠ a VŠ pouze po předložení studentského průkazu!  
Prodej cukrovinek a nápojů před představením, rezervace vstupenek a infor-
mace na tel.: 777 225 772 

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA 
Další informace o akcích na www.kulturaks.cz 

Další číslo Šenovských listů vyjde 
1.LISTOPADU,  
uzávěrka je 15. října 2010 
Ceny inzerce  
1 strana 800 Kč+20%DPH 
½ strany 400 Kč + 20% DPH 
¼ strany 250 Kč+20%DPH 
Šenovské listy v elektronické podobě             

na internetu vždy po 20. v měsíci na 
www.kamenicky-senov.cz 
Distribuční místa Šenovských listů: 
Trafika Nero – náměstí T. G. M. 
Pekárna – náměstí T. G. M. 
Pekárna – U zastávky „Náměstí“ 
Prodejna U Draka – ulice Trtíkova 

Potraviny U Panoušků - Lidická ulice 
Městská knihovna - ulice Nová  
Pokladna Městského úřadu Kam. Šenov 
Stanislav Blažejovský – pneuservis –            
ulice Smetanova 
Preciosa Lustry, a.s. – kantýna 
Restaurace Dřevěnka 

http://www.kulturaks.cz
http://www.kamenicky-senov.cz


  říjen 2010 

  32 

Šenovské listy, evidenční číslo MK E12267, redakce: Kateřina Ditterová - šéfredaktorka, Drahomíra Liptáková,  
redakční rada: Jana Brázdová, Milena Kramářová, Ing. Pavlína Prokopová, Petr David, Filip Hesse  

Vychází měsíčně (čísla leden-únor a červenec, srpen dohromady), náklad 600 ks, tel. redakce 487 712 024,  
kultura@kamenicky-senov.cz 
DTP a tisk: C-PRINT Cvikov 

inzerce 

 
 
 
 
 
 
 

pračky, myčky, sušičky prádla, sporáky,  
mikr.trouby, ohřívače vody a další 

• služby pro okres Děčín a Česká Lípa 
 • člen obchodní sítě PROTON 

 • záruční i pozáruční servis 
 • odvoz a zapojení zdarma 

 • splátkový prodej 
 

Další činnost 
 

prodej náhradních dílů 
převíjení a opravy elektrických motorů 

 

Možnost pronájmu 
 

volné prostory o velikosti 100 m2 vhodné 
pro podnikání (výroba, sklad) 

 
Nabídka práce 

 
hledáme ke spolupráci opraváře chladící techniky 

na živ. list nebo jinou dohodou 
 

Tyršova 33, Česká Kamenice,  

tel: 605 269 517 , 412 584 684                 
www.elektromap.cz                     

elektromap@seznam.cz 

skuteční odborníci na prodej a servis bílé techniky a elektroniky 

inzerce 

mailto:kultura@kamenicky-senov.cz
http://www.elektromap.cz
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